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1. Leeswijzer 

Deze bestuursperiode wordt er niet gewerkt met een coalitieakkoord, maar met een raadsakkoord. Dit als 

onderdeel van de breed gedragen wens om op een andere manier te gaan werken. Het raadsakkoord 

verbindt en faciliteert - op een andere manier dan voorheen - het scherpe debat. Op basis van de negen 

hoofdopgaven uit het raadsakkoord zijn er in totaal 141 afspraken vastgelegd, inclusief een aantal 

aanvullende afspraken met betrekking tot de rol van de gemeente(raad) in de stad en de verhouding 

tussen college en raad.  

Om inzicht te krijgen in de voortgang van het raadsakkoord heeft de raad bij de behandeling van de 

programmabegroting 2024 – 2027 een motie aangenomen, waarin het college werd opgedragen om: 

- de raad minimaal eens per jaar, in elk geval vóór de kadernota een tussentijdse stand van zaken 

per afspraak uit het raadsakkoord, te doen toekomen.  

- daaraan vooraf, met de raad in gesprek te gaan op welke wijze deze informatievoorziening vorm 

moet krijgen. 

Vervolgens heeft het college hierover van gedachten gewisseld met de raad op 13 februari 2024 in de 

Commissie Bestuur, Middelen en Economie. Op basis van de tijdens die vergadering gedane voorzet is 

afgesproken voor elk van de afspraken uit het raadsakkoord de voortgang in beeld te brengen. Deze 

eerste tussentijdse evaluatie is vervolgens gelijktijdig met de kadernota 2025 – 2028 aangeboden aan de 

raad. In dat document werd inzichtelijk gemaakt welke afspraken inmiddels gerealiseerd- of goed op weg 

waren. Ook werd duidelijk gemaakt op welke terreinen de gemaakte afspraken nog verder vorm moesten 

krijgen.  

De raad heeft deze eerste tussentijdse evaluatie in een separaat overlegmoment besproken en op 

onderdelen feedback meegegeven voor het opstellen van een volgende versie. Zo werd de suggestie 

meegegeven om meer differentiatie aan te brengen in de afgegeven status, in plaats van de kleuren 

zwart, rood, blauw en groen. Naar aanleiding van deze feedback is er deze keer voor gekozen om de 

volgende – breder ingestoken - indeling te hanteren: 

 

 

Aan de hand van de gekozen status wordt voor iedere afspraak / ambitie uit het raadsakkoord een 

tekstuele toelichting gegeven, zodat in één oogopslag helder wordt wat de stand van zaken is. Verder is 

voor de inzichtelijkheid ook aangegeven of er bij de desbetreffende afspraak aanvullende financiële 

middelen beschikbaar zijn gesteld in de programmabegroting 2023 – 2026. Dit is gedaan om helder te 

maken welke afspraken / ambities in financiële zin een impuls hebben ontvangen en welke afspraken / 

ambities binnen de bestaande middelen opgepakt moe(s)ten worden.  

Belangrijk aandachtspunt bij de gepresenteerde status is dat de keuze soms arbitrair zal zijn. Denk aan 

een ambitie / afspraak waarbij gevraagd wordt om een blijvende inzet op een bepaald dossier. Ondanks 

dat er misschien al een heleboel stappen zijn gezet zal een lichtgroene status – 4 – veelal de maximaal 

haalbare score zijn. Een donkergroene status van – 5 – zou immers onterecht de indruk kunnen wekken 

dat er niets meer hoeft te gebeuren. Wat dat betreft moet de afgegeven statusupdate dan ook altijd in 

samenhang gezien worden met de tekstuele toelichting.    

In de passages hieronder wordt voor iedere hoofdopgave steeds een overzichtstabel gepresenteerd met 

daarin de status behorende bij iedere afspraak / ambitie uit het raadsakkoord. Vervolgens wordt voor 

ieder onderdeel afzonderlijk een tekstuele toelichting gegeven op deze stand van zaken.  

De ambitie / afspraak is niet opgepakt en zal (waarschijnlijk) niet gerealiseerd worden.

De ambitie / afspraak is opgepakt, maar uitvoering loopt tegen beperkingen aan of is lastig haalbaar.

De ambitie / afspraak is opgepakt en er wordt aan gewerkt, maar er moet nog het nodige gebeuren.

De ambitie / afspraak is opgepakt en er zijn duidelijke vorderingen gemaakt.

Niet meer van toepassing (ingehaald door wet - en regelgeving, raadsbesluiten etc)

De ambitie / afspraak is volledig gerealiseerd of nagekomen. 

-

1

2

3

4

5

Status
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2. Stand van zaken - gemaakte afspraken hoofdopgaven 

Hoofdopgave 1 – Bereikbaarheid (B) 

 

 

 
 

1.B-1 Lobbyen voor infrastructuur

1.B-2 Doorstroming hoofdwegenstructuur

1.B-3 Fietspadennet

1.B-4 Verkeersveiligheid in de wijken

1.B-5 Toets verduurzaming mobiliteit

1.B-6 Inrichting bushaltes

1.B-7 Integraal plan verkeersoplossing Stationsgebied

Afspraken hoofdopgave  1. Bereikbaarheid Status

4

5

4

4

5

4

4

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): P. van Dijk

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Om de gewenste economische ontwikkeling van Lelystad te realiseren en de bereikbaarheid te versterken, passend bij het

realiseren van de inwonersgroei, intensiveert Lelystad met ingang van 2022 de gemeentelijke lobby inspanningen om in ieder

geval de volgende infrastructurele verbeteringen te realiseren: 

- Station Lelystad Zuid, mits Lelystad centrum een intercitystation blijft;

- Lelystad Airport;

- Lelylijn.

1.B-1 Lobbyen voor infrastructuur

4

Toelichting op huidige stand van zaken

Op alle drie de trajecten lopen ambtelijke en bestuurlijke lobbyinspanningen:

- Station Lelystad-Zuid: er loopt een multimodaal bereikbaarheidsonderzoek Lelystad-Zuid waarbinnen ook het station Lelystad

Zuid als één van de mobiliteitsoplossingen wordt onderzocht. Het onderzoek zal in 2025 gereed komen en input zijn voor

vervolgafspraken met het Rijk over een eventueel station Lelystad Zuid. 

- Lelystad Airport: De inspanningen die in 2024 zijn ingezet worden onverminderd voortgezet. 

- Lelylijn: In 2024 is het MIRT-onderzoek naar de Lelylijn afgerond. Dit heeft niet geleid tot een Startbeslissing voor een MIRT-

Verkenning. Daarom wordt in 2025 gestart met het Masterplan Lelylijn. Het doel van dit Masterplan is een volgende stap te

zetten in het Lelylijn onderzoek en de realisatie van de Lelylijn een stap dichterbij te brengen. Hiervoor worden onder andere

de impact van de Lelylijn op lange termijn (100 jaar) in beeld gebracht en wordt onderzoek uitgevoerd naar

financieringsmogelijkheden en gefaseerde uitvoering om in de toekomst wel de stap naar een MIRT-verkenning te kunnen

zetten. Aanvullend op het beleidsproces waaraan we deelnemen, steunen we als gemeente de lobbygroep Lelylijn.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

Portefeuillehouder(s): P. van Dijk

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De raad ziet de hoofdwegenstructuur met dreven als een kwaliteit van Lelystad. Daarom wil de raad de huidige

hoofdwegenstructuur behouden en verbeteren. Daartoe moet vóór 1 juli 2023 nader onderzoek zijn gedaan naar het oplossen

van knelpunten in de doorstroming, in lijn met eerder genomen besluiten.

1.B-2 Doorstroming hoofdwegenstructuur

5

Toelichting op huidige stand van zaken

Het Verkeerscirculatieplan Stationsgebied en hoofdwegenstructuur is op 18 juni 2024 vastgesteld door de raad. Hiermee is de

oorspronkelijke afspraak uit het raadsakkoord nagekomen. Bij de behandeling van dit onderwerp is de motie 24.154 FvD

Verhogen maximumsnelheid op de buitenring aangenomen. Op dit moment wordt invulling gegeven aan deze motie door te

onderzoeken wat de gevolgen zijn van het verhogen van de maximumsnelheid op de buitenring. De uitkomsten van dit

onderzoek zullen in Q2 2025 gepresenteerd worden aan de raad.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

Portefeuillehouder(s):

1.B-3 Fietspadennet

P. van Dijk

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

4

Als hoofdstad van de nieuwe natuur Nederland hecht de raad aan duurzame mobiliteit. Daarbij past de ambitie om in 2026 bij de

beste fietssteden van Nederland te horen. Daarvoor wordt een plan van aanpak opgesteld met daarin in ieder geval:

- het oplossen van knelpunten in het fietspadennet, waaronder het Lelycentre;

- een algemene kwaliteitsverbetering van fietspaden, inclusief de bewegwijzering;

- het toevoegen van bewaakte fietsstallingen;

- het behoud en mogelijk verder uitbreiden van het gescheiden verkeerssysteem.

Toelichting op huidige stand van zaken

Het plan van aanpak Lelystad Fietsstad is vastgesteld door de raad. Het uitvoeringsprogramma is in januari 2025 door het college

vastgesteld en de raad is daarover geïnformeerd. Zowel in het plan van aanpak als in het uitvoeringsprogramma heeft

participatie met de inwoners een belangrijke rol gespeeld. Op deze manier is naast de fysieke aspecten van mobiliteit ook de

beleving van de inwoners meegenomen binnen het plan en de uitvoering. In het uitvoeringsprogramma staat aangegeven wat

reeds is opgepakt en waaraan vanaf 2025 uitvoering wordt gegeven.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

1.B-4 Verkeersveiligheid in de wijken

Portefeuillehouder(s): P. van Dijk
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De raad wil gedurende de gehele bestuursperiode tot 2026 jaarlijks de verkeersveiligheid in 

de wijken en rond ten minste 2 scholen verbeteren. De raad wil dat omwonenden daar een stevige inbreng in hebben. 

Toelichting op huidige stand van zaken

Eind 2024 hebben in totaal 30 van 37 basisscholen een verkeersveiligheidslabel. In 2024 zijn er infrastructurele maatregelen bij

één basisschool uitgevoerd. Hier is de parkeercapaciteit uitgebreid en is er een schoolzone ingesteld met markering en

attentiepalen. Verder is er in september 2024 een gedragscampagne genaamd HighFive gestart, wat als doel heeft kinderen te

stimuleren om lopend en fietsend naar school te gaan middels een beloningssysteem. Tenslotte is er bij één bassischool een

sturende maatregel genomen door het instellen van éénrichtingsverkeer.  

In 2025 staan er drie scholen op de planning voor het uitvoeren van infrastructurele maatregelen. De werkzaamheden bij de

eerste school zijn net afgerond. Er ontbrak een fietsverbinding rondom de school. Om de verkeersveiligheid te verbeteren is

het voetpad dat rondom de school loopt opgewaardeerd naar voet- en fietspad. Zodoende is er een alternatieve en

verkeersveilige fietsroute gefaciliteerd. 

Bij de overige twee scholen die uitgevoerd worden in 2025 wordt bij één van de scholen een veilige oversteeklocatie

gerealiseerd. De andere school krijgt een nieuwe voetgangersdoorsteek en een schoolzone met markering en attentiepalen.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

1.B-5 Toets verduurzaming mobiliteit

Portefeuillehouder(s): P. van Dijk
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Verder wil de raad dat vanaf 2022 bij alle nieuwe ruimtelijke plannen getoetst wordt of ze bijdragen aan verduurzaming van de

mobiliteit.

Toelichting op huidige stand van zaken

In de beoordeling van ruimtelijke plannen wordt rekening gehouden met het STOMP-principe (lopen, fietsen, openbaar

vervoer, deelmobiliteit, auto). Met het STOMP ordeningsprincipe geven we prioriteit aan meer duurzame vormen van

mobiliteit (lopen, fietsen en ov).
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Om het gebruik van het openbaar vervoer te bevorderen wil de raad dat alle bushaltes bereikbaar worden voor iedereen, en

voldoende verlicht, met beschutting en zitplaatsen.

Toelichting op huidige stand van zaken

In 2024 zijn diverse bushaltes beter toegankelijk gemaakt. Dit betrof met name combinaties met groot onderhoud en

aanpassingen die nodig waren voor de nieuwe concessie van vervoerder EBS. Zo zijn bij groot onderhoud aan de Stationsdreef

en de Oostranddreef de haltes Schansbrug, Vestebrug, Oostrandbrug en Oostranddreef toegankelijk gemaakt. Daarnaast wordt

in het kader van het project Stationsgebied Oost het gehele stationsplein met het busstation heringericht. Alle aanwezige

bushaltes worden hierbij geheel heringericht en ook toegankelijk gemaakt. Om de overige bushaltes, die niet met groot

onderhoud of met andere werkzaamheden opgepakt worden, ook toegankelijk te maken is een uitvoeringslijst opgesteld.

Hiervoor is allereerst de toegankelijkheid van alle bushaltes geïnventariseerd. Voor deze uitvoeringslijst is gekeken naar het

aantal in- en uitstappers per halte, nabijheid van belangrijke voorzieningen, mate van toegankelijkheid en mogelijkheden tot

quick wins.

In de programmabegroting 2025-2028 is besloten het beschikbare budget te halveren van 50.000 euro naar 25.000. Als gevolg

hiervan zullen minder bushaltes beter toegankelijk gemaakt kunnen worden. Er wordt uitgezocht hoe het beschikbare budget

samen met budgetten van de provincie ingezet kan worden om op zoveel mogelijk bushaltes de toegankelijkheid te

verbeteren.

Portefeuillehouder(s): P. van Dijk
4

1.B-6 Inrichting bushaltes

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

De raad wil dat in het najaar van 2022 een integrale verkeersoplossing gereed is -op basis van een verkeerscirculatieplan- voor

het Stationsgebied, inclusief de Ziekenhuisweg, waarbij rekening wordt gehouden met de woningbouwimpuls, de sloop van

het Magic Apple pand en een nieuw busstation.

Toelichting op huidige stand van zaken

In juni 2024 is de raad geïnformeerd over de onderzoeksresultaten ‘Verkeerscirculatieplan Stationsgebied en

hoofdwegenstructuur. De komende periode worden de  volgende activiteiten uitgevoerd:

 

1. Herinrichten Stationsgebied Oost. 

2. Ontwerpen Visarendreef/Stationslaan. 

3. Ontwerpen Zuigerplasdreef/Ziekenhuisweg. 

4. Ontwerpen T-aansluiting Middendreef-ziekenhuisweg-Middendreef. 

Over de herinrichting van het Stationsgebied Oost (punt 1) heeft reeds besluitvorming plaatsgevonden en wordt in de periode

2024 - 2026 uitgevoerd. Naar verwachting worden de ontwerpen/onderzoeken (punt 2 t/m 4) in de periode Q2/3-2025 ter

vaststelling voorgelegd aan de raad.

Portefeuillehouder(s): P. van Dijk
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

1.B-7 Integraal plan verkeersoplossing Stationsgebied
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Hoofdopgave 2 – Onderwijs (O) 

 
 

 

 

2.O-1 Inlopen achterstanden nieuwbouw en renovatie

2.O-2 Investeren in duurzaamheid gebouwen

2.O-3 Ventilatie gebouwen

2.O-4 Lobby WO/HBO- opleidingen

2.O-5 Keuzevrijheid en breder aanbod

2.O-6 Terugbrengen voortijdig schoolverlaten

2.O-7 Bevorderen Startkwalificatie

2.O-8 LEA inzetten voor structurele verbetering kwaliteit onderwijs

2.O-9 Minimaal score voldoende

2.O-10 Pilot conciërges op basisscholen

2.O-11 Aanvalsplan terugdringen lerarentekort

2.O-12 Voldoende stageplaatsen en diversiteit arbeidsmarkt

4

Afspraken hoofdopgave  2. Onderwijs Status

4

4

5

3

3

3

3

3

3

3

3

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De raad vindt het van cruciaal belang dat de achterstanden bij nieuwbouw en renovatie van scholen gedurende deze

raadsperiode worden ingelopen.

2.O-1 Inlopen achterstanden nieuwbouw en renovatie

4

Toelichting op huidige stand van zaken

Via het IHP Jaarprogramma wordt jaarlijks een toelichting gegeven op de stand van zaken van de lopende

onderwijshuisvestingsprojecten. In het IHP Jaarprogramma 2025-2026 - dat op korte termijn naar de raad wordt toegestuurd -

wordt opnieuw toegelicht wat de actuele stand van zaken is van deze projecten. 

In het kort; MFA de Botter is begin 2025 nagenoeg opgeleverd. Basisschool De Schakel heeft er inmiddels haar intrek in

genomen. Het nieuwe gebouw voor basisschool De Tjalk wordt voor de zomer van 2025 opgeleverd. De bouw van de

nieuwbouw voor basisscholen De Regenboog en De Wingerd (IKC Voorhof) start in het eerste kwartaal van 2025. De

renovatiewerkzaamheden voor het gebouw van basisschool Timotheus zijn in volle gang. Verwacht wordt dat de renovatie rond

de herfstvakantie van 2025 is voltooid. 

De aanbestedingsprocedure voor het ontwerpteam voor het nieuwe gebouw voor De Windroos is afgerond. Op het moment van

schrijven wordt gewerkt aan het ontwerp voor het gebouw. De kaders voor de nieuwbouw voor basisscholen De Albatros en

Stella Nova zijn in november 2024 vastgesteld door uw raad. Op dit moment wordt gewerkt aan de voorbereidingen ten

behoeve van de aanbesteding voor deze projecten. In het kader van de 'ombuigingen' is besloten de vernieuwing van het oude

gedeelte van basisschool De Boeier uit te stellen om kosten te kunnen besparen op het realiseren van een tijdelijke voorziening 

voor de huisvesting van de leerlingen van deze school gedurende de herbouw periode. De voorbereidingen voor de nieuwbouw 

van De Pionier worden op korte termijn opgestart. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Ook is het van belang dat de structurele energie- en onderhoudskosten worden verlaagd en gefinancierd door te investeren in

de duurzaamheid van gebouwen.

2.O-2 Investeren in duurzaamheid gebouwen

4

Toelichting op huidige stand van zaken

Afgelopen periode is er in verschillende gebouwen geinvesteerd om het verbruik naar beneden te brengen. Dit is veelal op

gebouw niveau uitgevoerd. Hierbij valt te denken aan, maar niet gelimiteerd tot, het plaatsen van PV-panelen, verledden van

verlichting en het vervangen van gasketels. Door de omvang van het areaal worden goede stappen gezet maar blijven er nog

genoeg mogelijkheden tot verder verduurzamen. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

2.O-3 Ventilatie gebouwen

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

5

Daarnaast wordt budget vrijgemaakt om gedurende deze raadsperiode, waar nodig, op basis van algemene

gezondheidsrichtlijnen van RIVM of GGD, te investeren in de verbetering van de ventilatie in schoolgebouwen.

Toelichting op huidige stand van zaken

Rekening houdend met de diverse onderzoeken die de afgelopen jaren reeds zijn uitgevoerd en de maatregelen die al zijn

uitgevoerd ter verbetering van de ventilatie in schoolgebouwen is, in overleg met de schoolbesturen, afgesproken om op

praktische wijze uitvoering te geven aan dit punt uit het raadsakkoord. Middels een enquête is uitvraag gedaan naar de huidige

stand van zaken. Uit deze enquête is onder andere gebleken dat alle schoolbesturen maatregelen hebben getroffen om de

luchtkwaliteit te verbeteren; met en zonder gebruik te maken van Rijkssubsidieregelingen en cofinanciering vanuit de

gemeente. Een nadere toelichting op de uitkomst van de enquête is opgenomen in het IHP Jaarprogramma 2024 - 2025 dat vorig

jaar aan de raad is voorgelegd. Op dit moment is er geen aanleiding om verdere maatregelen te treffen. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

2.O-4 Lobby WO/HBO- opleidingen

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De raadsbreed gedragen wens voor vestiging van een instelling met WO/HBO-opleidingen wordt opgenomen in de lobby-

agenda, behorend bij de groei-ambitie van Lelystad naar een stad van 100.000 inwoners met een daarbij passende infrastructuur

van onderwijsvoorzieningen, met als doel in deze raadsperiode hierover concrete afspraken te maken met het Rijk.

Toelichting op huidige stand van zaken

Vanuit de ambitie hoger onderwijs in de stad te realiseren welke aansluit bij de Groei-agenda en de behoefte van het

bedrijfsleven, zijn er verschillende acties in gang gezet en anderen gecontinueerd. Realisatie van een aanbod van hogere

opleidingen in de stad wordt met verschillende programma's verbonden. 

Begin 2024 is het programma Human Capital Agenda Duurzame Luchtvaart door het consortium CvB-LO ingediend bij het rijk;

hierbij zijn TU Delft en HvA betrokken. De onderwijs-werkpakketten zijn verder uitgewerkt. Deze ontwikkeling is verbonden aan 

de participatie in Regio Deal Nieuw Land. Eind 2023 is het convenant Regio Deal Nieuw Land met gemeente Almere en provincie

gesloten om samen met onderwijs-/kennisinstellingen en bedrijfsleven in het kader van de energietransitie te komen tot een

regionale samenwerking, kennisinfrastructuur en innovatiehubs waar onderzoek-ontwikkeling-opleiding elkaar ontmoeten; het

beroepsonderwijs en hoger onderwijs (hbo en wo) maken daar deel van uit. Aansluitend bij de economische ontwikkelingen zet 

het college in op een innovatiehub duurzame en circulaire bouw en innovatiehub luchtvaart & smart mobility.

In 2023 is het programma NGF Toekomstbestendige leefomgeving gestart; Lelystad participeert in het werkpakket bouw.

Voor de beroepsopleidingen in de bouw en hoogwaardige logistiek werken MBO College Lelystad en Windesheim

Flevoland/Zwolle aan een doorlopende leerlijn mbo-hbo ad. Door enkele lectoraten van Windesheim Flevoland is en wordt

gewerkt aan programma's voor hybride leeromgevingen en leefomgeving.

In 2024 is twee keer een Praktijkdag voor studenten van Windesheim Flevoland en de Haagse Hogeschool georganiseerd in

samenwerking met de gemeente en maatschappelijke partners, waarbij de studenten samen met leerlingen van Porteum een

verkenning hebben uitgevoerd in Lelystad-Oost en het gebied Lelycenter. Centrada werkt daarnaast aan de realisatie van

studentenhuisvesting in de stad.



 Tussentijdse evaluatie raadsakkoord 2022 – 2026 (stand van zaken – voorjaar 2025)  8 

 

 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

2.O-5 Keuzevrijheid en breder aanbod

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

In het vestigingsbeleid voor onderwijsinstellingen wordt gestreefd naar meer variëteit en een zo breed mogelijk aanbod van

onderwijs op alle niveaus van Primair, Voortgezet en Beroepsonderwijs in Lelystad, zoals onderwijs speciaal gericht op

hoogbegaafden en een ‘ambachtschool’ (praktijkonderwijs). 

Toelichting op huidige stand van zaken

Naar aanleiding van het waarderend actieonderzoek van Kennisland, zijn hun aanbevelingen besproken in de gemeenteraad.

Daarnaast is er binnen de Lokaal Educatieve Agenda bestuurlijk gewerkt aan de samenwerking tussen alle partijen en Lelystad

en zijn er 4 gemeenschappelijke thema's vastgesteld en geprioriteerd:

1. Aanpak van het tekort aan professionals binnen de kinderopvang en het onderwijs

2. Maatschappelijke opdracht van onderwijs en kinderopvang

3. Samenwerking tussen onderwijs en jeugdhulp

4. Lelystad als inspirerende en aantrekkelijke werk en leeromgeving

Deze thema’s worden in 2025 verder uitgewerkt met alle betrokken partners. Uit het waarderend onderzoek blijkt dat er een

breed pallet aan mogelijke opleidingen in de stad is. Uitbreiding van de keuzevrijheid en verbreding opleidingsaanbod is sterk

onderhevig gerelateerd aan het aantal kwalitatief goede en bevoegde leraren en docenten in het onderwijs. In 2024 heeft een

van de initiatieven van 2023, Argentum van schoolbestuur Eduvier, een verdiepend en aanvullend onderzoek gedaan en ligt op

dit moment ter beoordeling voor bij DUO (Rijk). 

De stand van zaken ten aanzien van voldoende stageplaatsen is opgenomen onder afspraak / ambitie O-12.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

2.O-6 Terugbrengen voortijdig schoolverlaten

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De gemeente speelt een belangrijke rol in het tegengaan van vroegtijdig schoolverlaten en het voorkomen van

taalachterstanden. Daarom stelt de raad als doel dat door middel van preventie op scholen en handhaving door leerplicht, het

aantal voortijdige schoolverlaters en  de duur dat geen onderwijs wordt gevolgd afneemt tot het landelijk gemiddelde. 

Toelichting op huidige stand van zaken

De gemeente zet zich op verschillende manieren in om voortijdig schoolverlaten te voorkomen en om in contact te komen en te

blijven met jeugdigen en hun ouders ter voorkoming van schooluitval. We blijven hierbij continu inzetten op versterking van de

samenwerking met het onderwijs en onze ketenpartners. Daarnaast zetten wij ons in om de zelfredzaamheid van jongeren te

vergroten met vijf leerplichtambtenaren, vijf Doorstroomcoaches (voorheen RMC-consulenten) en een talentmanager. 

Kernverantwoordelijkheden van de gemeente zijn het toezicht op naleving van de Leerplichtwet en Kwalificatieplicht,

bijdragen aan het voorkomen van schooluitval van leerlingen tot 18 jaar zonder startkwalificatie, en jongeren zonder onderwijs

of werk 18-23 jaar terug te leiden naar school of begeleiden naar werk (of werkend leren). Het meldgedrag van scholen

beïnvloedt de kennis van leerplichtambtenaren over verzuim. Daarom is continue samenwerking met scholen belangrijk om het

belang van goede verzuimregistratie en vroegtijdige melding van schoolverzuim te benadrukken. Een sluitende aanpak van

schoolverzuim en voorkoming van voortijdig schoolverlaten vereisen dat schooldirecties hun verplichtingen nakomen.

Aantrekkelijk onderwijs en passend aanbod binnen het onderwijs, denk hierbij aan werken en leren tegelijk dragen bij aan het

voorkomen van VSV en het bestrijden van VSV.

De contacten met de scholen om in nauwe afstemming vroegsignalering te bewerkstelligen zijn sterk verbeterd. Helaas, en

ondanks de verbeterde samenwerking met de scholen, zien we gelijk aan de landelijke trend een stijging van de voorlopige

vsv'ers. Met de mbo-scholen en in regionaal verband zijn we in gesprek welke acties uit bijv. het Aanvalsplan vsv nog beter

ingezet kunnen worden. Deze acties worden ook opgenomen in het nieuwe regionale plan 2026-2029 waarvoor de

voorbereidingen in 2024 gestart zijn.

Het behalen van een startkwalificatie vergroot de kansen op de arbeidsmarkt. In de gesprekken met de scholen krijgt dit

prominent aandacht. Het onderwijsconcept en samenwerkingsverband Lelytalent wordt ondersteund. Met Flevodrome zijn

uitvoeringsafspraken herbevestigd en werken we samen om de toeleiding naar school of werk en de warme overdracht te

verbeteren.

De samenwerking tussen het Doorstroompunt en Werkbedrijf Lelystad is geïntensiveerd om de jongeren die aan het werk

willen te begeleiden, waarbij het de voorkeur heeft om werk en leren te combineren in een route praktijkverklaring of mbo bbl. 

Er is in dat kader gestart met de voorbereiding van een pilot om jongeren langer te begeleiden tijdens het werk om in te zetten

op behoud van werk.

Het wetsvoorstel Van School Naar Duurzaam Werk gaat waarschijnlijk begin 2026 in; de leeftijd voor vsv wordt dan opgetrokken

naar 27 jaar. De scholen en gemeente krijgen dan een stevigere taak in de begeleiding en monitoring van jongeren.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

2.O-7 Bevorderen Startkwalificatie

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Maximaal 1,7% van het totaal aantal leerlingen van VO en MBO tussen de 12 en de 23 jaar verlaat zonder startkwalificatie het

onderwijs.

Toelichting op huidige stand van zaken

Deze raadsopgave hangt sterk samen met opgave O-6 Terugdringen Voortijdig schoolverlaten. Zie voor nadere toelichting

afspraak / ambitie O-6 hierboven.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

2.O-8 LEA inzetten voor structurele verbetering kwaliteit onderwijs

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Bij de volgende Lokale Educatieve Agenda (LEA) wordt ingezet op concrete afspraken/speerpunten tussen

onderwijsinstellingen en gemeente om structurele effecten ter verbetering van de kwaliteit van het onderwijs te realiseren.

Toelichting op huidige stand van zaken

De Lokaal Educatie Agenda werkt en spreekt in eerste instantie over:

 

• 	Het bevorderen van integratie

• 	Het voorkomen van segregatie

• 	Onderwijsachterstanden

• 	Inschrijving en toelatingsbeleid

Naast deze wettelijk bepaalde thema’s is er afgelopen jaar ook gesproken over en gewerkt aan samenwerking, het identificeren

van de meest voorkomende trends en uitdagingen in het onderwijs. Zoals beschreven onder de stand van zaken bij afspraak /

ambitie 'O-5 Keuzevrijheid en breder aanbod', zal er komend jaar met alle partners in de pedagogische basis gewerkt worden

aan een nieuwe meerjarige Lokale Educatieve Agenda. Hierin willen we komen tot een gezamenlijke visie en ambitie die

uitgewerkt wordt vanuit de gezamenlijk opgestelde thema's en prioritering. 

De acties die ieder jaar ingezet zullen worden vanuit de meerjarige agenda moeten structureel bijdragen aan het verbeteren

van de kwaliteit van het onderwijs. In de tweede helft van 2025 wordt hiertoe een voorstel voorgelegd aan de raad. In de

gemeente Lelystad werken we binnen het sociaal domein vanuit het perspectief van de inwoner, de jongere en in dit geval

veelal het kind. Dit doen we opgavegericht en met brede participatie. Denk hierbij onder andere aan consulatie en bij voorkeur

co-creatie, maar ook aan cofinanciering.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

2.O-9 Minimaal score voldoende

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De raad stelt als doel dat in 2025 alle scholen voldoende scoren bij de inspecties van de Onderwijs Inspectie. Daaraan levert de

gemeente de volgende bijdrage (vervolgens worden ambities O-10, O-11 en O-8 opgesomd):

Toelichting op huidige stand van zaken

De onderwijsinspectie lukt het niet om iedere 4 jaar een bezoek te brengen om de onderwijskwaliteit van de verschillende

scholen, landelijk, te onderzoeken en te beoordelen. In de afgelopen 6 jaar hebben 17 van de 39 scholen voor primair

onderwijs, speciaal en regulier, een onderzoek gehad. Van deze 17 scholen is er één zeer zwak beoordeeld en zijn er 6

beoordeeld met een onvoldoende. Bij de start van dit raadsakkoord was een groot deel van Porteum zwak dan wel

onvoldoende. Inmiddels is door een hele grote inzet de basiskwaliteit op orde. 

Binnen het basisonderwijs zien we dat de praktijk grillig en weerbarstig is. Het lerarentekort in combinatie met de maatschappij

die de school binnen komt maakt dat de kwaliteit onder druk staat. In samenwerking met het onderwijs zet de gemeente in op

verschillende interventies zoals gezamenlijke aanpak tegen lerarentekort, de pilot conciërges op basisscholen, versterken van

de basis en het onderwijskansenbeleid. De gesprekken op basis van o.a. de onderwijsmonitor en de interventies moeten leiden

tot stappen richting de structurele verbetering van de kwaliteit onderwijs door inzet op  professionalisering en onderzoek.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

2.O-10 Pilot conciërges op basisscholen

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Er wordt in 2023 en 2024 een pilot uitgevoerd met conciërges op basisscholen met als doel dat de kwaliteit van het onderwijs op

deze scholen meetbaar is verbeterd. Om de  pilot te continueren moet dit door middel van een evaluatie zijn aangetoond.

Toelichting op huidige stand van zaken

In 2024 is het project 'schoolconciërges' van start gegaan met heldere kaders vanuit de nulmeting en uitgangspunten vanuit het

raadsakkoord, om de druk op leerkrachten te verminderen. Er zijn samen met de schoolbesturen vijf scholen geselecteerd waar

een schoolconciërge wenselijk zou zijn om de druk op leerkrachten en de school te verminderen. Daarbij zijn meerdere

wenselijke factoren meegenomen zoals oudercontact, de doorgaande lijn en veiligheid op school. De kandidaten zijn via het

werkbedrijf en de scholen geworven om als schoolconciërge aan de slag te gaan. De scholen zijn tevreden over de eerste

uitwerkingen en er zal een tussentijdse evaluatie van het project met een breder kwalitatief onderzoek naar u toekomen in de

tweede helft van 2025. Onbestede middelen, door de bij u bekende verlate start, zijn doorgeschoven naar 2025 en mogelijk een

deel naar 2026 om het project voortgang te laten vinden. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

2.O-11 Aanvalsplan terugdringen lerarentekort

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Met voorwaardenscheppende maatregelen vanuit de gemeente wordt met de scholen een aanvalsplan terugdringing

lerarentekort overeengekomen, met als doel dat in 2025 het lerarentekort is gedaald tot het niveau van het landelijk

gemiddelde. 

Toelichting op huidige stand van zaken

Het lerarentekort is een van de grote uitdagingen, zo niet de grootste, binnen het onderwijs. De gemeente doet al het

mogelijke om de onderwijspartners te ondersteunen in het verminderen hiervan. 2024 is een overgangsjaar geweest. De

onderwijsbesturen in Lelystad hebben aangegeven graag samen met Almere in één Onderwijsregio samen te werken. Almere

en Lelystad hebben veel overeenkomsten en vanuit die basis zien de onderwijsbesturen in Almere en Lelystad kansen om

elkaar te versterken op het arbeidsmarktvraagstuk. De voorzitter, Peter van Lieshout, heeft een uitgebreide

kennismakingsronde gemaakt en er zijn diverse kernteams uit beide gemeenten en verschillende disciplines gevormd. Naast de

vorming van een onderwijsregio is de gemeente betrokken bij de aanvraag van een onderzoek rondom anders organiseren van

het onderwijs, samen met hogeschool Windesheim en de UVA loopt er een onderzoeksvraag bij het Nationaal Regieorgaan

Onderwijs. Medio 2025 verwachten wij hier een reactie en beoordeling op te ontvangen.

Daarnaast blijven we ons inzetten op de huisvesting van leraren uitgevoerd in samenwerking met Centrada en de

onderwijsbesturen voor PO en VO. Er wordt voorzien in een vraag. In 2025 vindt er wederom een evaluatie plaats. 

2024 stond ook in het teken van lerarentekorten voor het nieuwkomers onderwijs. Kinderen die in Nederland komen en de

leerplichtige leeftijd hebben, moeten binnen 3 maanden een volwaardige onderwijsplek kunnen betrekken. Dit wordt op dit

moment niet gehaald in het voortgezet onderwijs vanwege het lerarentekort. In samenwerking met de verschillende

onderwijsbesturen en ook het MBO wordt er gezocht naar nieuwe mogelijkheden. Ondanks deze inspanningen verwachten we

dat er in 2025 een tijdelijke nieuwkomersvoorziening aangevraagd moet worden en zal worden gehonoreerd door ministerie

van OCW.  

Daarnaast organiseert de gemeente, met de partners, met enige regelmaat een meeloopdag voor het onderwijs, om

geïnteresseerden voor het onderwijs te trekken. In 2025 zal deze laatste activiteit geëvalueerd worden op doelmatigheid. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

2.O-12 Voldoende stageplaatsen en diversiteit arbeidsmarkt

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Voldoende stageplaatsen dragen bij aan de kwaliteit van beroepsonderwijs en aan een evenwichtiger en meer diverse

arbeidsmarkt en daarom vraagt de raad daar aandacht voor. 

Toelichting op huidige stand van zaken

Met de scholen in het VO en MBO wordt gesproken over de behoefte aan stageplaatsen voor de verschillende opleidingen en

verschillende niveaus en verschillende fasen van de opleidingen. Ook SBB is hierbij betrokken. Overwegend zijn er voldoende

stageplaatsen beschikbaar voor jongeren. Voor enkele opleidingen (bijv. ICT, Business services), niveaus (bijv. mbo niveau 2) of

vormen (bijv. beroepsoriënterende stages in de zorg) is de behoefte aan stageplaatsen groter dan het aanbod. Met de scholen

wordt verkend welke alternatieven mogelijk zijn om de jongeren naar behoefte stage-ervaring te laten opdoen. Hiervoor wordt

ook het netwerk van WBL, Lelystad Akkoord en Bedrijfskring Lelystad benut, activiteiten als Sterk Techniek Onderwijs (bijv.

Techniek Tastbaar), JINC (bijv. Baas van morgen) en Lelytalent (mbo niveau 1) ondersteund.

De mbo-scholen hebben een Kwaliteitsagenda 2024-2027 opgesteld waarin veel aandacht voor voldoende stageplaatsen en

begeleiding van de stage is opgenomen. De gemeente participeert daarnaast in enkele RIF-projecten om de aansluiting en

samenwerking onderwijs-bedrijfsleven te verbeteren. Met de lectoraten van Windesheim Flevoland zijn de contacten versterkt

en zijn verkenningen om onderzoek & opleiding te verbinden aan maatschappelijke opgaven. Voor de hoogwaardige logistieke

en bouw-opleidingen wordt samen met bedrijfsleven gesproken over innovatiehubs.
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3.N-1 Integraal plan bekendmaken Hoofdstad Nieuw Natuur en trekkers

3.N-2 Vergroening bestaande stad

3.N-3 Soortenmanagementplan uitvoeren

3.N-4 Herijking bestaande natuur en openbaar groen

3.N-5 Vervolgaanpak bestrijding invasieve exoten

3.N-6 Strategie wateroverlast en hittestress

3.N-7 Visie voor het buitengebied in Omgevingsvisie opnemen

3.N-8 Geen uitbreiding afvalstort buiten huidige vergunning

Afspraken hoofdopgave  3. Natuur Status

4

4

3

4

5

5

3

3

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

Portefeuillehouder(s): S. Kruis

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

“Lelystad, hoofdstad van de nieuwe natuur” wordt zodanig uitgedragen dat het in 2025 zowel binnen de stad als daarbuiten een

begrip is. Daartoe wordt vóór 1 januari 2023 een integraal plan van aanpak opgesteld, gericht op ten minste:

a. de realisatie van Poort Oostvaardersplassen Lelystad vanaf medio 2023;

b. de realisatie van een kenniscentrum Nieuwe Natuur, met besluitvorming in Q1 2023;

c. nationale bekendheid van de slogan “Lelystad, hoofdstad van de nieuwe natuur” en de eyecatchers waarop het is gebaseerd,

zoals het Nationaal Park Nieuw Land (incl. de Oostvaardersplassen, Poort Oostvaarders Lelystad en de Marker Wadden), het

kenniscentrum Nieuwe Natuur, het Natuurpark Lelystad en de Lelystadse bossen;

d. het verbeteren van de bereikbaarheid van de eyecatchers.

3.N-1 Integraal plan bekendmaken Hoofdstad Nieuw Natuur en trekkers

4

Toelichting op huidige stand van zaken

In mei 2023 heeft de gemeenteraad de Strategie Agenda Natuur 2030 vastgesteld. Hiermee heeft de raad de kaders bepaald

waarbinnen het integrale programma vormgegeven moest worden. Het 'Programma van Groen Dromen naar Groen Doen 2024-

2027' is eind 2023 vastgesteld en is het gereserveerde budget beschikbaar gesteld voor de uitvoering. Het programma bestaat uit 

vier hoofdsporen: Natuurinclusieve samenleving, Stadsnatuur, Buitenstedelijke natuurontwikkeling, natuurbeleving en

educatie. Maar ook communicatie en participatie spelen een belangrijke rol. Daarmee betreft het een integrale aanpak om de

ambtities voor de opgave Natuur waar te maken en waarmee Lelystad als hoofdstad van de nieuwe natuur meer duiding krijgt

en zichtbaarder wordt.

 

De uitvoering van het programma is in 2024 gestart. Inmiddels zijn er meerdere resultaten behaald, waaronder de realisatie van

een bomendepot, project Groene Ambassadeurs, samenwerking met meerbomen.nu, ontwikkeling van diverse

communcatiemiddelen, een aanpak voor het kenniscentrum nieuwe natuur, een monitoringsplan voor Wilde Bestuivers,

kwaliteitsimpuls openbare ruimte etc. Een aantal processen is gestart en zitten in de afrondende fase: het opstellen van een

Basiskwaliteit Natuur en groenblauwe hoofdstructuur, leidraad ontwerpprincipes vergroening Stadshart, aanpak ecologische

bermen landelijk gebied, parkenplan, gebiedsprogramma Nationaal Park Nieuw Land Lelystadse zijde.

In het programma zijn ook de afspraken N-2 (vergroening bestaande stad) en N-4 (herijking bestaande natuur en openbaar

groen) als integraal onderdeel opgenomen. Conform afspraak wordt de raad jaarlijks over de voortgang van het programma

geinformeerd. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

Portefeuillehouder(s): S. Kruis

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De vergroening van de bestaande stad versterkt de positie van Lelystad als hoofdstad van de nieuwe natuur en zorgt dat ook

inwoners hiervan profiteren. Die vergroening is gericht op:

- het met ingang van 2022 bij elke vorm van nieuwbouw kritisch kijken naar de balans van natuurbeleid en bouw, met als

uitgangspunt natuur inclusief ontwerpen;

- het vanaf 2023 zichtbaar maken en uitbouwen van de “groene vingers” in de stad;

- een plaats bij de top-5 van de meest groene gemeenten van Nederland in 2026. 

- Uitbreiding van de afvalstort buiten de huidige vergunning wordt niet toegestaan.

3.N-2 Vergroening bestaande stad

4

Toelichting op huidige stand van zaken

Deze ambitie / afspraak uit het raadsakkoord is integraal onderdeel geworden van de Agenda Natuur 2030 en het 'Programma

van Groen Dromen naar Groen Doen 2024-2027'. Om natuurinclusief ontwerpen op een goede manier in te zetten is er in 2024

gewerkt aan het op orde brengen van de basis. Dit jaar ligt er een basiskwaliteit natuur inclusief doelsoorten en maakt de

groenblauwe (ecologische) structuur integraal onderdeel uit van de Omgevingsvisie. De Groene vingers doelen op de

groenstructuren die de stad in komen. Dit zijn voornamelijk de stadsparken. Dit jaar wordt er gewerkt aan de afronding van het

Parkenplan met als doel om de groene vingers van grotere toegevoegde waarde te laten zijn voor onze inwoners en voor de

biodiversiteit.

Sinds 2023 neemt Lelystad deel aan de Groene Stad Challenge. Hiermee is het mogelijk om aan de hand van een aantal

indicatoren een vergelijking te maken met andere steden en dorpen. Uit die vergelijking is gebleken dat in 2023 Lelystad op de

7de plek staat als Groenste Stad. In het 'Programma van Groen Dromen naar Groen Doen' zijn inspanningen opgenomen om

binnen de top-5 terecht te komen. In 2024 is er op verschillende plekken in de stad gewerkt aan het omvormen van gazon naar

biodiverse en meer beleefbare groenstructuren. 

Conform afspraak wordt de raad jaarlijks over de voortgang van het programma geinformeerd. Het punt aangaande de

uitbreiding afvalstort komt bij ambitie /afspraak N-8 aan de orde.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

Portefeuillehouder(s):

3.N-3 Soortenmanagementplan uitvoeren

S. Kruis

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

3

Vóór 1 januari 2023 wordt een soortenmanagementplan opgesteld waarin wordt opgenomen welke soorten voorkomen in

Lelystad, welke daarvan van belang zijn en wat die nodig hebben. 

Toelichting op huidige stand van zaken

Het Soorten Management Plan (SMP) is een instrument dat normaliter gebruikt wordt voor het aanvragen van een

gebiedsontheffing. Het SMP is inmiddels gereed en in gebruik en in dat opzicht zou dat de status (donker) groen rechtvaardigen. 

De bijbehorende gebiedsontheffing, welke onder andere de isolatieopgave versnelt, is echter nog niet afgegeven door de

provincie. De aanvraag voor deze gebiedsvergunning liep op meerdere fronten vertraging op. De uitvoerende partij wist zich

niet aan het afgesproken budget te houden. Daarnaast stelt de provincie eisen aan de uitvoering van de gebiedsvergunning die

voor ons als gemeente onrealistisch zijn. Deze eisen houden in dat wij als gemeente grote structurele kosten zouden moeten

gaan maken. Hiermee wordt een SMP in uitvoering niet goedkoper of sneller in de verduurzaming en ruimtelijke opgaven.

Er wordt nu verkend of een provinciaal brede SMP en gebiedsvergunning een betere optie is. Samen met de stadsecologen van

andere Flevolandse gemeenten kunnen we onwerkbare eisen van de provincie wellicht ombuigen. Om bovenstaande redenen

is daarom de status 'geel' geselecteerd bij deze afspraak / ambitie uit het raadsakkoord. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

3.N-4 Herijking bestaande natuur en openbaar groen

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Mede op basis van het soortenmanagementplan, wordt vóór 1 januari 2024 besloten over een herijking van het beheer van de

bestaande natuur, inclusief het openbaar groen, met in ieder geval als uitgangspunten:

a. een meer ecologisch verantwoorde wijze van aanleg en beheer;

b. een kwalitatieve verbetering van het aanzien en de beleving van het openbaar groen in de stad, waaronder het uitnodigen

tot bewegen;

c. participatie van inwoners en bedrijven bij het groenonderhoud.

Toelichting op huidige stand van zaken

Deze ambitie / afspraak uit het raadsakkoord is integraal onderdeel geworden van de Agenda Natuur 2030 en het 'Programma

van Groen Dromen naar Groen Doen 2024-2027'. Met de verschillende inspanningen die hier onderdeel van uit maken wordt

ingezet op een meer ecologische wijze van aanleg en beheer en verbetering van de beleving van het openbaar groen waarbij

naast biodiversiteit ook gekeken wordt naar gebruikswaarde en klimaatadaptatie. Een belangrijk onderdeel van het Programma

is gericht op communicatie en participatie. Sinds 2024 voeren we het communicatie en participatieplan uit dat zich richt op het

meer verweven van natuur in het dagelijks leven van mensen. Voor verder toelichting zie de stand van zaken onder ambitie /

afspraak N-1 en N-2.

Conform afspraak wordt de raad jaarlijks over de voortgang  van het programma geinformeerd. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

3.N-5 Vervolgaanpak bestrijding invasieve exoten

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

In 2023 wordt het uit 2019 daterende plan van aanpak voor de bestrijding van invasieve exoten geëvalueerd. Op basis van de

uitkomsten daarvan wordt een plan opgesteld voor een vervolgaanpak die leidt tot een structurele afname van het probleem in

2026.

Toelichting op huidige stand van zaken

In 2023 is de bestrijding van afgelopen jaren geevalueerd. Deze evaluatie heeft geleid tot enige bijstellingen in de uitvoering en

de raad is hierover geinformeerd. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

3.N-6 Strategie wateroverlast en hittestress

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Vóór 1 januari 2023 wordt een lokale klimaatadaptatiestrategie vastgesteld, gericht op het vermijden van hittestress en het

kunnen opvangen van wateroverlast, die:

- is afgestemd met de regionale strategie;

- ruimte biedt voor participatie van inwoners en organisaties;

- concrete doelstellingen bevat die worden gerealiseerd in de periode 2023 - 2026. 

Toelichting op huidige stand van zaken

De Lelystadse Adaptatie Strategie voor klimaatadaptatie is in maart 2023 door de raad vastgesteld. Dit plan is vertaald naar

functionele eisen in het DHOR en is gekoppeld aan uitvoering volgens het IGOR. Afgelopen jaar heeft Lelystad voor de

uitvoering van maatregelen wederom aanspraak kunnen maken op de Impulsregeling Klimaat Adaptatie, het totale bedrag

bestemd voor Lelystad, €0,8 miljoen als 1/3e co-financiering, is hiermee volledig aangevraagd en benut voor projecten. 

Daarnaast is een participatieplan opgesteld samen met groene partners uit de stad. Dit plan, Groener Lelystad, wordt onder

regie van IVN in samenwerking met andere groene partners uitgevoerd. De uitvoering is gebaseerd op een jaarkalender met

activiteiten die gericht zijn op het actief betrekken van inwoners bij het vergroenen van hun tuin of straat. Dit plan wordt

gefinancierd vanuit het incidentele budget uit het raadsakkoord bestemd voor het tegengaan van Wateroverlast en Hittestress

van €0,2 miljoen. In 2023 en 2024 zijn acties uitgevoerd, zoals de Groene Straat make-over en het Plant & Klaar pakket. De acties

zijn specifiek gericht op inwoners van wijken waarvan uit de klimaatstresstesten blijkt dat daar de grootste knelpunten zitten

met betrekking tot hitte en wateroverlast. In die wijken/buurten is actief geflyerd en zijn vrijwilligers langs de deuren gegaan.

Dit heeft geresulteerd in een hoge mate van deelname in die wijken buurten. Het plan loopt door tot en met 2025.



 Tussentijdse evaluatie raadsakkoord 2022 – 2026 (stand van zaken – voorjaar 2025)  16 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

  

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

3.N-7 Visie voor het buitengebied in Omgevingsvisie opnemen

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Lelystad is er trots op dat het de hoofdstad van de nieuwe natuur is. Daarom wil Lelystad daar meer bekendheid aan geven en

investeren in projecten en maatregelen die deze status nog versterken. Daarbij past ook het ontwikkelen van een visie voor het

buitengebied in de Omgevingsvisie. Met inzet op kwaliteit in plaats van volume.

Toelichting op huidige stand van zaken

In de Omgevingsvisie zal een visie over het buitengebied worden opgenomen. In het buitengebied spelen diverse

ontwikkelingen en Rijksopgaven, die delen van het buitengebied van karakter kunnen veranderen. Dit speelt in ieder geval voor 

de opgaven voor een nieuwe hoogspanningsverbinding tussen Diemen en Ens (met een extra hoogspanningsstation bij

Lelystad). Daarnaast onderzoekt Defensie voor verschillende activiteiten nieuwe locaties. Twee zoeklocaties liggen in Lelystad.

Hiermee wordt een goede visie op het buitengebied des te belangrijker. In april zal de voorgestelde ontwikkelrichting worden

voorgelegd aan de gemeenteraad. Voor het zomerreces zal de ontwerp Omgevingsvisie worden voorgelegd aan de

gemeenteraad.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

3.N-8 Geen uitbreiding afvalstort buiten huidige vergunning

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Geen uitbreiding afvalstort buiten huidige vergunning.

Toelichting op huidige stand van zaken

Het is de verwachting dat NV Afvalzorg dit jaar een vergunningaanvraag indient. Uitgangspunt van het college blijft het

raadsakkoord. De wethouder zit aan tafel om invloed uit te oefenen op de afwikkeling van het geheel en de gemeentelijke

belangen daarin te behartigen. Benadrukt wordt dat de wethouder hierin afhankelijk is van derden, zoals NV Afvalzorg voor het

indienen van een vergunningsaanvraag.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Het economisch beleid is gericht op toename van de werkgelegenheid in Lelystad, waarbij de gemeente aandacht heeft voor

het MKB. 

4.E-1 Toename werkgelegenheid met aandacht voor MKB en E-6

5

Toelichting op huidige stand van zaken

Ten opzichte van het jaar 2021 is de werkgelegenheid gegroeid met 3.150 banen (alle banen) op de peildatum in 2024.

Vooralsnog kent Lelystad enkel bedrijven uit de bedrijfsklasse midden- en kleinbedrijf (tot 500 medewerkers). De netcongestie

(E-6) is een probleem geworden bij het verder aantrekken van nieuwe bedrijvigheid. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Gestreefd wordt naar een totale toename van 20% van het aantal gevestigde bedrijven, waarbij het vestigingsbeleid zich richt

op de volgende speerpunten:

- Hoogwaardige technische bedrijven, met speciale focus op circulaire economie

- Hoogwaardige logistieke bedrijven, passend bij Lelystad als logistieke hub

- Dienstverlening in het centrum

- De toeristische sector, passend bij Lelystad als hoofdstad van de nieuwe natuur

Daarnaast een bijzondere aandacht voor het aantrekken van beroepen die noodzakelijk zijn voor de leefbaarheid van onze

groeiende stad, zoals leraren, huisartsen en verloskundigen

4.E-2 Toename aantal gevestigde bedrijven met 20%

4

Toelichting op huidige stand van zaken

Ten opzichte van het jaar 2021 zijn er tot en met de peildatum in 2024 1.874 vestigers bijgekomen. Dit staat gelijk aan 22%.   

Er hebben zich de afgelopen periode geen hoogwaardige technische bedrijven gevestigd met een speciale focus op circulaire

economie.

Sinds enige jaren staat Lelystad alom bekend als logistieke hotspot. Dit heeft geleid tot een volledig uitgegeven Flevokust

Haven en LAB-1. Dit gaat de komende jaren tot veel nieuwe banen leiden.

De dienstverlening in het centrum valt uiteen in commerciële dienstverlening (winkels) en zakelijke/(semi-

)overheidsdiensverlening. Beide vormen van dienstverlening nemen de laatste jaren af (door trends en ontwikkelingen in de

commerciele dienstverlening alsmede schaalvergroting in de zakelijke en semi-overheidsdienstverlening: zie Economisch

Perspectief Lelystad 2030).

In de toeristische sector werkten in 2021 2.263 personen. In 2022 en 2023 werkten er respectievelijk 2.169 en 2. 372 personen. De

toeristische sector heeft het in de Coronaperiode en de tijd daarna zwaar gehad (denk bijv. aan de horecasector). We kunnen

stellen dat de toeristische sector terug is op het niveau van vóór Corona. Cijfers over 2024 zijn nog niet bekend.

In 2023 is er door de taskforce Huisartsentekort (waarin de zorgverzekeraar, regio organisatie Medrie, een huisarts en de

gemeente samenwerken) een plan opgesteld om het (toekomstige) huisartsentekort tegen te gaan. Hierin is het werven van

huisartsen, waarnemers en ondersteunende beroepen een onderdeel. Over de voortgang van de taskforce wordt de raad apart

geïnformeerd.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

4.E-3 Uitbreiden blik economische samenwerking

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

4

We breiden de blik van onze economische samenwerking uit naar Noord- en Oost-Nederland en de Randstad, met inzet van de

belangen en onafhankelijkheid van Lelystad, waarbij onze deelname in de MRA geen belemmering mag vormen.

Toelichting op huidige stand van zaken

Er is een extern onderzoek uitgevoerd ter onderbouwing van de mogelijkheden tot uitbreiding van de regionaal economische

samenwerking in andere windrichtingen dan de MRA. Het onderzoek is klaar. Eind Q1 / begin Q2 volgt informatie naar college

en raad.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

4.E-4 Halfjaarlijkse rapportage coulante houding stimuleren bedrijvigheid

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Om bedrijvigheid te stimuleren wordt er per Q3 2022 coulanter omgegaan met: 

• vergunningaanvragen voor horeca & evenementen;

• aanpassingsverzoeken van functies van winkelpanden, terrasgebieden en openingstijden;

• alternatieve activiteiten voor agrariërs op grond of erf.

Het college rapporteert de raad halfjaarlijks over de (vergunning)aanvragen, honoreringen en afwijzingen (met bijbehorende

redenen).

Toelichting op huidige stand van zaken

Vergunningsaanvragen voor Horeca en Evenementen worden getoetst op wet- en regelgeving en indien hieraan wordt voldaan

kan er een vergunning worden afgegeven. De genoemde vergunningen zijn Veiligheidsvergunningen en vallen daarmee onder

de bevoegdheid van de burgemeester. Wettelijk gezien is het hierdoor niet mogelijk hierover inhoudelijk te rapporteren. 

Verder bepalen regelgeving en vastgesteld beleid de kaders over functies van winkelpanden, terrasgebieden, openingstijden,

locaties waar horeca en evenementen kunnen/ mogen plaatsvinden en activiteiten op een agrarische gronden. Dit is in eerste

instantie opgenomen in planologische kaders als bestemmingsplannen. Indien dit niet past wordt getoetst aan de geldende

beleidskaders zoals horecabeleid, locatiebeleid, evenementenbeleid en Omgevingsvisie. Daarbij wordt de insteek van de

nieuwe Omgevingswet, 'ja, mits...' gehanteerd wat doorgaans resulteert in een coulante houding ten opzichte van de

initiatieven. Indien het past binnen de geldende beleidskaders, dan wordt gehonoreerd. Door toetsing aan de geldende,

vastgestelde beleidskaders wordt er van uitgegaan dat er een passende beoordeling plaatsvindt. Verruiming van kaders vindt

plaats bij actualisatie of herziening van de beleidsstukken.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

4.E-5 Startnota en Integrale Horecanota

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Binnen 1 jaar wordt een integrale Horecavisie opgesteld. In een Startnota worden hiervoor eerst de randvoorwaarden bepaald. 

Toelichting op huidige stand van zaken

De horecavisie 2024-2030 is op 15 oktober 2024 door de raad vastgesteld en momenteel wordt gewerkt aan de uitvoering

hiervan.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

4.E-6 Maximale inzet oplossen congestie elektriciteitsnet

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Een goedwerkend elektriciteitsnet is een randvoorwaarde voor een goed vestigingsbeleid. Daarom is het van cruciaal belang dat 

maximale inzet wordt gepleegd om de bestaande en verwachte capaciteitsproblemen op het elektriciteitsnetwerk op te lossen.

De gemeente moet  zich maximaal inspannen om uiterlijk in 2026 de congestie op het elektriciteitsnet opgelost te krijgen.

Toelichting op huidige stand van zaken

Er wordt hard gewerkt aan het opschalen van de energie infrastructuur door het vergroten van capaciteit op hoog- en

middenspanningsniveau. Hiervoor is een nieuw elektriciteitsstation in aanbouw ten zuiden van het Natuurpark aan de

Larserringweg en zijn er vergunningen in procedure om het station bij de Maximacentrale uit te breiden. Het jaar 2026 is echter

niet haalbaar, omdat er afhankelijkheden zijn met de projecten die in de provincies Utrecht en Gelderland benodigd zijn. Op

ambtelijk en bestuurlijk niveau is er periodieke afstemming om te monitoren hoe deze verschillende projecten voortgang

behouden en waar de knelpunten optreden. 

De planningen van de netbeheerders zijn om in 2029 de netcongestie op te lossen. Het jaartal 2026 is daarmee niet haalbaar

voor het hoogspanningsnet. Het middenspanningsnet is dan in Lelystad wel op orde. De inspanning van de gemeente om haar

eigen invloed op snelheid van vergunningverlening is daarmee volgens ambitie. De inspanning van de gemeente om bij de

uitvoeringspartners en mede overheden dit onderwerp hoog op de agenda te blijven houden blijft noodzakelijk. Het

daadwerkelijk oplossen van de netcongestie blijft namelijk de taak en verantwoordelijkheid van de netbeheerders, waarbij

besluitvorming ligt bij het Rijk. 



 Tussentijdse evaluatie raadsakkoord 2022 – 2026 (stand van zaken – voorjaar 2025)  20 

 

 
 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: V

4.E-7 Inzetten op circulaire economie

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Als hoofdstad van de nieuwe natuur en de daarbij behorende ambities voor vergroening, wil de raad dat de groei van onze

economie niet ten koste gaat van de leefomgeving en het klimaat. Wij zetten daarom in op een circulaire Lelystadse economie

passend bij Lelystad als hoofdstad van de nieuwe natuur, inclusief bovenwettelijke afspraken. Daarbij denkt de raad aan onder

meer de volgende maatregelen:

• Grondstoffen beter benutten en toewerken naar een stad waarin gebruikte en bestaande grondstoffen optimaal worden

hergebruikt. In 2026 worden 10% en in 2030 40% minder primaire grondstoffen gebruikt. 

• De gemeente als klant zet in op energieneutraal, lokaal, inclusief en goede werkomstandigheden.

• Onderzoeken of er een revolverend fonds kan komen voor het stimuleren van structurele maatregelen voor verduurzaming

door particulieren en ondernemers.

Toelichting op huidige stand van zaken

* In de opmaat naar een grondstoffenreductie heeft de gemeente direct invloed op de huishoudelijke grondstoffenstroom. Met

de betrokken stakeholders is verkend of de aankomende verplaatsing van de huidige milieustraat aanleiding is tot de realisatie

van een circulair ambachtscentrum waardoor de inwoner (ontzorgt wordt en) op één locatie terecht kan voor de brengstroom.

Daardoor kunnen waardevolle grondstoffen opnieuw in de economie gebracht worden door upcycling, kringloopverkoop of

dienen als grondstof voor circulaire bedrijvigheid. Inmiddels is de inventarisatiefase afgerond en is de rol van iedere

stakeholder afgebakend en de benodigde ruimte in beeld. De uitwerking van de businesscase is aanstaande en wordt medio

2025 gepresenteerd.

    

* De raad is geïnformeerd over de voortgang MVOI met de volgende strekking: De groei van circulair inkopen heeft zich in 2024

doorgezet. De score die behaald is over 2024 is 28%, wat wederom overeenkomt met een zilveren classificatie volgens de MRA

methodiek. Hoewel we blijven werken op kwalitatief gebied, ligt Lelystad nog steeds goed op koers om het 50%-doel eind 2025

te realiseren. De taken zijn inmiddels belegd bij een vaste medewerker van het team inkoop en daarmee onderdeel van het

reguliere proces. 

* Op 15 mei 2023 heeft de raad een informatiebrief ontvangen over het revolverend fonds met de strekking: Uit onderzoek naar

de wenselijkheid van een gemeentelijk revolverend fonds voor particulieren en bedrijven voor het kunnen treffen van

duurzaamheidsmaatregelen, is gebleken dat het opzetten van een aanvullend fonds weliswaar kan, maar dat het niet

noodzakelijk en niet langer wenselijk is.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

4.E-8 Weren sterk milieuverontreinigende bedrijven

Portefeuillehouder(s): S. Kruis / D. Grimbergen
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Vestiging van sterk milieuverontreinigende bedrijven wordt niet toegestaan.

Toelichting op huidige stand van zaken

Vestiging van sterk milieuverontreinigende bedrijven wordt niet toegestaan.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: V

4.E-9 Lelystad evenementenstad en verbeden Lelypas

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen / A. Messelink- Dijkstra
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De inwoners weten hoe mooi het wonen is in Lelystad. Maar als we aantrekkelijk willen zijn voor nieuwe inwoners, zullen we

die aantrekkelijkheid nog meer zichtbaar moeten maken. En daar profiteren ook de inwoners van. We willen daarom de

naamsbekendheid en positieve aantrekkingskracht van Lelystad nog meer versterken en vergoten door in te zetten  op “Lelystad 

Evenementenstad”. Daarbij wordt gedacht aan de volgende maatregelen:

• het aantrekken van (jaarlijks terugkerende) evenementen als HISWA, grote sportevenementen en aansprekende concerten in

de open lucht en een positieve grondhouding t.a.v. nieuwe initiatieven;

• het opzetten van een Lelypas, in combinatie met een stadspas en sportpas voor mensen met een smallere beurs

Toelichting op huidige stand van zaken

Huidige stand van zaken omtrent deze afspraak uit het raadsakkoord:

• Evenementenbeleid; Het evenementenbeleid is in 2024 vastgesteld (2025-2028) en momenteel wordt gewerkt aan de

uitvoering hiervan; 

 

• Overeenkomsten; Meerjarige overeenkomsten zijn afgesloten met o.a. Hiswa te Water (2024-2029) en een garantiebepaling

met de Nationale Oldtimerdag (2024 & 2025). 

• Kermis exploitatie; Afgelopen half jaar is hard gewerkt aan de aanbesteding om de kermis weer terug te brengen naar Lelystad.

Met succes want deze keert in 2025 terug op de Meent in Lelystad en wel op 25 t/m 29 april 2025 van 13.00-23.00 uur en van 13

t/m 17 augustus 2025 van 13.00-23.00 uur;

• ECL; Er is een actieve samenwerking met ECL (Evenementen Coördinatie Lelystad) en er wordt gewerkt aan het organiseren van

gezamenlijke bijeenkomsten voor evenementen organisatoren; 

•	 MRA; Er wordt actief deelgenomen aan het MRA evenementen overleg; 

• Relatiebeheer; Daarnaast is er veel afstemming met bestaande evenementen organisatoren om de bestaande evenementen in

Lelystad te behouden. Ook is er afstemming met diverse partijen voor nieuwe initiatieven van evenementen (cultuur, sport en

muzikaal) in Lelystad.

• Lelypas; Uit onderzoek dat ingetseld is naar aanleiding van de raadsmotie van 14 november 2023 blijkt dat het toevoegen van

gemeentelijke regelingen aan de Lelypas leidt tot een kostenverhoging voor het in stand houden van de Lelypas. In verband

met de ombuigingsopgave is in de programmabegroting 2025 - 2028 via besluitpunt 25 besloten de Lelypas niet te continueren.  

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

Het onderzoek is afgerond en er is gestart met de uitvoering. De resultaten van het onderzoek is middels een informatienota in

december 2024 naar de raad gegaan. In de uitvoering is nu de eerste interventie ontwikkeld welke in kwartaal 1 van 2025

geplaatst gaat worden bij Aviodrome en zal verwijzen naar Belevenissenbos. Deze 2 locaties hebben een gelijke doelgroep met

gelijk bezoekmotief, wat noodzakelijk is om goed te verwijzen. Doordat dit stand alone locaties zijn kunnen we het effect van

de interventie goed meten en voor de volgende locaties waar de interventie wordt geplaatst waar nodig bijsturen. In 2025 is het

doel om naast de locatie Aviodrome ook bij het Belevenissenbos, Toms Creek en Bataviastad Fashion Outlet verwijzingen te

realiseren gericht op doelgroep en bezoekmotief. Zodat we succesvol bezoekers kunnen stimuleren de andere parels van

Lelystad te bezoeken. Verder is er voor de Placemaking van het stadshart een integrale aanpak via "vergroten aantrekkelijkheid

Stadshart".

Portefeuillehouder(s): P. van Dijk
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Er wordt een onderzoek verricht om te kijken wat er nodig en mogelijk is om bezoekers aan de grote publieksstrekkers, zoals

Batavia Stad en Oostvaardersplassen, te verleiden om hun bezoek aan Lelystad te verlengen in het bijzonder richting het

Stadshart. 

Toelichting op huidige stand van zaken

4.E-10 Onderzoek versterken relatie publiekstrekkers - stadshart
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

4.E-11 Omgaan met bestaande bedrijfsterreinen

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De gemeente zal bestaande bedrijventerreinen actief beheren om verloedering en grootschalige leegstand tegen te gaan en

hierbij de kleine binnenstedelijke bedrijventerreinen omvormen naar een woon- of maatschappelijke bestemming. De

gemeente stimuleert verduurzaming en vergroening.

Toelichting op huidige stand van zaken

Een van de opgaven uit het Economisch Perspectief Lelystad 2030 is 'Aantrekkelijke werklocaties'. Vanuit deze opgave zal

gewerkt worden aan het toekomstbestendig maken van werklocaties, waaronder ook bedrijventerreinen onderdeel van zijn.

Alle bedrijventerreinen in Nederland en dus ook in Lelystad zullen toekomstbestendiger moeten worden. Dat betekent voor

bedrijven (en overheden) de omschakeling op de terreinen naar duurzame energie (CO2-reductie), het transiteren naar

circulaire productie (gebruik nieuwe, liefst, bio based grondstoffen en het kanaliseren van reststromen), het klimaatadaptiever

maken van de terreinen, het vergroten van de biodiversiteit en het verbeteren van de ruimtelijke kwaliteit (tegengaan van

verrommeling, leegstand en scheefwerken -het juiste bedrijf op de juiste plek-). 

Naast het team Economische Zaken wordt hier ook werk van gemaakt vanuit de teams Energie en Duurzaamheid. Op dit moment 

ligt het beleid ten aanzien van bedrijventerreinen vast in de Structuurvisie Locatiebeleid Lelystad 2013-2025. Deze zal komend

jaar (2025) herzien moeten worden. Bij die herziening (werktitel Bedrijventerreinenstrategie Lelystad) zal ingegaan worden op

de verschillende vestigingsmilieu's (typen bedrijventerreinen). Hier willen we de vraag beantwoorden wat het beste kan

gebeuren met de verschillende binnenstedelijke bedrijventerreinen: herstructureren, herprofileren of revitaliseren? 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

4.E-12 Versterken agrarische sector en stimuleren schoolbezoek aan boerderijen

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Hoofdstad van de nieuwe natuur maakt duidelijk dat het cultuurlandschap belangrijk is voor Lelystad. Dat landschap is er dankzij -

agrarische- ondernemers. Lelystad wil daarom de landbouw en veeteelt binnen Lelystad behouden en versterken, duurzaam en

met oog voor  dierenwelzijn. Boeren verdienen waardering en respect. De gemeente zet in op:

- een vitaal en leefbaar buitengebied met goede bereikbaarheid van boerenbedrijven en  onderhoud van wegen en fietspaden.

- faciliteren van de versterking van de agro- en foodsector.

- bevorderen van een goed beeld van landbouw bij kinderen, door te stimuleren dat ieder kind op de basisschool minstens 1

keer met een schoolbezoek op de boerderij komt.

- geen medewerking aan zonneparken die ten koste gaan van duurzame landbouwgrond. 

Toelichting op huidige stand van zaken

Het is de Lelystadse Boer gelukt samen met de gemeente om in het kalenderjaar 2.487 kinderen (31% van alle Lelystadse

basisschoolleerlingen) op de boerderijen en in het buitengebied te hebben mogen ontvangen. Voor het boerderijbezoek zijn

2.075 leerlingen van 21 verschillende scholen langs geweest. Met het oogstfeest zijn er 412 leerlingen van 11 verschillende

scholen langs geweest.  

Met het effectueren van de ombuiging uit de programmabegroting 2025 - 2028 (en daarmee beeindigen van de subsidie) is het

echter niet langer haalbaar om deze ambitie uit het raadsakkoord verder voort te zetten.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

4.E-13 Geen zonneparken ten koste van duurzame landbouw

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Benutten zonne-energie, waarbij de focus ligt op zo hoog mogelijke dichtheid van zonnepanelen op daken van woningen en

bedrijven, voordat aan zonnevelden op landbouwgrond wordt gedacht. (zie ook motie M15 d.d. 2 november 2021)

Toelichting op huidige stand van zaken

Aagezien het provinciaal beleid ten aanzien van zonnevelden ook geen parken op landbouwgronden toestaan, zijn er tot op

heden geen dergelijke initiatieven ontplooid. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De raad heeft recent in 2021 de Woonvisie vastgesteld. De ambities uit de Woonvisie blijven onverkort van kracht in deze

raadsperiode. Een van de belangrijkste opgaven is het  versnellen van de woningbouw. 

5.W-1 Ambities Woonvisie blijven onverkort van kracht

5

Toelichting op huidige stand van zaken

De Woonvisie is in 2024 herijkt. Daarmee sluit de visie beter aan op actueel beleid en de woonbehoefte. Met de herrijking kan

beter gestuurd worden de woningbouwprogrammering en de gewenste mix aan woningtypen voor diverse doelgroepen. De

woonbehoefte is in 2024 beter in beeld gebracht met een woononderzoek. Via de kwartaalrapportages Wonen wordt de raad op

de hoogte gehouden van de voortgang van de Woonvisie, de Woonagenda en de voortgang van de woningbouw. Hieronder

volgt een korte samenvatting.

In 2024 is het standplaatsenbeleid voor Woonwagens vastgesteld. In samenwerking met Centrada en een vertegenwoordiging

van woonwagenbewoners is een conceptplan voor het uitbreiden van de woonwagenstandplaatsen in Lelystad opgesteld. Via

het Loket Nieuwe Initiatieven wordt de wenselijkheid getoetst. Bij goedkeuring wordt de verdere haalbaarheid onderzocht.

In 2024 is gestart om de Woonzorgvisie voor Lelystad. Hiervoor is een opdracht gegeven aan Companen om een

woonzorganalyse uit te voeren. Op basis van de input uit participatieavonden, gesprekken met stakeholders en de

woonzorganalyse wordt in 2025 de Woonzorgvisie verder uitgewerkt. Dit leidt tot ambities en doelen voor de

uitvoeringsagenda van de Woonzorgvisie. 

De starterslening wordt veelvuldig gebruikt. Daarom is een verhoging van het kredietplafond aangevraagd. Recent is de lening

met €20.000.000 verhoogd tot €46.000.000. Hierdoor kunnen veel starters weer gebruik maken van deze regeling.

Tot slot is gewerkt aan een andere werkwijze voor projectmatig werken en een centrale ingang voor nieuwe initiatieven.

Hierdoor is meer sturing door overheid en samenwerking met marktpartijen. Door monitoring, gesprek en samenwerking (o.a.

versnellingstafels en bewonersavonden) , kan er adequaat op ontwikkelingen en veranderingen worden ingespeeld. In 2024

was er een forse stijging te zien qua vergunde wooneenheden. Er zijn voor 1.000 nieuw te bouwen wooneenheden

vergunningen verleend, Dit biedt veel perspectief op woningen de komende jaren. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Uiterlijk in Q4 2022 wil de raad daarom een voorstel zien voor een uitvoeringsorganisatie die, op basis van vooraf door de raad

gestelde kaders, de gewenste versnelling van de woningbouwopgave vorm gaat geven. In deze organisatie moet in ieder geval

zijn geborgd dat de uitvoering wordt georganiseerd:

- in samenwerking met de stakeholders (o.a. RVB, Provincie, grote consortia);

- onder regie van de gemeente;

- voor een stedelijke ontwikkeling all-in;

- met voldoende ambtelijke capaciteit;

- en daadwerkelijke doorzettingsmacht. 

Meer slagkracht is nodig bij het ambtelijk apparaat om de realisatie van deze bouwproductie waar te maken. Er is bereidheid om

gemeentelijke middelen in te zetten voor de gewenste groei en de maatschappelijke opgave die daar bij hoort.

5.W-2 Voorstel uitvoeringsorganisatie en versnelling woningbouwopgave

4

Toelichting op huidige stand van zaken

- Samenwerking met stakeholders wordt vormgegeven door de lokale versnellingstafel. Aan deze tafel spreken we met

ontwikkelaars over de mogelijkheden om het gehele (bouw)proces te versnellen. De versnellingstafel ontwikkelt zich door naar

een 'doorbraaktafel'.

 - Een specifieke samenwerking met het Rijksvastgoedbedrijf wordt opgezet voor de ontwikkeling van Zuiderhage.

 - De versnellingstafel en stedelijke ontwikkeling all-in worden geregisseerd door de gemeente.

Een voorbeeld van de nieuwe stedelijke ontwikkeling is het proces voor campus midden. Door de markt al eerder te betrekken

en ruime kaders mee te geven, kunnen we het (bouw)proces daarna samen versnellen. Campus Midden wordt nu als voorbeeld

gebruikt voor nieuwe tenders. Het tenderproces heeft een 'eigenaar' wordt steeds geevalueerd en verbeterd.

 -  Ambtelijke capaciteit

We breiden de capaciteit niet uit. We hebben ten opzichte van vorig jaar stappen gezet om de organisatie en werkwijze aan te

passen om versnelling aan te brengen in ruimtelijke ontwikkelingsprojecten.

 - Organisatie 

Omdat projecten en initiatieven niet altijd van de gemeente zelf uitgaan én om proces na een tender effectief vorm te geven

worden ook aanpassingen in de ambtelijke organisatie doorgevoerd. Zo voeren we een uniforme werkwijze in voor

projectmatig werken. We houden projecten en woningaantallen bij in een digitaal systeem zodat we weten waar we extra op

versnelling moeten sturen. 

Daarnaast werken we inmiddels met het nieuwe proces 'centrale ingang'. Dit doen we voor álle initiatieven. Zo kunnen we op

uniforme wijze en al vroeg in het proces de belangrijkste kaders meegeven. We gaan van een stapeling van alle ambities (alles

is belangrijk) naar de meest kansrijke ambities voor het specifiek voorliggende initiatief (weging van ambities). Daarmee

brengen we versnelling aan in het vervolgproces. Daaraan wordt nog toegevoegd dat we nieuwe initiatieven gaan prioriteren in

planning en tijd. Zoals we niet alle ambities kunnen stapelen, kunnen we ook niet alle projecten tegelijk oppakken. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

5.W-3 Ambitie kwalitatieve groei met 1.400 woningen per jaar

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

4

De ambitie is om kwalitatief te groeien met 1400 woningen per jaar, met de bijbehorende werkgelegenheid en voorzieningen.

Toelichting op huidige stand van zaken

Het college heeft het achterblijven van de woningbouwproductie in beeld en zet daar nadrukkelijk op in richting de organisatie

om dat te verbeteren. Het college wil versnellen en om die reden heeft de portefeuillehouder Wonen ook ingezet op een

nieuwe werkwijze, waarbij de organisatie anders te werk gaat dan in voorgaande jaren. In de nieuwe werkwijze (PPL) worden

twee trajecten onderscheiden. Enerzijds op basis van tenders, als het gaat om gemeentelijke locaties waarvoor nog geen

uitvoerende bouwer/ontwikkelaar bekend is. Anderzijds de route voor particuliere initiatieven via het nieuwe

Initiatievenloket.

Belangrijkste veranderingen zitten in het Tenderen op basis van een nota van uitgangspunten met als voorbeeld Campus

Midden. Andere belangrijke verandering is dat woningbouwprojecten in een kortere afweging binnen de ambtelijke organisatie

worden verwerkt. Het afwegingskader vergt nu veel tijd. Door eerder keuze aan raad en college, door middel van alternatieven,

te vragen wordt sneller geacteerd. Voorbeeld zijn projecten als CPO’s, Turbo-locaties en arbeidsmigrantencampus.

Tot slot is er ook meer sturing door overheden en samenwerking met marktpartijen. Door tendensen te monitoren en met

elkaar in gesprek te blijven (door periodieke overleggen, versnellingstafels, bewonersavonden, ect.), kan er adequaat op de

ontwikkelingen en veranderingen ingespeeld worden. Ook de markt trekt weer aan, wat te zien is in de stijging in vergunde

wooneenheden. In 2024 zijn voor 1000 nieuw te bouwen wooneenheden vergunningen verleend, in 2023 waren dat er 218.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

5.W-4 Inzet middelen voor gewenste groei en bijbehorende maatschappelijke opgave

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Meer slagkracht is nodig bij het ambtelijk apparaat om de realisatie van deze bouwproductie waar te maken. Er is bereidheid om

gemeentelijke middelen in te zetten voor de gewenste groei en de maatschappelijke opgave die daar bij hoort.

Toelichting op huidige stand van zaken

In het raadsakkoord is er in totaliteit een bedrag van €8.000.000 aan incidentele middelen gereserveerd voor het faciliteren van

de groeiopgave van de stad. Daarnaast is er een structureel bedrag beschikbaar gesteld voor personele uitbreidingen, oplopend

tot €800.000 per jaar. 

Een deel van de incidentele middelen is aan de start van deze bestuursperiode beschikbaar gesteld voor de op korte termijn

benodigde inzet en het restant van €6,75 miljoen is beklemd binnen de reserve ontwikkeling stad, in afwachting van nader uit te 

werken voorstellen. In de tussentijd heeft de raad de volgende besluiten genomen:

- Inzet van €2.038.000 voor de versnelde planontwikkeling van Warande (ZuiderC), zijnde de niet aan de grondexploitatie toe te

rekenen voorbereidingskosten (raadsbesluit 18-07-2023).

- Inzet van €2.773.254 voor gedeeltelijke dekking van het resterende tekort op de grondexploitatie Stationsgebied West

(raadsbesluit 18-07-2023).  

Dit betekent dat er in totaliteit een bedrag van €6.061.254 is ingezet vanuit de initieel gereserveerde €8.000.000. Dit betekent

dat er op dit moment nog een bedrag van €1.938.746 beschikbaar is. 

Daarnaast heeft de raad met het vaststellen van de programmabegroting 2025 - 2028 besloten tot het effectueren van een

formatieve ombuiging, waardoor de eerder toegevoegde formatieruimte (ter facilitering van de groei) is teruggebracht met

€400.000 per jaar. De opgave zal opgepakt worden binnen de daarvoor beschikbare formatie.  
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

5.W-5 Actief grondbeleid met onderzoek naar wenselijkheid grondbedrijf

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Een actief grondbeleid is gewenst, bijvoorbeeld door te werken met een tijdelijke verlaging van grondprijzen om de bouw van

goedkope huur- en koopwoningen te bevorderen. Nog nader onderzocht wordt of voor het uitvoeren van een actief

grondbeleid een grondbedrijf het juiste middel is.

Toelichting op huidige stand van zaken

Er wordt gewerkt met een actief grondbeleid. Een voorbeeld hiervan zijn de prestatieafspraken met Centrada. Hierin zijn

afspraken gemaakt over grondprijzen die het bouwen van sociale huurwoningen mogelijk maken. 

Wat betreft de organisatie is een nieuw team 'grondzaken en vastgoed' ingericht. Waar dit team in de organisatie

gepositioneerd wordt zal dit jaar nader onderzocht worden. Door het ontstaan van het nieuw team is het niet noodzakelijk een

'grondbedrijf' op te richten. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

5.W-6 Nieuwbouw met bouwen in de mix

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Bij nieuwbouw wordt gebouwd in de mix, met ruimte voor zelfbouw, CPO’s en creatieve woonvormen.

Toelichting op huidige stand van zaken

De Lelystadse mix is in 2024 vastgelegd in de ‘Beleidsregel betaalbaar bouwen en bewonen Lelystad 2024’ en in de herijking van

de Woonvisie. Bij de verschillende categorieën woningen is vastgelegd welke kwaliteitseisen de gemeente wil hanteren

(gebruiksoppervlak/ huur-kooprijzen). Daarnaast is vastgelegd dat de woningen voor langere perioden in de betreffende

prijsklasse beschikbaar moeten blijven. Dit is onder meer geregeld door toepassing van een zelfbewoningsplicht en anti-

speculatiebeding bij de betaalbare en goedkope koopwoningen. In de tenderprocedures wordt via een nota van uitgangspunten 

het gewenste woningbouwprogramma vastgelegd. Er wordt momenteel gewerkt met 12 CPO's. Via de kwartaalrapportages

Wonen wordt de raad hierover op de hoogte gebracht.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

5.W-7 Verkoop bouwgrond met uiterste realisatietermijn

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Met ingang van 1 januari 2023 wordt bij de verkoop van bouwgrond in de voorwaarden een uiterste realisatietermijn

opgenomen.

Toelichting op huidige stand van zaken

In de recente overeenkomsten wordt een bouwverplichting opgenomen. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

5.W-8 Huisvesting statushouders

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Om te zorgen voor een goede balans in wijken en voldoende kansen op een woning voor iedereen, kiest Lelystad ervoor om

niet meer en niet minder statushouders te huisvesten dan de taakstelling van het Rijk. 

Toelichting op huidige stand van zaken

Momenteel loopt de gemeente Lelystad achter op de taakstelling voor het huisvesten van statushouders. Dit betekent dat er

minder statushouder zijn gehuisvest dan de taakstelling van ons vraagt. De belangrijkste hoofdoorzaak hiervan is dat er te

weinig beschikbare woningen vrijkomen voor het huisvesten van statushouders. Er worden stappen gezet de achterstand op de

taakstelling in te lopen.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

5.W-9 a Breed actieplan optreden tegen overlast illegale kamerverhuur

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
2

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Direct na realisatie van de huisvesting voor arbeidsmigranten (gepland in 2023) wordt het handhavend optreden tegen overlast

van (illegale) kamerverhuur geïntensiveerd op basis van een gemeente breed actieplan.

Toelichting op huidige stand van zaken

Aangezien er nog geen sprake is van huisvesting van arbeidsmigranten, is aan de manier van handhaving op illegale

kamerverhuur niets wezenlijk veranderd. De handhaving geschiedt op basis van meldingen, reguliere controles en bekende

hotspots. Voor 2025 en 2026 is tijdelijk extra budget (80.000 euro per jaar) toegekend voor de bestrijding van illegale

kamerverhuur.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Om het woongenot in de stad verder te verhogen worden inwoners meer ondersteund met hun ideeën voor een fijnere buurt.

Hiervoor wordt het buurtbudget en het activiteitenbudget van de ideeënmakelaar vanaf 2023 verruimd met 25%.

Toelichting op huidige stand van zaken

In de programmabegroting 2023 - 2026 zijn er - naar aanleiding van deze afgspraak uit het raadsakkoord - aanvullend middelen

beschikbaar gesteld onder de noemer 'Mensen maken de buurt'. In het kader van de ombuigingen heeft de raad bij de

programmabegroting 2025 - 2028 besloten €100.000 structureel te bezuinigen op dit budget, waardoor van een verruiming van

het budget geen sprake meer is. Na effectuering van deze ombuiging zal zorgvuldig afgewogen moeten worden waar financieel

aan bijgedragen kan worden. Vanaf 2024 is door de gemeenteraad €100.000 beschikbaar gesteld voor culturele projecten in de

wijk. Vanaf 2025 is dit bedrag teruggebracht tot €50.000. Aan de afspraak om de budgetten te verruimen met 25% kan om die

reden niet worden voldaan. Wel zijn er binnen de bestaande middelen diverse activiteiten uitgevoerd.

Zo zijn er reeds afspraken gemaakt voor financiele ondersteuning aan bijvoorbeeld de stadcamping en het Bultpark. In 2024 zijn

tal van activiteiten samen met de bewoners georganiseerd. Dit gaat van de gebruikelijke buurtbarbeques, het plaatsen van

picknicktafels tot het onderhouden van groenstroken in de wijken door de bewoners zelf. De ideeenmakelaar heeft

verschillende initiatieven ondersteunt zoals de Holloweenwandeling in de Buitenhof, de samenwerking van de buurt met

Interakt Contour of de wandelgroep 5000 stappen die bij de Kubus een nieuwe locatie heeft gevonden om koffie te drinken en

inmiddels al verschillende activiteiten samen hebben ondernomen. Ook merken we dat steeds meer organisaties de

Ideeenmakelaar weten te vinden voor een aanvullende financiering. Deze organisaties worden verwezen naar de

vrijwilligersactiviteiten of evenementen subsidie. De medewerkers van Mensen Maken de Buurt zijn regelmatig te vinden bij

wijkactiviteiten en bewonersavonden om de verbinding met de inwoners te maken en ideeen op te halen. 

Om conform het raadsakkoord meer cultuuractiviteiten in de buurt plaats te laten vinden, is in 2024 voor kleinschalige

cultuurinitiatieven binnen het Programma Mensen maken de Buurt een Wijkbudget Cultuur geintroduceerd met een

vergelijkbare systematiek. Voor cultuurinitiatieven in de wijk met een grotere impact is in 2025 aanvullend het programma

Breng Cultuur naar de wijk gestart. Op basis van 25 inzendingen zijn door een jury zes wijkprojecten geselecteerd die in 2025

worden uitgevoerd. 

5.W-10 Meer ondersteuning inwoners door verhoging buurtbudget en activiteitenbudget ideëenmakelaar

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

5.W-11 Plan van aanpak beter gebruik Subsidiemogelijkheden kwaliteitsverbetering en verduurzaming

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

In 2023 wordt een plan van aanpak van het college tegemoet gezien om meer mensen uit de doelgroep lage inkomens en/of

slecht geïsoleerde woningen de weg te laten vinden naar de subsidiemogelijkheden voor verduurzaming en

kwaliteitsverbetering van hun woning. 

Toelichting op huidige stand van zaken

Het college heeft uw raad hierover (december 2024) per brief geinformeerd waarbij ook de motie over dit onderwerp is

afgehandeld. Strekking van de brief hield in dat bewoners ontzorgd worden met een persoonlijke benadering en hulp van

betrokken maatschappelijke partners. Samen met een inhoudelijk en onafhankelijk adviseur krijgen eigenaren van woningen

advies op welke wijze hun woning geisoleerd kan worden en worden de gekozen maatregelen uitgevoerd door een

betrouwbare partij.  
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

5.W-12 Ambities Warmtevisie blijven onverkort van kracht

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De ambities uit de Warmtevisie blijven onverkort van kracht. Dat betekent in ieder geval:

a. zoveel mogelijk energiebesparing te bereiken door isolatie en besparingsmaatregelen;

b. zoveel mogelijk energieopwekking te bereiken door plaatsing van zonnepanelen en zonnecollectoren op daken;

c. houtsoortige biomassa als energiebron uitsluiten voor nieuwe installaties en het huidige gebruik (zo spoedig mogelijk) af

bouwen.

Toelichting op huidige stand van zaken

A. er zijn verschillende isolatieaanpakken ontwikkeld en in uitvoering. Hiervoor zijn collectieve inkoopacties georganiseerd

door het gemeentelijke energieloket én zijn 2 subsidieregelingen vastgesteld en in uitvoering gebracht waar inwoners gebruik

van maken.

 

B. totdat de netcongestie afgekondigd is door de netbeheerder, heeft de gemeente actief zon op dak gestimuleerd met

duurzaamheidsleningen, collectieve inkoopacties en communicatie. Vanwege de beperkingen door de netcongestie zijn deze

activiteiten on-hold gezet. 

C. er wordt geen medewerking meer verleend aan nieuwe houtsoortige biomassainstallaties. Samen met de huidige

exploitanten heeft HVC een onderzoek lopen om de warmtenetten te voorzien van warmte uit geothermie. Deze onderzoeken

zijn nog lopende en de tussentijdse resultaten geven nog steeds een positief eindbeeld voor het uitfaseren van biomassa als

basisenergiebron. 

Over de voortgang van de warmtetransitie wordt de raad elk half jaar middels een raadsinformatiebrief geinformeerd. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

5.W-13 Energie en energiebeperkende maatregelen moeten betaalbaar zijn

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Voor iedereen moeten energie en energiebesparende maatregelen betaalbaar zijn.

Toelichting op huidige stand van zaken

Dit onderwerp blijft hoog op de agenda staan van zowel Lelystad als de landelijke overheid. Hiervoor zijn subsidies en leningen

beschikbaar gesteld door de rijksoverheid. De betaalbaarheid van de alternatieve energievoorziening blijft echter aandacht

vragen voordat bewoners en ondernemers de overstap kunnen maken.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): S. Kruis

5.W-14 Geen verplichte aansluiting woningen op de stadsverwarming

5
Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Per direct geldt voor nieuwbouwlocaties, waarvoor nog geen warmteconcessie is verleend, dat er voor woningen geen

verplichte aansluiting is op de stadsverwarming.

Toelichting op huidige stand van zaken

Dit is onderdeel van de geldende regelgeving. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): S. Kruis

5.W-15 Aanbieden betaalbaar alternatief voor gas

5
Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Vanaf 2022 geldt dat, voordat een wijk overgaat op een andere energievoorziening dan gas, ervoor wordt gezorgd dat inwoners

een betaalbaar alternatief aangeboden krijgen.

Toelichting op huidige stand van zaken

Dit is onderdeel van landelijke wetgeving en onderdeel van de op te stellen wijkuitvoeringsplannen.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): S. Kruis

5.W-16 Stop op windparken bij voldoen aan energieneutrale doelstelling

5
Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

In de volgende RES wordt het streven opgenomen om geen windparken meer te plaatsen als is voldaan aan onze energie

neutrale doelstelling (excl. verkeer) voor 2025.

Toelichting op huidige stand van zaken

In het Regioplan Windenergie Flevoland (2016) zijn vier projectgebieden aangewezen voor de ontwikkeling van een windpark.

Drie hiervan zijn reeds in gebruik genomen. Het in Lelystad gelegen projectgebied West is door verschillende redenen nog niet

tot ontwikkeling gekomen. Op dit moment wordt onderzoek gedaan naar de mogelijkheden van een Energielandschap, waarbij

windproductie de basis vormt. Onderdeel van dit onderzoek is ook de Lelystadse doelstelling van energieneutraal (ex.

mobiliteit), zoals vastgesteld in de Kadernota Duurzaamheid (2016).

De Regionale Energie Strategie (RES) is een samenwerking tussen de 6 Flevolandse gemeenten, de provincie Flevoland en

Waterschap Zuiderzeeland. In de RES 1.0 is de doelstelling opgenomen dat uiterlijk 2030 5,81 TWh aan hernieuwbare energie

wordt opgewekt in Flevoland. Op dit moment is deze doelstelling op 97% genaderd. Op basis van de huidige doelstelling is er

(naast de ontwikkeling van porjecgebied West) geen nieuw windpark benodigd. Gezien een aangenomen motie in de Tweede

Kamer (medio 2025) is het de vraag of er een RES 2.0 zal (moeten) worden vastgesteld met daarin nieuwe doelstellingen en dus

aanvullende windparken in Flevoland.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

Portefeuillehouder(s): S. Kruis

5.W-17 Prioriteit bij participatie bij Warmtevisie

3
Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De gemeente investeert in het vertrouwen tussen overheid en samenleving. Beide kanten op. Bij de warmtetransitie ("van het

gas af") wordt die relatie bijzonder op de proef gesteld. Daarom wordt hierbij in lijn met de Warmtevisie prioriteit gegeven aan

participatie. De gemeenteraad stelt de doelen en randvoorwaarden, maar bewoners krijgen daarbinnen veel invloed op hoe de

transitie in de praktijk tot stand komt.

Toelichting op huidige stand van zaken

Hieraan wordt met het fysieke warmteloket in de Boswijk, het digitale energieloket, de meedenkgroep, de verschillende

enquettes, energiecoaches, informatieavonden en gesprekken met bewoners, ondernemers en maatschappelijke partners

invulling gegeven. In de raadsinformatiebrieven wordt over de inhoudelijke voortgang van de warmtetransitie verslag gedaan

richting de gemeenteraad. 
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6.V-5 Versterken Theaterkwartier en kunst en culturele activiteiten in wijken

6.V-6 Meer ruimte voor cultureel ondernemerschap

6.V-7 Blijven inzetten op volwaardig zorgaanbod
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6.V-11 Meest kind- en jeugdvriendelijke stad van Nederland 4

3

Afspraken hoofdopgave  6. Voorzieningen Status
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-
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5

4

4

4

3

4

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: V

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Verouderde sportvoorzieningen worden de komende jaren vervangen en bij ruimtegebrek tijdig uitgebreid zodat deze modern

en passend zijn. Er wordt hierbij geanticipeerd op de groei van de stad naar 100.000 inwoners. Leerlingen moeten nabij hun

school het bewegingsonderwijs kunnen volgen. Hieronder valt ook in 2024 een voorstel voor een passende algemene

sportaccommodatie in de nabijheid van het Porteum.

6.V-1 Impuls sportklimaat door investering in sportaccomodaties

4

Toelichting op huidige stand van zaken

In 2024 is het Integraal Huisvestingsplan Sport vastgesteld door de raad. Daarmee is inzicht gegeven in de huidige situatie

rondom fysieke sport- en beweeglocaties in lelystad en geschetst welke behoeften er zijn op korte, middellange en lange

termijn, ook met het oog op de verwachte groei van de stad. Om te voorzien in de behoeften zal de raad bij de kadernota's

integraal de afweging maken welke investeringen doorgang kunnen vinden.

Het proces rondom de nieuwe sportaccommodatie in nabijheid van Porteum is in volle gang met het proces van aanbesteden.

Het is de bedoeling eind 2025 een ontwerp aan de raad te kunnen presenteren. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Er komt een onderzoek naar een tweede (buiten) zwemvoorziening. Wat voor zwembad het beste past moet uit dat onderzoek

duidelijk worden.

6.V-2 Openlucht natuurzwembad

-

Toelichting op huidige stand van zaken

Het gevraagde onderzoek is uitgevoerd en de raad is in december 2023 geïnformeerd over de uitkomsten. Mogelijkheden op dit

vlak liggen met name op het realiseren van stranden met waar mogelijk water om te recreëeren. Aangezien dit niet wordt

gezien als een actie die sterk bijdraagt aan de sport- en beweegparticipatie heeft het college de raad in de programmabegroting

2025 - 2028 voorgesteld niet te gaan investeren op dit vlak en de reeds gereserveerde middelen vrij te laten vallen als bijdrage

in de ombuigingsopgave. Met dit besluitpunt 51 uit de programmabegroting 2025 - 2028 is deze ambitie / afspraak uit het

raadsakkoord dan ook komen te vervallen. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

6.V-3 Voorstellen toename participatie in sport en cultuuractiviteiten

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen / A. Messelink- Dijkstra

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

4

De raad vindt het belangrijk de capaciteit/beschikbaarheid van multifunctionele accommodaties en sportzalen te optimaliseren

ten opzichte van de behoefte van gebruikers (o.a. beter afstemmen van openingstijden op de behoefte) en wil daarvoor een

voorstel ontvangen van het college

Toelichting op huidige stand van zaken

In juli 2024 heeft de raad het Integraal Huisvestingsplan Sport vastgesteld. Daarin is onder andere gekeken wat de situatie is

rondom de bezetting van de sporthallen en sportzalen. Deze blijkt op 1 sportzaal na ('t Kofschip) volgens de landelijke

referenties de bezetting ruim voldoende of goed is. Weliswaar ervaren een aantal sportverenigingen de laatste jaren een

terkort aan ruimte. Uit berekeningen blijkt dat er behoefte is aan 3,2 sporthallen, waar er 3 beschikbaar zijn. Door de

voorgenomen uitbreiding van complex De Rietlanden leidt tot vergroting van de sporthalcapaciteit naar 4 en het behoud van

sportzalen op 3. Dit sluit aan bij de vraag en biedt ruimte voor groei.

Op 12 juni 2023 heeft het college de raad geinformeerd over het onderzoeksresultaat en aanbevelingen van het onderzoek naar

het capaciteitstekort binnen MFA's. Uit het uitgevoerde onderzoek is naar voren gekomen dat het niet noodzakelijk is om de

capaciteit te vergroten. Maar het is wel belangrijk dat het beheer bij de MFA’s goed geregeld is en dat er eenzelfde manier van

werken ontstaat bij de MFA’s. Momenteel vinden er gesprekken plaats over de optimalisatie van de beheerafspraken van de

MFA's ten aanzien van de huur en het gelijktrekken van de zelfstandige buurthuizen en MFA's. Dit bovenstaande zorgt er voor

dat we de basis steeds meer op orde krijgen binnen de MFA's. 

In 2024 is er met Welzijn Lelystad een traject doorlopen waarmee de statuten van de stichting zijn gewijzigd. Dat betekent dat

de gemeente Lelystad een bestuurlijk belang heeft gekregen binnen de stichting, en kan de stichting tegelijkertijd vasthouden

aan hun governancecode. Door deze wijziging kunnen (grote) opdrachten, zoals het MFA beheer, rechtmatig worden ‘quasi-

inbesteed’ bij Stichting Welzijn Lelystad en is daarmee een duurzame samenwerkingsrelatie geborgd. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

6.V-4 Culturele infrastructuur behouden en nieuwe initiatieven faciliteren

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Bestaande voorzieningen, instellingen en cultureel aanbod - waaronder (nieuwe) evenementen - samengevat als de culturele

infrastructuur, behouden en nieuwe initiatieven faciliteren die passen bij de inwoners van Lelystad en bij de groeiambitie naar

een aantrekkelijke stad van 100.000 inwoners.

Toelichting op huidige stand van zaken

Voor het gemeentelijk cultuurbeleid is de Cultuurvisie 2024 - 20230 vastgesteld. Op grond van deze beleidsvisie is het

subsidiebeleid geactualiseerd met als doel om beter in te kunnen spelen in de ontwikkelingen in het culturele veld en de

groeiontwikkeling van de stad. Voor het behoud van de culturele infrastructuur zijn twee tijdelijke subsidieregelingen

ingesteld. Een tijdelijke subsidieregeling is gericht op financiele ondersteuning van lokale culturele organisaties. De andere

tijdelijke subsidieregeling voorziet lokale culturele organisaties in een financiele bijdrage ten behoeve van noodzakelijke

investeringen. Daarnaast is bij de verlening van begrotingssubsidie aan culturele instellingen de ruimte geboden om een

egalisatiereserve op te bouwen, waardoor zij beter in staat zijn om eventuele financiele tegenvallers zelf op te vangen. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

6.V-5 Versterken Theaterkwartier en kunst en culturele activiteiten in wijken

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Het gaat dan om voorzieningen zowel centraal in het centrum (versterken Theaterkwartier) als laagdrempelig faciliteren van

beoefenaars van kunst- en culturele activiteiten in de wijken. Het aanbod in de wijk sluit aan bij de behoefte in de betreffende

wijk.

Toelichting op huidige stand van zaken

Voor de versterking van de culturele voorzieningen in het centrum maakt de beoogde nieuwbouw van het poppodium

onderdeel uit van een verdere ontwikkeling van het Theaterkwartier. Ten behoeve van de expositiemogelijkheden voor de

beeldende kunst is in het stadshart een tijdelijke expositieruimte ingericht waarin lokale en regionale kunstenaars hun werk

kunnen tonen. Ten behoeve een structurele voorziening is extern onderzoek uitgevoerd naar de mogelijkheden en opties voor

een presentatieinstelling voor de beeldende kunst. De uitkomsten van dit onderzoek worden nader uitgewerkt gericht op een

locatie en een programma.

Voor cultuuractiviteiten in de wijk is in het kader van het programma "Mensen maken de buurt' een budget beschikbaar

gekomen voor kleinschalige culturele activiteiten in de wijk. Voor de organisatie van grotere culturele activiteiten is het

programma 'Breng cultuur in de wijk' gestart waarbi cultuurorganisaties en initiatiefnemers in de wijk in de gelegenheid

worden gesteld om in de wijk culturele activiteiten vor de wijkbewoners te organiseren. Voor een op de buurt gericht initiatief

zoals De Muziekspeelplaats is een budget beschikbaar gesteld en is samen met de St. Welzijn een passende locatie gevonden.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

6.V-6 Meer ruimte voor cultureel ondernemerschap

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Cultureel ondernemers kunnen een belangrijke rol spelen in het verzorgen van passend aanbod. Daarom biedt Lelystad meer

ruimte voor cultureel ondernemerschap, uiteraard met inachtneming van een verantwoord subsidiebeleid.

Toelichting op huidige stand van zaken

Binnen het subsidiebeleid is hierop ingespeeld door een deel van de financiele ondersteuningsinstrumenten (o.a.

subsidieregelingen) ook open te stellen voor ondernemers. Daarnaast is in het evennementenbeleid ruimte geboden aan

lokale ondernemers om uitvoering te geven aan lokale evenementen.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

6.V-7 Blijven inzetten op volwaardig zorgaanbod

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Lelystad is nog steeds teleurgesteld over de sluiting van het ziekenhuis en vindt dat een stad van deze omvang een volwaardig

zorgaanbod moet hebben, leidend tot een volwaardig ziekenhuis. Hieronder wordt in ieder geval verstaan een 24/7 eerste

hulpaanbod, geboortezorg en apotheekvoorziening. De raad verwacht dat het College hier een strategie en plan voor

ontwikkelt.

Toelichting op huidige stand van zaken

Het college en het bestuur van Ziekenhuis St Jansdal onderhouden actief contact over de ontwikkelingen en het zorgaanbod van

de ziekenhuisvestiging in Lelystad. De vestiging in Lelystad fungeert als één van de twee hoofdlocaties van Ziekenhuis St.

Jansdal. Inwoners kunnen er terecht voor dagopnames, radiologie en de volgende poliklinische spreekuren: anesthesiologie,

cardiologie, chirurgie, dermatologie, diëtetiek, geriatrie, gynaecologie/ verloskunde/ fertiliteitspoli, interne geneeskunde,

kaakchirurgie, keel-neus- en oorheelkunde (KNO), kindergeneeskunde, longgeneeskunde, maag-darm-leverziekten (MDL),

medische psychologie, neurologie, orthopedie, pijnbestrijding, plastische chirurgie, reumatologie, urologie. Daarnaast worden

de volgende operaties in Lelystad uitgevoerd: chirurgie, urologie, gynaecologie, kaakchirurgie, orthopedie en KNO.

De voorziening Getijde voor tijdelijk verblijf is toegevoegd aan het zorgaanbod vanuit een initiatief van Coloriet, Woonzorg

Flevoland en St. Jansdal. Getijde richt zich voornamelijk op herstelgerichte zorg en zelfraadzaamheid voor kwetsbare ouderen of 

chronisch zieken. In 2024 is ook het Verwijsloket Flevo Gezond gestart in het ziekenhuis Lelystad. Specialisten verwijzen

patiënten die ondersteuning vragen bij gezonder leven of meer actief meedoen naar dit loket voor advies en ondersteuning.

MDF, Welzijn Lelystad en St. Jansdal werken hierin samen.

De voorgenomen nieuwbouw van een toekomstbestendig ziekenhuis in Lelystad door Ziekenhuis St. Jansdal is een concrete

stap naar behoud van en een ontwikkeling naar volwaardig zorgaanbod. In samenhang daarmee is de ontwikkeling in gang gezet

die moet leiden tot een zorgcampus waar zorg als onderdeel van de stedelijke leefomgeving in al zijn mogelijke facetten

aanwezig en toegankelijk is voor iedereen en waarbij preventie en gezond leven voorop staan. In 2024 heeft de raad de nota van 

uitgangspunten vastgesteld.

In de proposities die Lelystad opstelt in het kader van Lelystad Next Level zijn geboortezorg en spoedeisende hulp opgenomen.

Daarmee wordt in 2025 het gesprek aangegaan met de provincie en het Rijk om voor onze groeiende stad de toegang tot deze

essentiële zorgvoorzieningen duurzaam te kunnen garanderen en verbeteren.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Toelichting op huidige stand van zaken

In juli 2024 is de Nota van uitgangspunten voor de zorgcampus door de raad vastgesteld. Hoewel de samenwerking ten behoeve

van de planvorming voortvarend is voortgezet, heeft het St Jansdal op basis van financiële gronden moeten besluiten om de

beoogde bouw van het nieuweziekenhuis, die in 2026 zou moeten aanvangen, te vertragen. Het St Jansdal heeft nog steeds de

intentie om ontwikkeling van de zorgcampus voort te zetten, maar het starten in het begin van 2026 is momenteel onrealistisch.

Vanwege de volgordelijkheid van de ontwikkeling is de vertraging van de ontwikkeling van het ziekenhuis van invloed op de

gehele gebiedsontwikkeling. Er kan immers pas gestart worden aan de gebiedsontwikkeling wanneer de nieuwe locatie van het

ziekenhuis operationeel is. Op het moment zijn er goede gesprekken tussen het St Jansdal en de gemeente over de rol van

beide partijen binnen de gebiedsontwikkeling. Zo wordt er ook nu verder gewerkt aan de uitwerking van de planvorming.

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra / P. van Dijk
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Ook wil de raad stapsgewijs toewerken naar realisatie van een zorgcampus, met vestiging van diverse (private) zorgaanbieders,

omdat dit bijdraagt aan het aantrekkelijk houden van een leven lang verblijven in Lelystad.

6.V-8 Stapsgewijs realiseren zorgcampus
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

6.V-9 Borgen toegankelijkheid zorg

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Onder meer door de overhead in de zorg te verlagen, wordt gestreefd om binnen de budgetten blijven. Aanbestedingen van

zorgtaken worden primair beoordeeld op kwaliteit en daarna pas op prijs. De gemeente heeft in het contractmanagement

speciaal aandacht voor de ruimte die de professional op de werkvloer nodig heeft om zijn taak goed uit te voeren .De

toegankelijkheid van de zorg in de wijken dient geborgd te zijn. We willen het ook daarom aantrekkelijk maken voor

zorgverleners om zich in Lelystad te vestigen. 

Toelichting op huidige stand van zaken

Voor de Wmo hebben er in 2024 vijf aanbestedingen plaatsgevonden. Naast het hanteren van een reëel tarief heeft de

beoordeling plaatsgevonden op basis van kwaliteit.

In 2024 zijn de regionale aanbesteding voor 24 uurs jeugdhulp en crisis afgerond. De selectie van inschrijvers heeft

plaatsgevonden op beoordeling van de kwaliteit. De aanbesteding voor lokale jeugdhulp van 2022 was gegund aan inschrijvers

met de Economisch Meest Voordelige Inschrijving op basis van Beste Prijs Kwaliteit Verhouding (BPKV). Het tarief stond vast en

was bepaald via een kostprijsonderzoek. De selectie van inschrijvers heeft plaatsgevonden op beoordeling van de kwaliteit. 

In 2025 gaan we de nieuwe aanbesteding voor lokale jeugdhulp per 2026 starten.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

6.V-10 Voldoen aan gemiddelde landelijke beweegnorm

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De raad vindt het belangrijk dat inwoners van Lelystad in 2026 voldoen aan de gemiddelde landelijke beweegnorm.

Toelichting op huidige stand van zaken

Zoals aangegeven bij de tussentijdse evalutie in 2024 wordt in 2025 de gezondheidsmonitor uitgevoerd door de GGD. De

resultaten worden in de loop van 2025 gepubliceerd. Deze zijn op het moment van schrijven nog niet gepubliceerd. Daarnaast

wordt intern gewerkt aan monitoring, zodat frequenter maar ook gerichter op de ambities uit de sport- en beweegvisie bekeken 

kan worden wat de voortgang is van alle inzet die wordt gepleegd binnen het domein sport en bewegen. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

6.V-11 Meest kind- en jeugdvriendelijke stad van Nederland

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De raad wil dat er specifiek aandacht is voor voorzieningen voor jeugd en jongeren. Dat komt naar voren in het uitroepen van

Lelystad in 2026 tot meest kind- en jeugd vriendelijke stad van Nederland. Het college krijgt de opdracht dit meetbaar te maken

met criteria. Het gaat hierbij om participatie (bijvoorbeeld van kinderen en jongeren bij de besluitvorming), onderwijs,

veiligheid, openbare ruimte en voorzieningen (zoals broedplaatsen, ontmoetingsplekken, bibliotheek). 

Toelichting op huidige stand van zaken

In Q4 van 2024 heeft de raad een uitgebreide informatienota ontvangen over de vorderingen rondom jongerenparticipatie en

meest kind vriendelijke stad. Met de inzet van het leerwerk traject Democracy Reloading is er een beweging gemaakt om

jongerenparticipatie niet bijzonder te maken, maar op te nemen in bestaande structuren. Opvallend is dan ook dat bijvoorbeeld

toegankelijkheid van openbaar vervoer niet alleen een onderwerp is voor senioren, maar ook leeft onder jongeren. Medio 2025

zal de DOE agenda Jeugd worden vastgesteld door het college en daarmee onderdeel worden van de Maatschappeijke agenda.

Na een eerste verkenningen rondom het programma Childfriendly Cities Initiative van Unicef, zal de raad een voorstel

ontvangen voor de zomer van 2025 om deel te nemen en kandidaat te worden voor de meest kindvriendelijke stad.
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7.SV-1 IGLO uitvoeren

7.SV-2 Integrale gebiedsontwikkeling Larserplein

7.SV-3 Stedenbouwkundig plan ontwikkelen kustzone

7.SV-4 Integraal plan ontwikkeling stationsgebied

7.SV-5 Realiseren prettig leefgebied Stadshart, incl. openbare ruimte

7.SV-6 Vergroten aantrekkelijkheid stadshart

7.SV-7 Plan parkeren auto's stadshart

7.SV-8 Stimuleren Zaterdagmarkt met groter oppervlak en promotiebudget

7.SV-9 Gebiedskeuzes (boven)stedelijke ontwikkelingen in Omgevingsvisie

7.SV-10 Investeren in bestaande wijken

7.SV-11 Voorstel verhogen kwaliteit openbare ruimte

7.SV-12 Losloopvelden behouden en hondenstrand realiseren

7.SV-13 Communicatie- en participatietrajecten bij besluiten met directe impact

7.SV-14 Meer capaciteit vergunningverlening en meedenken met aanvragers

7.SV-15 Wijkpost/ wijkconsulent met eigen serviceteam in elke wijk/ stadsdeel

7.SV-16 Ruimte creëeren voor snelle respons op overlast gevende situaties

7.SV-17 Digitale vaardigheden ouderen en ouders

7.SV-18 Voorstel optimaliseren capaciteit c.q. beschikbaarheid mfa's/sportzalen

7.SV-19 Naast een motiemarkt ook een kindermotiemarkt organiseren
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Allereerst wil de raad dat het IGLO met maximale bijdragen vanuit het Rijk wordt uitgevoerd, waarbij de focus ligt op realisatie

die direct ten gunste komt van de bewoners, met ruimte voor innovaties en de inzet van middelen op instituties tot het

minimum wordt beperkt.

7.SV-1 IGLO uitvoeren

4

Toelichting op huidige stand van zaken

Voor Samen Lelystad Oost, voorheen IGLO, zijn rijksbijdragen ontvangen voor het Volkshuisvestingsfonds (in totaal € 39

miljoen), Preventie met Gezag (in totaal € 6,1 miljoen) en voor de SPUK Kansrijke Wijk (in totaal € 5,5 miljoen). De ontvangen

middelen worden ingezet volgens de kaders die u als raad heeft meegegeven en in samenwerking met onze inwoners,

maatschappelijke partners en het Rijk. De investeringen landen bij (de bewoners van) Lelystad Oost. Een voorbeeld hiervan is

verstrekking van een subsidie aan woningeigenaren voor het opknappen van hun woning. Voor deze woningeigenaren geldt dat

de subsidie noodzakelijk is om mee te kunnen doen. Een ander voorbeeld is ondersteuning van woningeigenaren bij het

aanvragen van ISDE subsidie.

In de SPUK Kansrijke Wijk wordt vanuit de Rijksoverheid per jaar een bedrag van € 500.000 bijgedragen voor de

programmaorganisatie. In de programmabegroting 2024-2027 is voor het monitoren (sturing, beleid en regie op integraliteit en

samenhang) en evalueren van dit programma voor 2024 en 2025 100.000 beschikbaar gesteld. 

Voor het Volkshuisvestingsfonds is cofinanciering door de gemeente nodig (30% van € 39 miljoen). U heeft hierover in maart

2024 een positief besluit genomen. Voor rechtmatige uitvoering van de Rijksfinanciering is in de kadernota 2025-2028 verzocht

om in 2025 en 2026 € 100.000 beschikbaar te stellen. 

Het programma Samen Lelystad Oost loopt. De uitvoering van het programma ligt bij alle betrokken netwerkpartners en wordt

aangestuurd door het programmabureau. De programmadirecteur is in gesprek met bewoners(comités), partners en het Rijk.

Het jaar 2024 stond bestuurlijk vooral in het teken van het verstevigen van de samenwerking in Lelystad. Ondertussen wordt

vanuit de drie programmaclusters Wonen en Werk, Jongeren met Perspectief, en Veilige Wijken ingezet op het realiseren van

concrete doelen zoals het renoveren en verduurzamen van woningen, het verbeteren van de veiligheid in de wijken, het

voorkomen dat jongeren in de criminaliteit afglijden, het vergroten van de bestaanszekerheid van de wijkbewoners en het

bieden van een toekomst aan de jongeren die in deze wijken opgroeien. Dit is terug te lezen in de uitvoeringsplannen en het

jaarverslag 2024 dat binnenkort verschijnt.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Uiterlijk in Q3 2023 is een integrale visie op de gebiedsontwikkeling bij het Larserplein gereed, met als uitgangspunt om dit een

aantrekkelijk gebied te maken.

7.SV-2 Integrale gebiedsontwikkeling Larserplein

1

Toelichting op huidige stand van zaken

Er zijn ver gevorderde plannen van een initiatiefnemer voor de realisatie van huisvesting voor arbeidsmigranten. Daarnaast zijn

er plannen voor de uitbreiding van het hotel. Verder wordt gewerkt aan een hoogwaardige parkeer- en mobiliteitsoplossing in

dit gebied. Hiermee wordt de beeldkwaliteit van het gebied verbeterd.

Een nieuw op te stellen gebiedsvisie met nieuwe thema's voegt daar op dit moment onvoldoende aan toe. De kwalitatieve

parkeerinvulling en genoemde ontwikkelingen krijgen nu voorrang. Hierdoor staat het formuleren van een integrale visie, zoals

omschreven in raadsakkoord on hold.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s):

7.SV-3 Stedenbouwkundig plan ontwikkelen kustzone

P. van Dijk

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

3

Uiterlijk in Q4 2023 is het stedenbouwkundige plan ontwikkeling kustzone van Meerdijkhaven tot aan Bataviastad gereed en

vastgesteld door de raad, inclusief aandacht voor (OV)verbinding met het stadshart en goede ontsluiting via weg en water.

Toelichting op huidige stand van zaken

In november 2023 heeft het rijk nieuw beleid vastgesteld ‘water en bodem sturend’. Dit beleid staat geen landaanwinning toe.

Inmiddels is dit beleid door het huidige kabinet gewijzigd en moet rekening gehouden worden met water en bodem. Er worden

op dit moment constructieve gesprekken gevoerd met het Rijk over een uitzonderingspositie voor Lelystad. Dit op basis van de

ateliersessies uit 2024. De resultaten zijn in maart 2025 besproken in een Bestuurlijk Overleg Waterfront Lelystad met de

provincie, het ministerie van Infrastructuur en Waterstaat, het ministerie van Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening en het

Waterschap Zuiderzeeland. Binnenkort zal er meer toelichting gegeven worden aan de raad over de uitkomsten van het

Bestuurlijk Overleg. Het streven is nog steeds om een, welliswaar gewijzigd, bestemmingsplan vast te kunnen stellen en

parallel daaraan het stedenbouwkundig plan af te ronden.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

7.SV-4 Integraal plan ontwikkeling stationsgebied

Portefeuillehouder(s): P. van Dijk
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

In Q4 2022 wil de raad een integraal plan voor de ontwikkeling van Stationsgebied vaststellen, met aandacht voor keuzes die nog 

kunnen worden gemaakt door de raad, waarmee uitvoering in de raadsperiode 2022 – 2026 nog kan worden gestart.

Toelichting op huidige stand van zaken

20 juni 2023 is het bestemmingsplan Stationsgebied Oost vastgesteld door de raad. De uitvoering van Stationgebied Oost is

gestart in 2024, en eind 2024 is de bouw van sociale huurwoningen in Hanzepark begonnen. Dit jaar wordt de tender voor fase 2

Hanzepark, op basis van het vastgestelde SPVE van Hanzepark, uitgezet, met als streven om eind 2025 de ontwikkeling te

gunnen aan een ontwikkelaar en de bouw in 2027 te starten. Voor de Rechtbank-locatie en de omgeving, waaronder

Visarenddreef en Stationslaan, wordt begonnen met het opstellen van het SPVE. Daarnaast worden er gesprekken gevoerd met

de eigenaar van de Getronic-locatie over de ontwikkelmogelijkheden. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): P. van Dijk
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Om de aantrekkelijkheid van het Stadshart, als centrum te vergoten, met een mix van de functies wonen, werken, winkelen en

uitgaan, wordt in deze raadsperiode:

• ruime aandacht besteed aan beleving (groene aankleding, fonteinen, terrassen);

• een plan gemaakt om de openbare ruimte op te knappen

Toelichting op huidige stand van zaken

Op 16 juli 2024 is het Actieplan Stadshart door de Raad aangenomen. Het plan voorziet in een brede mix van maatregelen om te

komen tot een aantrekkelijker, levendiger en economisch goed functionerend stadshart. Daarmee zal de komende jaren een

stevige impuls gegeven worden om het stadshart te verbeteren met een duurzaam karakter. Hierbij wordt onder meer gekeken

naar de verschillende functies die het stadshart heeft, de fysieke uitstraling (waaronder de inrichting van de openbare ruimte)

en de beleving. Het project bevindt zich in de opstartfase maar er zijn ook al enkele deelprojecten in uitvoering. 

Zo wordt gewerkt aan de vergroeningsopgave en de openbare ruimte met als eerste project de herinrichting van de

Neringpassage en het opstellen van een leidraad voor de verduurzaming en vergroening van het stadshart. In de Stadhuisstraat

is een Delftse stoep aangelegd, waarmee een bijdrage geleverd wordt aan het verbeteren van de leefbaarheid in het stadshart.

Tevens is een onderzoek uitgevoerd naar de mogelijkheden om middels aanpassingen in de parkeersituatie in het Stadshart bij

te kunnen dragen aan het aantrekkelijker maken van het bezoeken van het Stadshart. Dit heeft geleid tot een raadsvoorstel om

een pilot uit te voeren met het 2e uur gratis parkeren. 

7.SV-5 Realiseren prettig leefgebied Stadshart, incl. openbare ruimte
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

7.SV-6 Vergroten aantrekkelijkheid stadshart

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Om de aantrekkelijkheid van het Stadshart, als centrum te vergoten, met een mix van de functies wonen, werken, winkelen en

uitgaan, wordt in deze raadsperiode:

• met ondernemers een aantrekkelijk centraal thema ter promotie uitgewerkt, bijvoorbeeld Lelystad, hoofdstad van de nieuwe

natuur;

• de leegstand met 30% verminderd;

• de avond en nachthoreca geclusterd in het Theaterkwartier;

Toelichting op huidige stand van zaken

De ambitie om de aantrekkelijkheid van het Stadshart te vergroten is opgepakt met het opstellen van een breed gedragen visie

in de vorm van een Actieplan Stadshart: een lange termijn plan om een impuls te geven aan het Stadshart. Deze is in de zomer

van 2024 vastgesteld. Direct na de zomer is gestart met de uitvoering op basis van verschillende actielijnen. Met de actielijn

Programma wordt aandacht besteed aan invulling van panden op basis van de beoogde gebiedsprofielen. Hierbij wordt conform

het in 2024 vastgestelde horecebeleid het Theaterkwartier aangeduid als locatie voor de avond- en nachthoreca met

aanvullende functies als leisure. Verder wordt binnnen de actielijn Placemaking gewerkt aan een thema. Maar ook de andere

actielijnen zijn van groot belang om te komen tot de benodigde impuls. Eind Q1 2025 zal de raad over de voortgang

geinformeerd worden middels een voortgangsrapportage.  

Een van de voorwaarden om tot een goed functionerend centrum te komen is een goede samenwerking tussen de verschillende 

partijen. Sinds 2023 is een accountmanager Stadshart specifiek voor het Stadshart bezig om hier een rol in te spelen. Stap voor

stap wordt gewerkt aan de organisatiegraad van het centrum. Een eerste stap in die samenwerking is dat er sinds februari 2024

er weer een ondernemersvereniging voor het Stadshart is.  

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

De raad ziet in 2022 een apart plan parkeren stadshart tegemoet, mede gericht op het aantrekkelijker maken van het bezoeken

van het stadshart, met in ieder geval keuzemogelijkheden t.a.v. eerste uur gratis parkeren en blauwe zones.

Toelichting op huidige stand van zaken

Het onderzoek naar parkeren in het Stadshart met daarin de verschillende varianten is aan de raad gepresenteerd. Op basis

daarvan is een raadsvoorstel ingediend om het tweede uur parkeren voor de bezoekers gratis te maken. Dit met het oog op het

verlengen van de verblijfsduur in het Stadshart. 

Portefeuillehouder(s): P. van Dijk
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

7.SV-7 Plan parkeren auto's stadshart

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

7.SV-8 Stimuleren Zaterdagmarkt met groter oppervlak en promotiebudget

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De zaterdagmarkt in het centrum wordt versterkt, zowel door uitbreiding van de oppervlakte, dan wel het aantal standplaatsen,

als door de kooplieden te faciliteren met een promotiebudget.

Toelichting op huidige stand van zaken

Na de herinrichting van het Agorahof zijn hier geen uitbreidingsmogelijkheden meer. Mogelijkheden zijn er nog in de

aanloopstraten van en naar de markt, als deze aantrekkelijk genoeg zijn voor kooplieden om hun waren daar aan te bieden. In

de loop van 2025 wordt de Neringpassage heringericht waarbij deze ook betere mogelijkheden biedt voor marktkooplieden om

daar een standplaats in te nemen, wat een positieve bijdrage kan leveren aan het leggen van een verbinding tussen het ABC

gebouw en het Agorahof. Afgelopen jaar 2024 is afstemming met de marktadviescommissie, ter promotie van de markt, een

actieplan opgesteld en uitgevoerd. Voor 2025 is, ter promotie van de markt, een nieuw actieplan opgesteld. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Toelichting op huidige stand van zaken

14 januari 2025 zijn in de commissie ROB drie verstedelijkingsmodellen besproken. Sindsdien is er verder gewerkt aan de

uitwerking van een verstedelijkingsmodel dat bestaat uit een combinatie van de eerdere drie gepresenteerde

verstedelijkingsmodellen. Daarnaast is de input vanuit de raad uit de commissievergadering van 14 januari ook meegenomen in

deze ontwikkeling. Het nieuwe verstedelijkingsmodel geeft richting aan de ontwikkeling van Lelystad. Het

omgevingsvisieproces is goed op dreef. Een 80% versie zal op 8 april met de Commissie ROB besproken worden, hierin komt ook

het nieuwe verstedelijkingsmodel naar voren. 

Portefeuillehouder(s): P. van Dijk
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

In de omgevingsvisie maken we duidelijke keuzes over welke stedelijke en bovenstedelijke functies we in welke gebieden

wenselijk achten. Daarbij is in ieder geval aandacht voor het Stadshart, de wijkwinkelcentra, het kustgebied, Lelystad Airport

Businesspark en Larserplein.

7.SV-9 Gebiedskeuzes (boven)stedelijke ontwikkelingen in Omgevingsvisie

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

7.SV-10 Investeren in bestaande wijken

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

We investeren in het onderhoud en de leefbaarheid van de bestaande wijken, met levensloopbestendig wonen, voldoende

voorzieningen en voldoende mogelijkheden voor  beschermd wonen.

Toelichting op huidige stand van zaken

Deze ambitie is opgevoerd als mogelijke bezuiniging (€ 500.000) om te komen tot een meerjarige sluitende begroting. Als

onderdeel van de besluitvorming heeft de raad het voorstel aangepast en is per 2025 € 400.000 afgeraamd en nog € 100.000

structureel beschikbaar.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

7.SV-11 Voorstel verhogen kwaliteit openbare ruimte

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Om het aantrekkelijk te maken te bewegen vindt de raad het belangrijk de kwaliteit van de openbare ruimte te verhogen, onder 

andere door daar meer elementen aan toe te voegen, zoals (natuur)speeltuinen, bankjes en minder zwerfafval. De raad

verwacht daarover een voorstel van het college. 

Toelichting op huidige stand van zaken

De kwaliteit van de openbare ruimte wordt vooral bepaald door hoe mensen deze beleven. Er is niet 1 definitie van kwaliteit. 

De voor 2023 aagekondigde ICL-evaluatie is in 2024 opgestart daar zal in de loop van 2025 meer duidelijkheid over komen. De

voor begin 2025 aangekondigde herijking van de Meerjarenraming KSP waarin de structurele beheer- en onderhoudskosten,

gerekend over de gehele levensduur van het kapitaalgoed op de door de raad vastgestelde kwaliteitsniveaus, in beeld worden

gebracht in relatie tot de begroting. heeft als gevolg van capaciteitsproblemen enige vertraging opgelopen. Op basis hiervan en

de uitkomsten uit de ICL-evaluatie kan in afstemming met de raad, naast de verschillende structurele bezuinigingen om te

komen tot een sluitende begroting kan worden bezien hoe een eventuele kwaliteitsimpuls gerealiseerd kan worden.

Los hiervan zijn er al besluiten genomen die een bijdrage leveren aan het gestelde doel:

- In kader van Lelystad Hoofdstad van de Nieuwe Natuur zijn besluiten genomen en afspraken gemaakt die een effect hebben

op de natuurwaarde van de stad.

- Is er mede naar aanleiding van een motie van de raad, begin 2025, nieuw speelbeleid vastgesteld.

- Heeft de raad in 2024 een structurele subsidie toegekend aan Lelystad Schoon.  
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

7.SV-12 Losloopvelden behouden en hondenstrand realiseren

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Losloopvelden voor honden in of nabij woonkernen blijven behouden. In deze raadsperiode wordt de aanleg van een

hondenstrand gerealiseerd.

Toelichting op huidige stand van zaken

Het college heeft besloten en de raad geinformeerd om het strand Bovenwater aan te wijzen als locatie voor een Hondenstrand

en dit op te nemen in het te actualiseren hondenbeleid. Besluitvorming actualisatie Hondenbeleid heeft als gevolg van

capaciteitsproblemen vertraging opgelopen en wordt verwacht in Q1 of Q2 2025.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

7.SV-13 Communicatie- en participatietrajecten bij besluiten met directe impact

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Bij stedelijke vernieuwing staat betrokkenheid van de inwoners voorop. Communicatie met en participatie van inwoners en

stakeholders wordt door het gemeentebestuur serieus genomen en er vinden participatietrajecten plaats bij besluiten die

inwoners direct aangaan.

Toelichting op huidige stand van zaken

Het gemeentebestuur hecht veel waarde aan de communicatie met en participatie van inwoners en stakeholders. Dit blijkt uit

de structurele inbedding van participatie-expertise in de organisatie sinds vorig jaar. De raad heeft middels amendement A23-

A27 besloten om het beleidsvoornemen voor participatie voor 2025 voort te zetten en dit in de daaropvolgende jaren

budgetneutraal te effectueren. Dit zorgt voor betere sturing en begeleiding bij het vroegtijdig betrekken van inwoners en

stakeholders bij besluiten die hen direct aangaan. Voorbeelden van succesvolle participatietrajecten in het afgelopen jaar zijn

de Omgevingsvisie 2050 en de Woonzorgvisie.

Om participatie in de processen te borgen, zijn diverse stappen gezet. We hebben een interne Handreiking participatie

ontwikkeld en een Leidraad participatie voor externe initiatiefnemers opgesteld. Via het participatieplatform

(www.praatmeelelystad.nl) worden participatietrajecten steeds zichtbaarder voor iedereen. Daarnaast verplicht de Wet

versterking participatie ons om aan te geven wanneer en hoe inwoners betrokken worden bij de voorbereiding, uitvoering en

evaluatie van beleid, en hoe we omgaan met het uitdaagrecht. Voor 1 januari 2027 moet dit worden vastgelegd in een

participatieverordening. Dit biedt ons de mogelijkheid om processen vast te leggen en de invloed van inwoners en stakeholders

bij besluiten die hen direct aangaan te vergroten.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

7.SV-14 Meer capaciteit vergunningverlening en meedenken met aanvragers

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De gemeente maakt meer capaciteit vrij voor de vergunningverlening om processen in het kader van de Omgevingswet

kwalitatief te borgen en de afhandeling te versnellen. Dit omvat ook het meedenken met de initiatiefnemers tijdens en na het

vergunningverleningsproces. 

Toelichting op huidige stand van zaken

De Omgevingswet is januari 2024 in werking getreden. Bij de voorbereiding op de invoering van de wet zijn de processen

rondom vergunningverlening opnieuw ontworpen en ingericht. Wij blijven ons richten op het verbeteren van de processen,

samenwerking met ketenpartners en het verder afstemmen van beleid en regels. 

De beschikbare capaciteit voor vergunningverlening is gerelateerd aan de verwachte aanvragen en daarmee samenhangende

legesinkomsten. De beschikbare en benodigde capaciteit voor het verlenen van omgevingsvergunningen is vrijwel in balans.

De processen zijn ingericht en op basis van deze nieuwe processen worden er rapportages gemaakt. Hierin worden de volgende

zaken worden gemonitord: oa. doorlooptijd van vergunningverlening en klanttevredenheid. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

Portefeuillehouder(s): S. Kruis

7.SV-15 Wijkpost/ wijkconsulent met eigen serviceteam in elke wijk/ stadsdeel

4
Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

In elke wijk/stadsdeel komt een wijkpost/wijkconsulent met eigen serviceteam.

Toelichting op huidige stand van zaken

Uitbreiding op formatie bewonersconsulenten heeft in 2023 plaatsgevonden. Hiermee heeft elk stadsdeel een eigen

bewonersconsulent. Als onderdeel van de bezuinigingen is er bij de besluitvorming over de programmbegroting 2025 - 2028

besloten vanaf 2027, op basis van natuurlijk verloop, 1 formatieplaats af te ramen. De overige formatieruimte die ingezet zou

worden voor het maken van analyses  uit het meldingensysteem is nog niet ingevuld. Het streven is dit in 2025 te realiseren.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): S. Kruis

7.SV-16 Ruimte creëeren voor snelle respons op overlast gevende situaties

0
Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Er wordt (financiële) ruimte gecreëerd om snel en adequaat te kunnen reageren op onveilige en overlast gevende situaties die

(nog) niet in de onderhoudsplanning staan. De gemeente stelt zich flexibel op in deze kwesties.

Toelichting op huidige stand van zaken

Er wordt altijd snel en adequaat gereageerd op klachten en meldingen. Buiten de vastgestelde werktijden is er, voor

spoedeisende zaken, een avond-en weekenddienst beschikbaar met een opkomsttijd van 30 minuten. Daarnaast is er in kader

van openbare orde en veilligheid een gemeentelijke Officier van Dienst (OVD) oproepbaar voor de meldkamer. Ook deze heeft

een opkomsttijd van 30 minuten voor afstemming op locatie, in Lelystad en is voor afstemming altijd bereikbaar voor de avond-

en weekenddienst.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): S. Kruis

7.SV-17 Digitale vaardigheden ouderen en ouders

5
Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Het is belangrijk dat ouderen en ouders over voldoende digitale vaardigheden beschikken om mee kunnen komen in ons

digitale tijdperk. Voor het op peil brengen van die vaardigheden moet de gemeente zich inspannen en wordt gezocht naar een

logische plek.

Toelichting op huidige stand van zaken

De ondersteuning aan de digitale vaardigheden bij de inwoners vormt een belangrijk onderdeel van de functies van de

openbare bibliotheek. Via het kennisplein in de bibliotheek krijgen inwoners direct toegang tot informatie en ondersteuning

via o.a. digitale vaardigheden. Middels de subsidie voor het Informatiepunt Digitale Overheid (IDO) biedt de gemeente de

bibliotheek de mogelijkheid een informatiepunt in te richten waar inwoners worden ondersteund bij de digitale communicatie

met de overheid.  
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra

7.SV-18 Voorstel optimaliseren capaciteit c.q. beschikbaarheid mfa's/sportzalen

4
Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De raad vindt het belangrijk de capaciteit/beschikbaarheid van multifunctionele accommodaties en sportzalen te optimaliseren

ten opzichte van de behoefte van gebruikers (o.a. beter afstemmen van openingstijden op de behoefte) en wil daarvoor een

voorstel ontvangen van het college (dit is dezelfde ambitie als verwoord onder 6.V-3).

Toelichting op huidige stand van zaken

In juli 2024 heeft de raad het Integraal Huisvestingsplan Sport vastgesteld. Daarin is onder andere gekeken wat de situatie is

rondom de bezetting van de sporthallen en sportzalen. Deze blijkt op 1 sportzaal na ('t Kofschip) volgens de landelijke

referenties de bezetting ruim voldoende of goed is. Weliswaar ervaren een aantal sportverenigingen de laatste jaren een

terkort aan ruimte. Uit berekeningen blijkt dat er behoefte is aan 3,2 sporthallen, waar er 3 beschikbaar zijn. Door de

voorgenomen uitbreiding van complex De Rietlanden leidt tot vergroting van de sporthalcapaciteit naar 4 en het behoud van

sportzalen op 3. Dit sluit aan bij de vraag en biedt ruimte voor groei. 

Op 12 juni 2023 heeft het college de raad geinformeerd over het onderzoeksresultaat en aanbevelingen van het onderzoek naar

het capaciteitstekort binnen MFA's. Uit het uitgevoerde onderzoek is naar voren gekomen dat het niet noodzakelijk is om de

capaciteit te vergroten. Maar het is wel belangrijk dat het beheer bij de MFA’s goed geregeld is en dat er eenzelfde manier van

werken ontstaat bij de MFA’s. Momenteel vinden er gesprekken plaats over de optimalisatie van de beheerafspraken van de

MFA's ten aanzien van de huur en het gelijktrekken van de zelfstandige buurthuizen en MFA's. Dit bovenstaande zorgt er voor

dat we de basis steeds meer op orde krijgen binnen de MFA's. 

In 2024 is er met Welzijn Lelystad een traject doorlopen waarmee de statuten van de stichting zijn gewijzigd. Dat betekent dat

de gemeente Lelystad een bestuurlijk belang heeft gekregen binnen de stichting, en kan de stichting tegelijkertijd vasthouden

aan hun governancecode. Door deze wijziging kunnen (grote) opdrachten, zoals het MFA beheer, rechtmatig worden ‘quasi-

inbesteed’ bij Stichting Welzijn Lelystad en is daarmee een duurzame samenwerkingsrelatie geborgd. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

Portefeuillehouder(s): Raad

7.SV-19 Naast een motiemarkt ook een kindermotiemarkt organiseren

5
Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Naast de motiemarkt een project Kindermotiemarkt te starten en daarvoor in totaal € 200.000,-- beschikbaar te stellen.

Toelichting op huidige stand van zaken

Inmiddels wordt er ieder jaar een motie- en kindermotiemarkt georganiseerd. Medio 2025 vindt er een evaluatie plaats over de

huidige opzet van deze motiemarken. De planning is om in december 2025 de volgende markten te organiseren. In de

programmabegroting 2025-2028 heeft de raad besloten om het budget in 2026 met € 50.000,- (incidenteel) te verminderen. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

Portefeuillehouder(s): S. Kruis

7.SV-20 Uitbouwen motiemarkt en Mensen maken de buurt

-
Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De bestaande instrumenten zoals de motiemarkt en “mensen maken de buurt” uit te bouwen om inwoners meer

mogelijkheden te geven voor het verbeteren van de leefbaarheid van de buurt. 

Toelichting op huidige stand van zaken

Voor 2025 is de ambitie van Mensen maken de Buurt bijgesteld. Ondanks de extra middelen die de raad beschikbaar heeft

gesteld (€50.000) bij aannemen van het Raadsakkoord, is bij de ombuigingen een bedrag van €100.000 in mindering gebracht.

Dit betekent dat zorgvuldig afgewogen moet worden waar een financiele bijdrage gegeven kan worden. Tevens zijn er al

afspraken gemaakt voor financiele ondersteuning aan bijvoorbeeld de stadcamping en het Bultpark. In 2024 zijn tal van

activiteiten samen met de bewoners georganiseerd. Dit gaat van de gebruikelijke buurtbarbeques, het plaatsen van

picknicktafels tot het onderhouden van groenstroken in de wijken door de bewoners zelf. De ideeenmakelaar heeft

verschillende initiatieven ondersteunt zoals de Holloweenwandeling in de Buitenhof, de samenwerking van de buurt met

Interakt Contour of de wandelgroep 5000 stappen die bij de Kubus een nieuwe locatie heeft gevonden om foffie te drinken en

inmiddels al verschillende activiteiten samen hebben ondernomen. Ook merken we dat steeds meer organisaties de

Ideeenmakelaar weten te vinden voor een aanvullende financiering. Deze organisaties worden verwezen naar de

vrijwilligersactiviteiten of evenementen subsidie. De medewerkers van Mensen Maken de Buurt zijn regelmatig te vinden bij

wijkactiviteiten en bewonersavonden om de verbinding met de inwoners te maken en ideeen op te halen.
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8.SD-1 a Sociale commissies VNG en G40

8.SD-1 Opstellen en uitvoeren maatschappelijke agenda Lelystad

8.SD-2 Streven naar uitvoering zorgtaken binnen budget

8.SD-3 Huishoudelijke hulp zo dicht mogelijk bij huis organiseren

8.SD-4 Bijdragen naar draagkracht en zo mogelijk uitbreiden huishoudelijke hulp

8.SD-5 Bestrijding eenzaamheid

8.SD-6 In armoedebeleid bijzondere aandacht voor kinderen en jongeren

8.SD-7 Bekendheid minimaregelingen

8.SD-8 Vangnet voor meedoen kinderen

8.SD-9 Inzet op ondersteuning ouders, vroeg signalering en preventie

8.SD-10 Meer participatie in maatschappelijk leven

8.SD-11 Voorstel gratis cq gereduceerd gebruik OV

8.SD-12 Blijven binnen budget jeugdhulp en Wmo en zoveel mogelijk beperken van indirecte kosten
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Lelystad kandideert zich voor het lidmaatschap van de sociale commissies van de VNG en de G40.

8.SD-1 a Sociale commissies VNG en G40

5

Toelichting op huidige stand van zaken

Wethouder Broekema was lid van de commissie Zorg, jeugd en onderwijs van de VNG op persoonlijke titel. Wethouder

Messelink-Dijkstra kon zijn kandidaatstelling niet overnemen. Wel neemt wethouder Messelink- Dijkstra deel aan de commissie 

Zorg, Jeugd en Onderwijs van de G40.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Het welzijn van onze inwoners vraagt om een samenhangend beleid, een maatschappelijke agenda Lelystad, met bijzondere

aandacht voor eenzaamheid, armoede, jeugd, ouderen en participatie. We willen vasthoudend voortbouwen op het bestaande

beleid met daarin een omslag naar meer integraal werken.

8.SD-1 Opstellen en uitvoeren maatschappelijke agenda Lelystad

4

Toelichting op huidige stand van zaken

Op 28 maart 2023 is na een uitvoerig traject met inwoners, partners, raad en college, unaniem de Maatschappelijke Agenda

vastgesteld. De Maatschappelijke Agenda is een sociaal plan hoe we samen van Lelystad een stad maken waar iedereen mee

kan doen en zich thuis voelt.

 

Met de Maatschappelijke Agenda wordt een beweging gecreëerd waarbij de leefwereld van de inwoners centraal staat. Elk

thema heeft zijn eigen maatschappelijke ambities en effecten waaraan we werken. De volgende thema's staan centraal:

- Leren & Ontwikkelen

- Prettig & Veilig

- Voor elkaar Zorgen

- Meedenken & Meedoen

Een eerste zichtbare opbrengst van de Maatschappelijke Agenda is het op gang brengen van de beweging door het gesprek te

voeren met de inwoners van Lelystad. De werkateliers worden enthousiast ontvangen, inwoners willen graag meedenken en

meedoen over onderwerpen die hen raken. De Doe Agenda's worden samen met inwoners, maatschappelijke partners en

andere betrokkenen opgesteld. Om inwoners te laten zien dat het zinvol is om mee te doen en een bijdrage te leveren aan de

werkateliers, is het belangrijk dat we ook direct met de ideeën uit de werkateliers aan de slag gaan, ook al zijn dat niet altijd

ideeën die op korte termijn grote vraagstukken oplossen of baanbrekend nieuw zijn. De relatief kleine resultaten zijn van groot

belang in (de start van) deze beweging. Voorbeelden hiervan zijn de bustour voor nieuwe inwoners, een

(jongeren)ontmoetingsplek, het symposium Samen voor de jeugd, etc. 

De beweging van de Maatschappelijke Agenda is echter geen op zichzelfstand programma. De integrale manier van kijken naar

de vraagstukken die spelen in onze stad en het werken aan maatschappelijke effecten met onze inwoners zie je ook terug in

andere programma's zoals Samen Lelystad Oost. Hierin gaan maatschappelijke partners samen aan de slag om met de inwoners

van Lelystad Oost verbetering mogelijk te maken op het gebied van inkomen, arbeidsparticipatie, opleidingsniveau, gezondheid 

en veiligheid.

Ook zijn onze partners volop bezig vanuit de Doe Agenda: de handen worden ineen geslagen door bijvoorbeeld Welzijn en het

Sportbedrijf, zodat bestaande initiatieven voor wandelen en samen bewegen beter bekend worden en tussen JEL en het

Werkbedrijf wordt een alternatief werkarrangement voor thuiszitters georganiseerd. Ook de beweging naar het worden van

een van de gezondste gemeenten van Nederland wordt gezamenlijk met de stad vorm gegeven. 

De opdracht van de opgaveteams is niet alleen in de komende periode de opgaven uitwerken en de acties inzetten, maar

tevens te kijken naar wat er allemaal al is in de stad en hiermee de verbinding te maken. Op deze manier koppelen we

bestaande initiatieven en ontwikkelingen aan de Maatschappelijke Agenda. Ook zullen we onderzoeken welke andere vormen

en/of elementen goed werken in opgavegericht werken, zodat we die ook kunnen inzetten. Het is nadrukkelijk niet de

bedoeling om initiatieven vanuit de gemeente alleen uit te voeren, het gaat om de samenwerking met de inwoners,

(maatschappelijke) partners en een ieder die zich betrokken voelt. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

8.SD-2 Streven naar uitvoering zorgtaken binnen budget

A. Messelink- Dijkstra

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

4

Lelystad krijgt een goed overkoepelend en samenhangend beleid. Richtinggevende kaders hierbij zijn: 

• een systeemaanpak om te kijken naar problematiek als geheel;

• vertrekpunt is eigen verantwoordelijk van inwoners voor hun eigen leven en de opvoeding van hun eigen kinderen;

• ontschotten van budgetten en zorgdisciplines;

• één coördinerend regievoerder per gezin/cliënt, die vooral het overzicht houdt op de hulpvraag en hierop tijdig ingrijpt, om

hiermee te voorkomen dat mensen in vicieuze cirkels dreigen verwikkeld te raken tussen partijen;

• actief tegengaan van huiselijk geweld door snelle herkenning door hulpinstanties 

• vraaggerichtheid (maatwerk) van de geboden ondersteuning;

• regie en eigen verantwoordelijkheid (naar eigen kunnen)van de client;

• borgen dat de inzet en middelen gericht zijn op de mensen met de grootste problemen (en niet de mensen met de grootste

mond);

• werken vanuit ‘positieve gezondheid’ en meer inzet op preventie maatregelen;

• inzet van mantelzorgers en vrijwilligers.

Toelichting op huidige stand van zaken

De gemeenteraad heeft op 28 maart 2023 de Maatschappelijke Agenda (MAG) vastgesteld. De MAG legt in één integrale agenda

de beleidsmatige koers voor het hele sociaal domein vast. Vanuit de MAG en de Maatschappelijke Doe Agenda is Positieve

Gezondheid een prioriteit. Hetgeen betekent dat het werken middels Positieve Gezondheid (zoals Machteld Huber dit bedoelt)

op verschillende manieren een plek krijgt. Zo is het werken middels de principes van Positieve gezondheid opgenomen in het

programma van eisen bij de gelopen aanbesteding van Ondersteuning Thuis en Dagbesteding. In de eigen organisatie is gezocht

naar de mogelijkheid voor het werken met Positieve Gezondheid. Dit heeft geresulteerd in verkennende gesprekken mbt

vitaliteitsbeleid van de gemeente.

Bij de uitvoering van de Wmo voorzieningen en jeugdhulp staat wat iemand zelf en/of het sociaal netwerk kan voorop. In 2023

heeft er een herijking van de Sociaal Wijkteams plaatsgevonden. Hier is de raad in het najaar 2023 over geinformeerd. De

aanbevelingen hebben opvolging gekregen en bestaat uit twee sporen. Enerzijds het verbeteren van de huidige werkafspraken

met de Sociaal Wijkteams en anderzijds een visietraject gericht op een toekomstbeeld voor een integrale ingang. Hier zal de

raad separaat nog over worden geinformeerd.

Met het vaststellen van het Knoppenplan Jeugdzorg in november 2024 heeft de raad o.a. de uitgangspunten het gezin is altijd in

de lead met daaromheen het (eigen) netwerk en één gezin, één plan en één contactpersoon vastgesteld. 

In januari 2025 is het lokaal plan Huiselijk Geweld en Kindermishandeling door het college vastgesteld. Dit is een lokale

uitwerking op de regionale visie op huiselijk geweld en kindermishandeling vastgesteld door de gemeenteraad in februari 2024.

Het lokale plan is een  uitwerking op hoofdlijnen en zal in de loop van 2025 nog nader worden gespecificeerd.

Aandacht voor mantelzorgers en inzet van vrijwilligers maakt onverminderd onderdeel uit van een sterke sociale basis in het

sociaal domein. Tijdens de behandeling van de programmabegroting 2025-2028 is de motie Uitvoeringskosten

mantelzorgwaardering aangenomen. Hierdoor zal de mantelzorgwaardering voortaan 100 euro bedragen. De uitvoering is

versimpelt en wordt afgehandeld door Welzijn Lelystad.

Portefeuillehouder(s):

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

8.SD-3 Huishoudelijke hulp zo dicht mogelijk bij huis organiseren

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Huishoudelijke hulp is belangrijk voor mensen die dat echt nodig hebben. Huishoudelijke hulp wordt zoveel mogelijk dicht bij

huis georganiseerd. Het gaat om kwalitatief goede zorg, die breder is dan alleen schoonmaken en ook een signalerende werking

heeft voor andere problemen bij de betreffende cliënt.

Toelichting op huidige stand van zaken

Net als andere Wmo voorzieningen wordt de aanvraag voor Huishoudelijke Hulp eerst beoordeeld op wat iemand zelf en/of wat

het sociaal netwerk kan. Met het hanteren van het Normenkader is er expliciet aandacht voor wat iemand zelf nog kan. De

Huishoudelijke Hulp wordt door meerdere gecontracteerde partijen bij iemand thuis uitgevoerd. De zorg wordt in het Wmo

clientervaringsonderzoek van 2023 beoordeeld met een rapportcijfer 7,7. De uitvoerende organisaties hebben de signalerende

functie in de eigen organisatie geborgd. Hetgeen betekent dat zij hierop acteren en er ook andere hulp wordt ingeschakeld

indien dit nodig is. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

8.SD-4 Bijdragen naar draagkracht en zo mogelijk uitbreiden huishoudelijke hulp

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Het beginsel ‘bijdragen naar draagkracht’ is in Lelystad uitgangspunt. Er wordt niet verder bezuinigd op huishoudelijke hulp en

indien er financiële ruimte is, mag deze ondersteuning waar nodig ook uitgebreid worden.

Toelichting op huidige stand van zaken

Om verschraling van de Huishoudelijke Hulp tegen te gaan is de indexatie in 2023 opgehoogd. Voor 2024 is de Huishoudelijke

Hulp eveneens geïndexeerd. Eind 2024 liep het huidige contract af en is opnieuw aanbesteed met een daarbij passend (hoger)

vastgesteld reëel tarief. Tevens is met de nieuwe contractperiode het gebruik van het Normenkader ingevoerd, waarover de

Raad in november 2024 is geïnformeerd. Het Normenkader is in het voordeel van de inwoner. Middels de reguliere

begrotingsmonitor houden we vinger aan de pols wat betreft de kosten die hiermee gepaard gaan. Het kabinet heeft een

inkomsafhankelijke eigen bijdrage aangekondigd. Deze wijziging was beoogd per 1 januari 2026 in werking te treden maar is

uitgesteld tot 1 januari 2027.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

8.SD-5 Bestrijding eenzaamheid

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Per 1 januari 2026 is eenzaamheid onder alle leeftijdsgroepen van jong tot oud, dus bij jeugdigen, bij volwassenen tot 65 jaar en

bij 65-plussers substantieel afgenomen. Om extra initiatieven hiervoor te ondersteunen, wordt het beschikbare budget

uitgebreid. Dit budget moet wel op een effectieve en efficiënte wijze worden ingezet.

Toelichting op huidige stand van zaken

In Lelystad wordt door 92 coalitiepartners met 'Een tegen Eenzaamheid' op allerlei manieren samengewerkt om eenzaamheid

bespreekbaar te maken en activiteiten te ontwikkelen waarbij ontmoeting centraal staat. Hiermee worden steeds meer mensen 

bereikt en zien we steeds meer samenwerking tussen de maatschappelijke partners om ontmoeting en activiteiten te

organiseren. Met activiteiten als het buurtwerk in de wijk, Welzijn op recept (waarbij aangesloten wordt bij de huisarts), cursus

creatief leven, wandelgroepen, activiteiten driedaagse in de vakanties e.d. zijn er verschillende mogelijkheden om te

signaleren en inwoners mee te laten doen waardoor zij nieuwe contacten opbouwen. Hierdoor zullen zij minder snel een

beroep hoeven te doen op duurdere vormen van hulp hun omdat zij eerst met elkaar zoeken naar een oplossing.

Lelystad staat in de belangstelling van het ministerie en wordt betrokken bij de landelijke ontwikkelingen. Met 92

coalitiepartners is Lelystad de grootste coalitie van Nederland. De community waar we aan werken wordt hier zichtbaar. De

staatssecretaris heeft een bezoek gebracht aan Lelystad om te horen over de succesvolle ontwikkelingen. Het beschikbaar

gestelde budget wordt deels ingezet voor de ondersteuning van de coalitie op proces en alle communicatie rond de activiteiten

van de coalitie als de activiteitenkalender, de week tegen eenzaamheid, de app Lelystad met elkaar e.d. Ook worden

activiteiten gefinancierd die bijdragen. In 2025 wordt de balans opgemaakt van de inzet van de afgelopen vier jaar. De raad

wordt hierover in september geinformeerd met cijfers en verhalen. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

8.SD-6 In armoedebeleid bijzondere aandacht voor kinderen en jongeren

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Armoedebeleid maakt integraal deel uit van het overkoepelend beleid sociaal domein (c.q. de maatschappelijke agenda voor

Lelystad) en vraagt een brede fundamentele aanpak. De komende raadsperiode is er bijzondere aandacht voor kinderen en

jongeren die in armoede opgroeien. Er wordt hierbij aangesloten op de ambities zoals opgenomen in het landelijk beleid. Het

aantal kinderen dat in Lelystad in armoede opgroeit is in 2026 minimaal gehalveerd.

Toelichting op huidige stand van zaken

Hiervoor geldt dezelfde tekst als bij het andere punt over kinderen in armoede (zie toelichting bij afspraak / ambitie SD - 8). Er is

een vangnet. De gemeente kijkt zo ruim mogelijk waar we kunnen ondersteunen. We zetten in op twee sporen, nieuwe

projecten en versterken bestaande initiatieven. Het aanbod is uitgebreid en geïntensiveerd op punten waar we ook de

inwoners die normaliter buiten de regelingen vallen kunnen ondersteunen. We hebben afgelopen jaar gezien dat ook

huishoudens met inkomens boven de 120% van het sociaal minimum in financiële nood kwamen. Om kinderen hier niet de

dupe van te laten worden hebben wij onze regelingen van Stichting Leergeld en het Jeugdfonds Sport en Cultuur verzocht

ruimere kaders te hanteren en de menselijke maat toe te passen. Verder ligt de focus op bekendheid en bereikbaarheid. 

Bij het armoedebeleid hebben we vooral de kinderen die opgroeien in armoede voor ogen. We zetten in op versterking van

beschermende factoren, zodat ieder kind dezelfde kansen krijgt. Het gaat dan om het kunnen meedoen met sport en cultuur en

het krijgen van goed onderwijs. Hierbij kan gedacht worden aan het project School’s Cool, waarbij kinderen hulp van een

thuismentor krijgen om de overgang van basis- naar middelbaar onderwijs beter te laten verlopen. In 2024 zien we dat het

aantal aanvragen voor armoederegelingen is toegenomen.

In 2022 en 2023 is het percentage kinderen dat opgroeit in een huishouden met een inkomen onder de 120% van het

bijstandsniveau gedaald. Voor 2024 zijn we nog in afwachting van de cijfers. Nu lijkt de daling die is ingezet niet uit te komen op

een halvering. Echter laat de nieuwe armoededefinitie van CBS, Nibud en SCP wel een sterke daling van ongeveer 50% zien in

het aantal mensen dat onder de armoedegrens leeft (in Lelystad gaat dit in 2023 om 3,9% van de inwoners). Op dit moment

wordt onderzocht hoe deze grens zich verhoudt tot 120% van het bijstandsniveau. Los van deze definitiekwestie gaat het erom

dat we het bereik zo breed mogelijk maken en aanbieden wat nodig is, maar dat betekent helaas niet dat we de ervaren

armoede kunnen halveren.

Bij de bezuinigingen die vanaf 2025 gelden is op een raadsbudget dat voor deze ambitie is begroot €95.000 bezuinigd. Door

beschikking over ruime incidentele budgetten is deze mindering op het budget voorlopig goed op te vangen.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

8.SD-7 Bekendheid minimaregelingen

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Gezinsondersteuning wijzen op eigen verantwoordelijkheid voor financiële keuzes is belangrijk. Daarnaast gaat de gemeente

proactief meer bekendheid geven aan minima regelingen en stichtingen, zoals de collectieve zorgverzekering,

jeugdsportcultuurfonds, Stichting Leergeld Lelystad, enzovoorts. Hiervoor komt extra budget beschikbaar. De raad wordt door

het college ieder half jaar geïnformeerd over de “bekendheidscijfers” en “gebruikscijfers” van deze regelingen om de voortgang

te kunnen monitoren.

Toelichting op huidige stand van zaken

De 'Laat geen hulp liggen' campagne is opgezet in 2024. Alle communicatie rondom armoede en schulden gaat nu via deze

campagne. Dit zorgt ervoor dat we een herkenbare paraplu creëren waaronder we bekendheid kunnen genereren voor de

verschillende regelingen en hulpverlening. Over de afgelopen tijd zien we een duidelijke toenname in het gebruik van de

verschillende regelingen.

Gebuikscijfers  

Over de gebruikscijfers van de verschillende (preventieve) armoederegelingen wordt u middels de informatienota "Armoede

en Schulden 2024" geïnformeerd.

Bekendheidscijfers

In het kader van de campagne vragen we wel aan de partners waarmee we samenwerken en de regelingen/diensten van

promoten of ze ook een stijging zien in het aantal aanmeldingen hulpvragen naar aanleiding van de campagne 'Laat geen hulp

liggen'.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

8.SD-8 Vangnet voor meedoen kinderen

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Samen met inwoners en maatschappelijke organisaties zet de gemeente zich ervoor in dat er een ‘vangnet’ is zodat ieder kind

mee kan doen en dat geen enkel kind met honger op school zit.

Toelichting op huidige stand van zaken

Hiervoor geldt dezelfde tekst als bij het andere punt over kinderen in armoede (zie toelichting bij afspraak / ambitie SD - 6). Er is

een vangnet. De gemeente kijkt zo ruim mogelijk waar we kunnen ondersteunen. We zetten in op twee sporen, nieuwe

projecten en versterken bestaande initiatieven. Het aanbod is uitgebreid en geïntensiveerd op punten waar we ook de

inwoners die normaliter buiten de regelingen vallen kunnen ondersteunen. We hebben afgelopen jaar gezien dat ook

huishoudens met inkomens boven de 120% van het sociaal minimum in financiële nood kwamen. Om kinderen hier niet de

dupe van te laten worden hebben wij onze regelingen van Stichting Leergeld en het Jeugdfonds Sport en Cultuur verzocht

ruimere kaders te hanteren en de menselijke maat toe te passen. Verder ligt de focus op bekendheid en bereikbaarheid. 

Bij het armoedebeleid hebben we vooral de kinderen die opgroeien in armoede voor ogen. We zetten in op versterking van

beschermende factoren, zodat ieder kind dezelfde kansen krijgt. Het gaat dan om het kunnen meedoen met sport en cultuur en

het krijgen van goed onderwijs. Hierbij kan gedacht worden aan het project School’s Cool, waarbij kinderen hulp van een

thuismentor krijgen om de overgang van basis- naar middelbaar onderwijs beter te laten verlopen. In 2024 zien we dat het

aantal aanvragen voor armoederegelingen is toegenomen.

In 2022 en 2023 is het percentage kinderen dat opgroeit in een huishouden met een inkomen onder de 120% van de

bijstandsnorm gedaald. Voor 2024 zijn we nog in afwachting van de cijfers. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

8.SD-9 Inzet op ondersteuning ouders, vroeg signalering en preventie

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Jeugdhulp is toegankelijk voor wie het nodig heeft en de kwaliteit wordt verbeterd. Jeugdhulp maakt integraal deel uit van het

overkoepelend beleid sociaal domein (c.q. de maatschappelijke agenda voor Lelystad) en vraagt om een samenhangende

fundamentele aanpak door alle betrokken partners. De komende raadsperiode wordt vooral ingezet op het ondersteunen van

ouders die hulp nodig hebben bij de opvoeding. Daarnaast wordt ingezet op (vroeg)signalering bij jonge kinderen (bijvoorbeeld

in het onderwijs) en preventieve inspanningen door jongerenwerk. Waar mogelijk worden wachtlijsten terug gedrongen.

Toelichting op huidige stand van zaken

Het inzetten op communities (inwoners, maatschappelijke organisaties, onderwijs, overheid) als beschermende factor is een

belangrijk uitgangspunt in Lelystad. Zo ook in de transitie van jeugdhulp, van specialistische hulp naar de pedagogische basis en

laagdrempelige, vraaggerichte ondersteuning. In 2024 is het rapport 'Zicht op jeugdpreventie' gepubliceerd en is het

'Knoppenplan Jeugd' vastgesteld door de raad, waarin deze uitgangspunten verder uitgewerkt zijn. Vanuit de verschillende

beleidsstukken op het gebied van jeugd en preventie, waaronder het 'knoppenplan' is een uitvoeringsplan gedeeld (Q1 2025)

en worden vervolgens in 2025, samen met maatschappelijke partners, jaarplannen gemaakt om samen te werken aan deze

ambities.

In 2024, voortgaand in 2025, zijn de gesprekken met de verschillende maatschappelijke partijen ingezet om richting te geven aan

de ambities. Vanuit deze gesprekken en verschillende evaluaties en inventarisaties komt naar voren dat een sterk netwerk

rondom de pedagogische basis en communities nodig is om de ambities waar te kunnen maken. Twee essentiële onderdelen

zijn daarbij het jongerenwerk en de inzet vanuit het project 'versterken van de basis'. In deze evaluaties komt naar voren dat dit

een sterk effect heeft op de kwaliteit van het beantwoorden van vragen van de inwoner en daaruit mogelijke (lichte)

ondersteuning. In de kadernota 2026 - 2029 wordt de raad voorgesteld de aanvullende inzet op deze terreinen in ieder geval tot

en met 2029 te continueren. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Lelystad zet in op meer participatie in het maatschappelijk leven, zowel om het gesprek met inwoners/ouders aan te gaan ten

aanzien van thema’s die hen aangaan, als om perspectief te bieden aan groepen die minder goed mee kunnen komen in de

maatschappij (inclusie, inburgering en doelgroep tienermoeders) als om vrijwilligerswerk met een uitkering mogelijk te maken,

zodat daarmee de weg naar de arbeidsmarkt gemakkelijker gevonden wordt. 

Toelichting op huidige stand van zaken

Vanaf 2023 zijn vanuit de raadsafspraak extra maatschappelijke banen ingevuld bij diverse instellingen en bedrijven. Hiermee

zijn de activiteiten uitgebreid waar mensen vanuit een moeilijke positie (voorheen uitkeringssituatie) middels een baan

bijdragen aan de fysieke en sociale leefbaarheid. Inwoners zijn werkzaam als Buurtconciërge, Energiecoach, Buurtvoorlichter, in

de Kluswinkel, bij Welzijn Lelystad of in het Circulair Ambachtscentrum. Uitgangspunt is, in aansluiting op de raadsafspraak, dat

de mensen die geselecteerd worden perspectief wordt geboden (bijvoorbeeld jonge ouders en tienermoeders) maar ook dat

de diensten die zij verrichten toegevoegde waarde hebben, ook voor mensen die minder goed mee kunnen komen. Zo gaan de

Buurtconciërges langs bij nieuwe inwoners om hen welkom te heten en vragen te beantwoorden. Hierbij hebben zij ook een

signalerende functie bijvoorbeeld qua eenzaamheid. Door de Kluswinkel worden laagdrempelig diensten qua onderhoud

geleverd, veelal voor huurders die hulpbehoevend en/of minder draagkrachtig zijn. Bij Welzijn Lelystad ondersteunen zij de

activiteiten van de Buurtcentra. In kwartaalrapportages en jaarrapportages van de Kluswinkel en het Werkbedrijf Lelystad wordt

duidelijk gemaakt wat concreet is gedaan en welke resultaten zijn bereikt vanuit de verschillende maatschappelijke banen.

De banen zijn ingevuld door mensen die regulier niet geplaatst konden worden. Daarbij zien we successen van grote groei in

vaardigheden en zelfvertrouwen tot uitstroom naar een reguliere baan. We zien echter ook uitval door in de persoon gelegen

omstandigheden en/of externe factoren. De stap vanuit een (vaak) langdurige uitkeringssituatie ook naar deze banen blijkt dan

(nog) niet mogelijk. Daarbij het lijkt erop dat meer professionele begeleiding op de werkvloer nodig is en/of inzetten op

kleinere stappen met vrijwilligerswerk meer passend is.  

8.SD-10 Meer participatie in maatschappelijk leven

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

8.SD-11 Voorstel gratis cq gereduceerd gebruik OV

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Vóór 1 januari 2023 wil de raad een voorstel tegemoet zien voor (al dan niet een pilot) gratis c.q. tegen gereduceerd tarief

gebruik maken van het openbaar vervoer in de stad, zoals bijvoorbeeld voor minima, ouderen, vrijwilligers en mantelzorgers. 

Toelichting op huidige stand van zaken

Zoals afgelopen jaar reeds is gecommuniceerd is dit onderwerp in eerste instantie blijven liggen. Er is onderzoek uitgevoerd en

er komt een keuzenota richting de raad in het tweede kwartaal van 2025.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

8.SD-12 Blijven binnen budget jeugdhulp en Wmo en zoveel mogelijk beperken van indirecte kosten

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Vanaf 2022 wordt voor jeugdhulp en WMO niet meer uitgegeven dan ontvangen (specifiek of als onderdeel van de algemene

uitkering) vanuit het rijk. Het geld wordt maximaal ingezet voor de hulp aan inwoners. De indirecte kosten worden zoveel

mogelijk beperkt. Onder meer door de overhead in de zorg te verlagen, wordt gestreefd om binnen de budgetten blijven. 

Aanbestedingen van zorgtaken worden primair beoordeeld op kwaliteit en daarna pas op prijs. De gemeente heeft in het

contractmanagement speciaal aandacht voor de ruimte die de professional op de werkvloer nodig heeft om zijn taak goed uit te

voeren. Periodieke evaluatie van de zorguitgaven met zorgpartners, zorgverzekeraars en maatschappelijke partners 

(zoals Welzijn).

Toelichting op huidige stand van zaken

Wmo

In de huidige meerjarenraming wordt rekening gehouden met een groei van het totale volume en deze prognose wordt – zoals

gebruikelijk – ieder jaar geactualiseerd op basis van de laatste inzichten. Hierbij wordt gestreefd naar budgetneutraliteit,

rekening houdend met de geactualiseerde volumeontwikkelingen in de komende jaren. Gemeenten worden geacht deze

volumeontwikkelingen op te kunnen vangen via de algemene uitkering die wordt ontvangen via het gemeentefonds. We

houden vinger aan de pols via periodieke prognoses in de begrotingsmonitor. De enorme stijging van kosten waar de

zorgaanbieders mee te maken hebben gekregen (te denken aan de forse CAO stijgingen) hebben we vooralsnog middels

aanvullende indexatie binnen de Wmo begroting op kunnen vangen om verschraling van zorg te voorkomen. De ruimte binnen

de Wmo begroting om tegenvallers op te kunnen vangen, heeft daarmee wel een grens bereikt. Naast de kostenstijgingen is de

groei van de stad, vergrijzing en ambulantisering een logisch gevolg op toenemend gebruik van Wmo voorzieningen. 

Onderbesteding van de regionale voorziening Beschermd Wonen zorgt voor een positief saldo op de gemeentelijke Wmo

begroting, middels een afrekening vanuit centrumgemeente Almere. Met de doordecentralisatie van Beschermd Wonen zullen

de budgetten Beschermd Wonen echter afnemen en is de beweging Beschermd Thuis in gang gezet. De inzet van Beschermd

Thuis is dat cliënten zoveel mogelijk zelfstandig in de wijk wonen. Dit kan met zelfstandige woonruimte inclusief ambulante

begeleiding of bijvoorbeeld semi-muraal. Afgelopen periode zijn er diverse proeftuinen en projecten opgezet om Beschermd

Thuis mogelijk te maken, die ook in Lelystad zijn ingevoerd. Het gaat hierbij om nieuwe tussenvoorzieningen, als instroom -en

uitstroomproducten van Beschermd Wonen (Beschut Wonen en Gewoon Thuis). 

Voor de uitstroom naar zelfstandig wonen zijn er werkafspraken met zorgaanbieders, gemeente en Centrada gemaakt. Met het

convenant Thuis in de Wijk zorgen deze werkafspraken voor een zachte landing in de wijk. Zo is er een warme overdracht van de

24/7 instelling naar Ondersteuning Thuis en worden de voorzieningen in de sociale basis zo optimaal mogelijk aangesproken

Met de (zorg)aanbieders is er periodiek accountoverleg waarin financien, clientaantallen, signalen en ontwikkelingen worden

besproken. Het kwaliteitstoezicht Wmo heeft een impuls gekregen middels nieuwe afspraken met de toezichthouder (GGD

Flevoland) en de inbedding van onderzoeken in contractbeheer. Signalen die uit het overleg met de cliëntenraad naar voren

komen worden afgestemd met de (zorg)aanbieders. In 2024 liepen er vijf contracten van Wmo voorzieningen af en zijn opnieuw

aanbesteed en inmiddels afgerond. 

Jeugdhulp

Met het vaststellen van het Knoppenplan Jeugdzorg in november 2024 heeft de raad de richting vastgesteld van de maatregelen

om te komen tot een andere kijk op jeugdzorg. De samenhang van deze maatregelen moet bijdragen aan het ondersteunen van

het gezin wat altijd in de lead is met daaromheen het (eigen) netwerk, het versterken van de kracht van de samenleving en de

maatschappelijke partners en het terugdringen van de specialistische jeugdhulp. Op deze manier kan het jeugdstelsel financieel 

houdbaar worden in de toekomst. Op dit moment wordt er meer uitgegeven dan dat er vanuit het Rijk aan budget overkomt. Dat 

is niet alleen in Lelystad zo, maar dat speelt landelijk. Het is een gezamenlijke opgave om dit op termijn meer in evenwicht te

brengen.
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Hoofdopgave 9 – Openbare Orde en Veiligheid (OOV) 

 

 

 
 

9.OOV-1 Verbeteren handhaving

9.OOV-2 Gesprekken veiligheid in de buurt

9.OOV-3 Criminaliteit hard aanpakken en regionaal samenwerken

9.OOV-4 Voorkomen afglijden jongeren

9.OOV-5 Ongewenste (straat)intimidatie hoog op de agenda

9.OOV-6 Inzet op betere informatiebeveiliging stadhuis

9.OOV-7 Tegengaan cybercriminaliteit

9.OOV-8 Capaciteit en inzet BOA's

9.OOV-9 BOA's zijn geen vervanging van politie en andersom

9.OOV-10 Cameratoezicht

9.OOV-11 Geen 2e Coffeeshop

9.OOV-12 Nieuwe locatie Coffeeshop

5

Afspraken hoofdopgave  9. Openbare orde en veiligheid Status

3

4

4

4

5

3

5

1

4

5

5

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Handhaving moet beter. Er moet meer op informatie gestuurd en gewerkt worden en beter gerapporteerd. Het

opvolgingspercentage van meldingen en klachten moet omhoog en problemen moeten structureel opgelost worden. Melders

moeten beter teruggekoppeld worden. Er wordt prioriteit gelegd bij zaken waar inwoners direct last van hebben. 

9.OOV-1 Verbeteren handhaving

3

Toelichting op huidige stand van zaken

De ambitie om de handhaving te verbeteren is opgepakt, maar er moet nog het nodige gebeuren. Destijds is er een extra fte

vrijgemaakt om de handhaving te verbeteren, maar sinds de invoering van Fixi is het aantal meldingen dermate toegenomen,

dat boa’s hun handen vol hebben om alle meldingen af te handelen, waardoor de zichtbaarheid in de wijk soms onder druk

komt te staan. 

Qua rapportage worden er slagen gemaakt in het nieuwe CLO registratiesysteem voor inspecteurs handhaving en

handhavingsjuristen en in het CityControl voor de boa’s. Met betrekking tot dat laatste systeem kan beter worden gestuurd op

prioriteiten en hot spotlocaties. Ook wordt daarbij het systeem Veiligheid in Beeld (VIB) gebruikt. Daarin zijn de

politieregistraties opgenomen. Dit systeem biedt ook handvatten om boa’s  informatiegestuurd in te zetten.

Door het wijkgerichte werken van de boa’s wordt de terugkoppeling van meldingen door de boa gedaan van de wijk van waaruit

de melding is gedaan. De uitvoering van de hiervoor genoemde acties moeten nog verder worden ‘ingeslepen’ in de

organisatie. In de verdere professionalisering van de boa organisatie wordt daaraan gewerkt.   

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

Portefeuillehouder(s): A.E.H. Baltus

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Gesprekken tussen bewoners, politie, gemeente en wijkraden over veiligheid in de buurt worden actief gestimuleerd en

ondersteund. Preventieve maatregelen worden gesteund. 

9.OOV-2 Gesprekken veiligheid in de buurt

4

Toelichting op huidige stand van zaken

Het afgelopen jaar zijn er twee buurtschouwen gehouden. Eén in de Waterwijk (Biesboschstraat) en de andere in de Atolwijk

(Baai). De acties van de buurtschouwen zijn zowel gericht op fysiek als sociaal gebied. Denk hierbij aan verlichting, zwervuil en

parkeeroverlast, maar ook is er aandacht voor sociale problematiek. De buurtschouw wordt onder andere in samenwerking met

de woningcorporatie, zorgpartijen en politie georganiseerd. In 2025 zal er wederom in de stad een buurtschouw worden

georganiseerd.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

9.OOV-3 Criminaliteit hard aanpakken en regionaal samenwerken

Portefeuillehouder(s): A.E.H. Baltus

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

4

Ondermijnende) criminaliteit moet hard aangepakt worden. Mensenhandel (arbeidsuitbuiting, illegale prostitutie),

drugscriminaliteit, witwassen, fiscale misdrijven, frauduleuze handelingen vragen om een grote alertheid. Er wordt regionaal

samengewerkt om een waterbedeffect te voorkomen.

Toelichting op huidige stand van zaken

Met de aanpak van ondermijning is al veel bereikt. Eerst is de fundering van de aanpak op zowel  lokaal als districtelijk/regionaal 

niveau vorm gegeven en daarna is de focus gelegd op het versterken van deze basis om een duurzame aanpak van ondermijning

te realiseren. Het afgelopen jaar zijn de controles op bedrijventerreinen en op illegale prostitutie (aanpak mensenhandel)

geïntensiveerd. Ook zijn verschillende bewustwordingscampagnes gehouden. Verder worden signalen van ondermijning met

betrokken partijen besproken en zo nodig aangepakt. 

Om de aanpak van ondermijning effectief aan te pakken is er blijvende aandacht voor het actualiseren van het bestuurlijk

instrumentarium. Zo is het uitvoeringsplan mensenhandel vastgesteld in 2024 en in 2025 wordt het Bibob beleid geactualiseerd

en zal er een nieuwe Flevolandse norm, waarin de districtelijke samenwerking is verwoord, worden ondertekend. Ook worden

stappen gemaakt in een algeheel drugsconvenant op regionaal niveau. Van de resultaten die in 2024 zijn geboekt is een

factsheet ontwikkeld. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

9.OOV-4 Voorkomen afglijden jongeren

Portefeuillehouder(s): A. Messelink- Dijkstra
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De gemeente zet in op zowel preventie als rehabilitatie om te voorkomen dat jongeren afglijden in de ondermijnende

criminaliteit. 

Toelichting op huidige stand van zaken

In december 2022 heeft de gemeente de subsidiebeschikking ontvangen voor de aanvraag 'Preventie met gezag' (PMG). In 2023

is het programma in uitvoering gegaan en dat ligt op koers. Alle benodigde subsidie- en inkoopovereenkomsten zijn afgesloten.

Dit betekent dat alle betrokken partners in 2024 hun inzet binnen PMG konden plegen zoals gepland. Er wordt geïnvesteerd in

meer preventieve inzet, bijvoorbeeld door uitbreiding van jongerenwerk en jeugdboa’s. Ook is er ingezet op uitbreiding en

intensivering van individuele aanpak van jongeren die aangemerkt kunnen worden als doorgroeiers. Het gaat dan met name om

de persoonsgerichte aanpak.  

PMG ontwikkelt zich steeds meer tot een sterk integraal programma, waarin netwerkpartners nauw met elkaar samenwerken

rondom de doelgroep (potentieel) jonge aanwas en doorgroeiers. Zo is het jongerenwerk een onmisbare schakel op straat, in de 

wijk en op de scholen. We zien dat ze met veel jongeren in contact staan. Het jongerenwerk bouwt in vroegtijdig stadium een

band op en zet in op positieve (gemeenschaps)ontwikkeling bij jongeren. Het jongerenwerk maakt verschil en helpt te

voorkomen dat jongeren (verder) afglijden in criminaliteit. Dit geldt ook voor andere partijen zoals Halt en de Buurjongens. 

Om de resultaten in beeld te brengen, is naast de gebruikelijke cijfermatige monitoring gestart met het ophalen van ervaringen

van jongeren zelf. Ook is met alle partners een lerende aanpak gestart, waardoor op gezette tijden momenten van leren,

evalueren en bijstellen plaatsvindt. Hierdoor blijft PMG in beweging en in ontwikkeling. Om de doelstellingen van PMG te

behalen, is inzet op lange termijn nodig. Het ministerie van Justitie en Veiligheid heeft altijd de intentie uitgesproken langjarig

te investeren. De eerste tranche PMG loopt tot en met 2025. Op dit moment is nog niet duidelijk op welke manier de middelen

beschikbaar worden gesteld na 2025, omdat het Rijk de systematiek van Specifieke Uitkeringen zoveel mogelijk gaat stoppen.

De PMG-gemeenten werken nauw samen op dit thema en zijn in afwachting van het ministerie van Justitie en Veiligheid. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

9.OOV-5 Ongewenste (straat)intimidatie hoog op de agenda

Portefeuillehouder(s): A.E.H. Baltus / A. Messelink-Dijkstra
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De gemeente zet ongewenste (straat)intimidatie hoog op de agenda, zowel onder inwoners, alsmede onder eigen personeel en

maatschappelijke partners. We hebben hierbij oog voor kwetsbare groepen. We zijn en blijven een regenboogstad!

Toelichting op huidige stand van zaken

Naast de aanpassing van de APV in 2022 waarin het artikel van de verstoring van de openbare orde is uitgebreid met een verbod

zich onnodig op te dringen of uitdagend gedrag te vertonen dat aanleiding kan geven tot wanordelijkheden, is in 2024 de Wet

seksuele misdrijven inwerking getreden. In de wet is onder andere seksuele intimidatie in het openbaar strafbaar gesteld. De

politie handhaaft deze wet. In het kader van de uitvoering van de Veilig Publieke taak binnen de gemeentelijke organisatie is er

voortdurend aandacht voor het voorkomen van intimidatie op de werkvloer.  

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

We zetten in op verbetering van de informatiebeveiliging in het stadhuis. 

Toelichting op huidige stand van zaken

Informatiebeveiliging was en is in onze dagelijkse bedrijfsvoering een cruciaal proces die al meerdere jaren de PDCA-cyclus

volgt (continue verbetering). Zoals elk jaar zal eind Q2 over het afgelopen jaar gerapporteerd worden door middel van een

raadsinformatienota.

In Q3 2025 zal de Cyberbeveiligingswet zijn intrede doen; deze vereist een hogere mate van beveiliging bij belangrijke en

essentiële entiteiten. Overheden vallen onder de essentiële entiteiten. De wet geeft op landelijk niveau de eisen weer om te

voldoen aan de NIS2-richtlijn uit Europa. De NIS2-richtlijn heeft als doel de informatiebeveiliging te verbeteren en weerbaar te

zijn bij cyberincidenten om essentiële diensten aan de burger te waarborgen. Door de cyberbeveiligingswet vindt er een

verbreding van de scope plaats (inclusief Internet of Things (IoT) & ketenpartners), geldt er een boeteregime (gelijk aan de

AVG), is er meldplicht en is er een toezichthouder aangewezen waaraan verantwoording afgelegd moet worden.  

2024 stond in het teken van de GAP-analyse tussen het huidige niveau en het vereiste NIS2-niveau. Hieruit is het interne NIS2-

programma ontwikkeld. Om vervolgens invulling te geven aan de Cyberbeveiligingswet wordt in 2025 (en een deel 2026)

geprioriteerd uitvoering gegeven aan de benodigde onderdelen uit het NIS2-programma. De programmamanager en de

stuurgroep zorgen voor de aansturing. Diverse teams hebben hier activiteiten in uit te voeren zodat gemeente beter is

voorbereid op cybersecurity aanvallen. De uitvoering ligt op koers.

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
3

9.OOV-6 Inzet op betere informatiebeveiliging stadhuis
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

9.OOV-7 Tegengaan cybercriminaliteit

Portefeuillehouder(s): A.E.H. Baltus
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Ook wordt samen met de justitiële partners ingezet op tegengaan van cybercriminaliteit onder inwoners (waarvan met name

senioren en jeugd slachtoffer zijn).

Toelichting op huidige stand van zaken

Op het thema Cybercrime/ Digitale Veiligheid zijn grote stappen gezet. De uitvoering van het actieprogramma loopt volgens

planning. Er is ingezet op het weerbaar maken van ouderen, jongeren en ondernemers. In 2023 is de training “Laat je geen Hack

zetten” ontwikkeld, gericht op het weerbaar maken van ouderen tegen cybercriminelen. Gemeente ambtenaren,

Bibliotheekmedewerkers (en vrijwilligers) hebben deze training in 2024 geimplementeerd in Lelystad. Dit was een groot succes. 

De samenwerking met Bureau regionale Veiligheidsstrategie en de Flevolandse gemeente en politie, justitie is versterkt. De

politie Lelystad heeft in januari 2024 een digitaal wijkagent aangesteld. Hiermee wordt de informatiepositie versterkt en

opsporing verbeterd. Eind 2024 is er een monitor cybercriminaliteit Midden Nederland ontwikkeld. In 2025 gaat de gemeente

Lelystad hiermee werken. 

In september heeft er een groot Cyber Event in de Agora plaatsgevonden voor ondernemers uit Lelystad. Dit is erg goed

ontvangen en bezocht. Specifiek voor ondernemers is in samenwerking met PVO en Dialoogtrainer een online

veiligheidstraining ontwikkeld in 2024. Onderwerpen die aan de orde komen zijn Cybercriminaliteit, geweld in winkels en

Horeca en ondermijning. Deellnemers van het Event kregen een gratis licentie aangeboden.  

Reguliere activiteiten worden gewoon uitgevoerd en zijn beschikbaar voor onze inwoners en partners(bijvoorbeeld HackShield

een online game die jongeren tussen de 8 en 12 jaar cyberweerbaar maakt en deze jongeren leren dat vervolgens uit aan ouders

en opa's en oma's). Net als in 2023 vond op 12 oktober 2024 de veiligheidsmarkt plaats. Dit is ieder jaar een succes. Ook dit jaar

werd de veiligheidsmarkt goed bezocht door onze inwoners. Tijdens de markt waren diverse activiteiten gericht op het Cyber

weerbaar maken van onze inwoners. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

9.OOV-8 Capaciteit en inzet BOA's

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
1

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De capaciteit en de inzet van de BOA’s moet afgestemd worden op de behoefte, doelgroep en de groei van de stad. Daarnaast

moeten ze goed zichtbaar zijn. 

Toelichting op huidige stand van zaken

De capaciteit van de boa's is op dit moment niet toereikend om alle ambities waar te maken. In het VTHUP 2024-205 is al

aangegeven dat we op dit moment minimaal circa 3 fte's tekort komen, maar de huidige coordinator handhaving heeft 6 fte

becijferd om het volledige VTHUP sowieso te kunnen handhaven. Hierbij is de groei van de stad aan inwoners meegenomen

voor de komende paar jaar. Dat neemt niet weg, zoals ook blijkt uit het afgelopen en komende jaarverslag dat er al veel wordt

gedaan. Het feit dat bijna al het werk is afgestemd op binnenkomende meldingen (Fixi) impliceert dat boa's veel van hun

werkzaamheden afstemmen op de behoefte van de burgers. Echter, de verhouding opvolgen van meldingen en zichtbaarheid in

de wijk zou fifty-fifty moeten zijn, maar is dat nu niet. Daarom ligt er een capaciteitsvraag van 6 fte aan buitengewoon

opsporingsambtenaren om deze verhouding te kunnen realiseren.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

9.OOV-9 BOA's zijn geen vervanging van politie en andersom

Portefeuillehouder(s): D. Grimbergen
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

BOA’s zijn geen vervanging van politie of andersom. 

Toelichting op huidige stand van zaken

De taken van boa's zijn duidelijk gescheiden van die van de politie. Momenteel wordt er wel een collegebesluit voorbereid om

bevoegdheden van boa's uit te breiden als aanvulling op de huidige categoriale beschikking. Het zijn bevoegdheden die bij

boa's horen, maar waar in het verleden niet voor is gekozen om die op de categoriale beschikking mee te nemen. Dit maakt

handhaving efficienter. Boa's hebben discretionaire bevoegheid om zelf de keuze te maken om wel of niet op te treden, maar

ze hebben dan wel de bevoegdheid om hun handhavende taken breder in te zetten dan nu het geval is. Voor de totale

capaciteit heeft dit geen noemenswaardige consequenties. Feit blijft dat dit boa taken zijn en er dus geen sprake is van het

overnemen van taken die eigenlijk bij de politie horen. Het spoort juist aan om meer en beter samen te werken. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

9.OOV-10 Cameratoezicht

Portefeuillehouder(s): A.E.H. Baltus
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Het moet mogelijk zijn cameratoezicht in te zetten wanneer dit nodig geacht wordt vanuit het oogpunt van openbare orde. De

burgemeester informeert de raad hier actief over.

Toelichting op huidige stand van zaken

Cameratoezicht wordt ingezet op moment dat dit nodig wordt geacht vanuit het oogpunt van openbare orde en veiligheid. Dit

uitgangspunt is ook opgenomen in het Integraal Veiligheidsplan 2023-2026.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

9.OOV-11 Geen 2e Coffeeshop

Portefeuillehouder(s): A.E.H. Baltus
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Er komt geen tweede coffeeshop in Lelystad.

Toelichting op huidige stand van zaken

In 2024 is een nieuw coffeeshopbeleid vastgesteld. Daarin is vastgehouden aan maximaal één coffeeshop. Ook is in beleid

aandacht gegeven aan de tijdelijk locatie van de coffeeshop in verband met de herontwikkeling van het Stationsgebied.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

9.OOV-12 Nieuwe locatie Coffeeshop

Portefeuillehouder(s): A.E.H. Baltus
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De nieuwe locatie van de bestaande coffeeshop wordt betrokken bij de inrichting van het stationsgebied. 

Toelichting op huidige stand van zaken

In 2024 is de coffeeshop verhuisd naar een tijdelijk locatie aan Balkon Noord. Er is inmiddels een start gemaakt met de

herontwikkeling van het station. Bij deze herontwikkeling is rekening gehouden met een nieuwe locatie van de coffeeshop. De

coffeeshop wordt ongeveer met 30 meter verplaatst ten opzichte van de vorige locatie. Ook is het bestemmingsplan

(omgevingsplan) van het Stationsgebied daarop aangepast. Zodra het nieuwe pand op de nieuwe locatie gerealiseerd is, zal de

coffeeshop weer verhuizen van de tijdelijke naar de nieuwe situatie.   
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3. Stand van zaken – overige afspraken 

Het raadsakkoord bevatte naast de afspraken binnen de negen hoofdopgaven ook een aantal afspraken 

die betrekking hadden op de gemeente(raad) in de stad en de verhouding raad en college. Voor een deel 

van deze afspraken is het goed mogelijk om de tussentijdse stand van zaken weer te geven, gelijk aan 

de wijze waarop dat ook voor de afspraken uit het raadsakkoord is gedaan. Een aantal afspraken is door 

de griffie voorzien van een stand van zaken en een aantal afspraken is door het college voorzien van een 

stand van zaken. Voor een beperkt aantal afspraken is dit wat lastiger, omdat het gaat om onderwerpen 

die lastig van een duiding te voorzien zijn.   

 

Gemeente(raad) in de stad 

 
 

 

 

10.GS-1 Vroegtijdig betrekken belanghebbenden bij besluitvorming

10.GS-2 Participatie is geen doel op zich

10.GS-3 Participatieladder als hulpmiddel

10.GS-4 Ophalen informatie uit de samenleving

10.GS-5 Bij werkbezoeken met iedereen in gesprek

10.GS-6 Verbeteren informatieverstrekking aan inwoners

10.GS-7 Toegankelijkheid en zichtbaarheid van de raad vergroten

10.GS-8 Inwoners enthousiasmeren voor en betrekken bij politiek en bestuur

10.GS-9 Titels M en A in beeld brengen

10.GS-10 Dienstverlening verbeteren

10.GS-11 Meer toetsing op uitvoering en uitwerking

10.GS-12 Publieksbalie en ondernemersplein

10.GS-13 Versterken ombudsfunctie

5

Afspraken 10. Gemeente in de stad Status

4

4

4

4

4

4

4

4

5

4

5

-

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: V Structureel: -

Portefeuillehouder(s): Raad

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Inwoners, organisaties, ondernemers en belanghebbenden moeten zo vroeg mogelijk en beter betrokken worden.

10.GS-1 Vroegtijdig betrekken belanghebbenden bij besluitvorming

4

Toelichting op huidige stand van zaken

De werkgroep Communicatie & Verbinding (met daarin een vertegenwoordiging uit de raad), heeft in 2023 geadviseerd aan raad

en college om een strategisch lange termijn agenda in te voeren. De agendacommissie heeft dit opgepakt en samen met het

college zijn er hoofddossiers aangewezen, dit is nog in ontwikkeling. Zo kan de raad in een eerder stadium zien wat er aan komt

qua besluitvorming en eerder met en binnen de samenleving aan de slag over de betreffende onderwerpen die voor

besluitvorming op de rol staan. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): Raad

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Participatie heeft als doel het proces te ondersteunen. Het is geen doel op zich. 

10.GS-2 Participatie is geen doel op zich

4

Toelichting op huidige stand van zaken

De werkgroep Communicatie & Verbinding werkt dit via haar Strategie Communiceren & Verbinden 2022-2026 uit: Dat betekent

dat inwoners en andere relevante partijen worden betrokken bij inhoudelijke onderwerpen en proces besluitvorming. De mate

van participatie kan men uitdrukken via bijvoorbeeld de participatieladder. Voorbeelden: werkbezoek, buitenraad,

themabijeenkomst, buurtbezoek, inloopspreekuur, telefonisch consult, vergadering op locatie, fietstocht, inspreken,

enquête..."



 Tussentijdse evaluatie raadsakkoord 2022 – 2026 (stand van zaken – voorjaar 2025)  58 

 

 

 

 
 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

10.GS-3 Participatieladder als hulpmiddel

Portefeuillehouder(s): Raad

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

4

De gemeente gebruikt de participatieladder als hulpmiddel.

Toelichting op huidige stand van zaken

De werkgroep Communicatie & Verbinding maakt gebruik van de participatieladder als hulpmiddel om al "in het beginstadium

duidelijk de mate van participatie" aan te geven. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

10.GS-4 Ophalen informatie uit de samenleving

Portefeuillehouder(s): Raad
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

We gaan meer in gesprek met inwoners. Informatie wordt uit de samenleving opgehaald en er is veel ruimte voor inspraak via

(lokale) politieke inloopavonden, themabijeenkomsten en dergelijke gerelateerd aan actuele besluitvorming. Hierbij moet

nadrukkelijk oog zijn voor de belangen van minder mondige inwoners. De huiskamer voor de lokale democratie (de plint) wordt

hier ook voor benut. 

Toelichting op huidige stand van zaken

De werkgroep Communicatie & Verbinding organiseert jaarlijks een aantal themabijeenkomsten, waarvoor in het

vergaderschema een vast aantal momenten wordt gereserveerd. Tijdens de themabijeenkomsten worden uiteenlopende

onderwerpen behandeld, naar behoefte van signalen uit de samenleving.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

10.GS-5 Bij werkbezoeken met iedereen in gesprek

Portefeuillehouder(s): Raad
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Bij werkbezoeken gaan we met iedereen in gesprek van directie tot werkvloer en inwoner.

Toelichting op huidige stand van zaken

Buitenraden en werkbezoeken worden georganiseerd door de griffie en vertegenwoordiging uit de raad. De werkgroep

Communicatie & Verbinding geeft invulling aan jaarlijkse themabijeenkomsten, waarvoor in het vergaderschema jaarlijks

momenten worden gereserveerd. Tijdens de themabijeenkomsten worden uiteenlopende onderwerpen behandeld (o.a.

ouderen, cultuur, natuur), vaak in combinatie met een werkbezoek aan een betrokken organisatie.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

10.GS-6 Verbeteren informatieverstrekking aan inwoners

Portefeuillehouder(s): Raad
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De informatieverstrekking aan inwoners wordt verbeterd, in het bijzonder voor mensen met een beperking. Gedacht kan

worden aan een schriftelijke samenvatting of een periodiek raadsbulletin en andere informatievoorziening via (social) media.

Toelichting op huidige stand van zaken

Voorafgaand aan commissie- en raadsvergaderingen worden er posts op social media en een advertentie in de FlevoPost

geplaatst, met daarin de belangrijkste agendapunten. Met betrekking tot de toegankelijkheid wordt er voor de commissie- en

raadsvergadering automatische ondertiteling geboden (na afloop van de vergadering). Op dit moment wordt er geen

schriftelijke samenvatting of raadsbulletin gemaakt naar aanleiding van de raadsvergaderingen. Er is wel een uitgebreide

besluitenlijst van iedere raadsvergadering beschikbaar.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

10.GS-7 Toegankelijkheid en zichtbaarheid van de raad vergroten

Portefeuillehouder(s): Raad
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De griffie zal een inventarisatie maken en een voorstel doen aan de raad (GS-1 + GS-5 t/m 9). Er worden bijeenkomsten in de

stad georganiseerd om de toegankelijkheid en zichtbaarheid van de raad te vergroten. De raad spreekt op korte termijn over

hoe dit te organiseren. 

Toelichting op huidige stand van zaken

Buitenraden en werkbezoeken worden georganiseerd door de griffie en vertegenwoordiging uit de raad. De werkgroep

Communicatie & Verbinding geeft invulling aan jaarlijkse themabijeenkomsten, waarvoor in het vergaderschema jaarlijks

momenten worden gereserveerd. Tijdens de themabijeenkomsten worden uiteenlopende onderwerpen behandeld (o.a.

ouderen, cultuur, natuur), vaak in combinatie met een werkbezoek aan een betrokken organisatie.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

10.GS-8 Inwoners enthousiasmeren voor en betrekken bij politiek en bestuur

Portefeuillehouder(s): Raad
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De raad wil inwoners, in het bijzonder jongeren, enthousiasmeren voor en betrekken bij de politiek en het openbaar bestuur.

Hier wordt een voorstel voor ontwikkeld.

Toelichting op huidige stand van zaken

De raad is in toenemende mate vertegenwoordigd op Social Media. Zo wordt er verder gewerkt aan het professionaliseren van

de grafische vormgeving van de berichten. Dit neemt onder andere de vorm aan van terugkerende posts op Instagram, X,

LinkedIn en Facebook voorafgaand aan de raads- en commissievergaderingen, alsook losse berichten op social media om de

bekendheid van de raad te vergroten (o.a. filmpjes fracties). Het onderzoek (Bekendheid gemeenteraad en lokale democratie)

is in 2024 opgestart en loopt door in 2025.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

10.GS-9 Titels M en A in beeld brengen

Portefeuillehouder(s): Raad
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Titels (van moties en amendementen) worden in beeld gebracht indien mogelijk. 

Toelichting op huidige stand van zaken

In het kader van toegankelijkheid worden de titels van moties en amendementen tijdens de stemming in beeld gebracht,

evenals de uitslagen van de stemming.



 Tussentijdse evaluatie raadsakkoord 2022 – 2026 (stand van zaken – voorjaar 2025)  60 

 

 
 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

10.GS-10 Dienstverlening verbeteren

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De dienstverlening aan inwoners, organisaties en ondernemers wordt continu verbeterd. Vertrekpunt is kijken naar

mogelijkheden en niet naar onmogelijkheden.

Toelichting op huidige stand van zaken

De gemeenteraad heeft in de vergadering van 16 juli 2024 de vernieuwde Visie op Dienstverlening vastgesteld. Bij de

totstandkoming daarvan is, middels een participatieve aanpak, een brede groep belanghebbenden betrokken. De waardevolle

informatie die dit heeft opgeleverd is meegenomen bij de uitwerking van de visie en vertaald naar dienstverleningsprincipes.

Deze dienstverleningsprincipes zorgen voor herkenbaarheid, maar zijn ook de leidraad voor de inrichting, de monitoring en de

verbetering van de dienstverlening.

De belangrijkste boodschap van deze visie is dat we willen dat onze inwoners, ondernemers en maatschappelijke partners onze

dienstverlening als persoonlijk, gastvrij en toekomstbestendig ervaren. Mensen praten positief over onze dienstverlening en

waarderen het persoonlijke contact. We vinden onze inwoners belangrijk en vragen regelmatig welke behoeftes er zijn. We

ontvangen mensen gastvrij in het stadhuis. Inwoners weten wat ze van ons kunnen verwachten. Daar waar mensen dit willen,

kunnen zij ook zelf digitaal hun zaken met de gemeente regelen. En we volgen nieuwe ontwikkelingen op de voet en vertalen

dit door naar onze dienstverlening.

Onze vijf dienstverleningsgprincipes:

1. Altijd dichtbij

2. Persoonlijk en gastvrij

3. Deskundig en betrouwbaar

4. Digitaal gemak

5. Effectief en toekomstgericht

Het verbeteren van de dienstverlening pakken we stap voor stap én met focus aan. Onderweg bewegen we mee met de

technologische en maatschappelijke ontwikkelingen en de behoeften van onze inwoners. We vertalen onze visie naar

resultaten, uitgewerkt aan de hand van de vijf dienstverleningsprincipes. Hierbij is onze blik zowel naar buiten als naar binnen

gericht en zorgen we voor duidelijke servicenormen. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

10.GS-11 Meer toetsing op uitvoering en uitwerking

Portefeuillehouder(s): College
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Nieuw beleid of nieuwe dienstverlening wordt -vaker-getoetst op uitvoering en uitwerking. 

Toelichting op huidige stand van zaken

Het toetsen van nieuw beleid op uitvoering en uitwerking is een continue proces dat blijvend aandacht vraagt. Binnen de

beschikbare capaciteit wordt periodiek onderzoek gedaan, bijvoorbeeld in het kader van de 213a onderzoeken. In de

programmabegroting 2025 - 2028 zijn er in de paragraaf onderzoeksagenda diverse onderzoeken aangekondigd (doelmatigheid

en doeltreffendheid subsidies / contract- en relatiemanagement). Naast deze onderzoeken in het kader van de verordening

213a worden er nog diverse andere periodieke onderzoeken uitgevoerd. Het gaat dan bijvoorbeeld om de jaarlijkse cliënt

ervaringsonderzoeken op het gebied van de Wmo en de Jeugdhulp, de monitor duurzaamheid en de veiligheidsanalyse ten

behoeve van het Integraal Veiligheidsplan. Daarnaast wordt er tweemaal per jaar een monitor sociaal domein opgesteld en

worden er iedere twee jaar de volgende onderzoeken uitgevoerd: Beeld van Lelystadm Leefsituatieindex en Wonen,

Leefbaarheid en Veiligheid. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

10.GS-12 Publieksbalie en ondernemersplein

Portefeuillehouder(s): S. Kruis
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De publieksbalie en het ondernemersplein in het stadhuis blijven open voor persoonlijk contact. 

Toelichting op huidige stand van zaken

De gemeenteraad heeft in de vergadering van 16 juli 2024 de vernieuwde Visie op Dienstverlening vastgesteld (zie ook de

toelichting bij afspraak / ambitie 10-GS-10). In deze vernieuwde visie op dienstverlening wordt gesproken over vijf

dienstverleningsprincipes. Deze dienstverleningsprincipes zorgen voor herkenbaarheid, maar zijn ook de leidraad voor de

inrichting, de monitoring en de verbetering van de dienstverlening.

De dienstverleningsprincipes "Altijd dichtbij" en "Persoonlijk en Gastvrij" dragen bij aan de doelstelling om de dienstverlening

laagdrempelig en toegankelijk te houden en persoonlijk contact met betrekking tot dienstverlening te optimaliseren. Dit geldt

uiteraard ook voor de dienstverlening aan ondernemers.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: V

10.GS-13 Versterken ombudsfunctie

Portefeuillehouder(s): College
-

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De lokale ombudsfunctie wordt versterkt om daar een bijdrage aan te leveren.

Toelichting op huidige stand van zaken

Het college heeft de raad in de programmabegroting 2025 - 2028 voorgesteld niet te investeren in een gemeentelijke

ombudsfunctie, maar in te zetten op het verbeteren van de klachtafhandeling van de gemeente. Hiervoor is een beperkt bedrag

gereserveerd in 2025. Het structureel gereserveerde bedrag onder de noemer 'ombudsfunctie' is via besluitpunt 2 uit de

programmabegroting 2025 - 2028 komen te vervallen. In 2025 wordt een geactualiseerd proces (waarom, wat, wie en hoe) voor

klachtbehandeling vastgesteld en ingevoerd. 
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11.RC-1 Wederzijds respect, luisteren en doorvragen

11.RC-2 Openheid en inhoud voorop

11.RC-3 Onderling vertrouwen

11.RC-4 Proces tijdig vastleggen in startnotas

11.RC-5 Bij ontraden alternatief aangeven

11.RC-6 Toegankelijkheid wethouders

11.RC-7 Vakwethouders niet namens de partij

11.RC-8 Werken binnen de gestelde kaders

11.RC-9 Rolverdeling Raad - College

11.RC-10 Tijdige informatievoorziening

11.RC-11 Toegang tot ambtelijke deskundigheid plus overzicht contactgegevens

11.RC-12 Overige werkafspraken

11.RC-13 Doorlichten vergadermodel

11.RC-14 Aanpassen Reglement van Orde

4

Afspraken 11. Raad en college Status

5

5

5

4

4

4

4

4

5

3

5

5

5

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): Raad

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De onderlinge verhoudingen tussen raadsleden kenmerken zich door wederzijds respect. Het maakt niet uit van wie een

voorstel komt, er wordt serieus geluisterd en doorgevraagd als de bedoeling nog niet duidelijk is. 

11.RC-1 Wederzijds respect, luisteren en doorvragen

5

Toelichting op huidige stand van zaken

Uit een eerder gehouden enquête onder raadsleden blijkt een tevredenheid van 7,2 en de indruk is dat dit niet is afgenomen.

Tijdens de tweedaagse is hier zijdelings aandacht aan besteed.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

Portefeuillehouder(s): Raad

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Raadsleden zijn open naar elkaar en stellen de inhoud voorop. Daarbij mag het hard over de inhoud gaan, maar zacht op de

relatie. 

11.RC-2 Openheid en inhoud voorop

5

Toelichting op huidige stand van zaken

Uit een eerder gehouden enquête onder raadsleden blijkt een tevredenheid van 7,2 en de indruk is dat dit niet is afgenomen.

Tijdens de tweedaagse is hier zijdelings aandacht aan besteed.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

11.RC-3 Onderling vertrouwen

Portefeuillehouder(s): Raad

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

5

De relatie raad – college is gebaseerd op onderling vertrouwen om samen resultaten voor de stad te boeken.

Toelichting op huidige stand van zaken

Er is een commissie benoeming en klankbord wethouders ingesteld in 2023. Deze commissie heeft t.b.v. het versterken van de

verbinding vanuit de raad met het college, de komende kwartalen overleg. Dat overleg vindt plaats met het gehele college,

waarbij gereflecteerd kan worden op het functioneren van het college en de samenwerking tussen raad en college.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

11.RC-4 Proces tijdig vastleggen in startnotas

Portefeuillehouder(s): College
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Proces tijdig vastleggen in startnota's.

Toelichting op huidige stand van zaken

Het werken met startnota's is een continue proces. Er zijn in de afgelopen periode diverse startnota's in de raad behandeld.

Voorbeelden zijn de startnota Maatschappelijke Agenda, de Startnota Erfgoedbeleid, de Startnota Integraal Veiligheidsbeleid,

de Startnota visie op dienstverlening en de Startnota Woonzorgvisie. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

11.RC-5 Bij ontraden alternatief aangeven

Portefeuillehouder(s): College
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Bij het ontraden van voorstellen moet het college altijd aangeven hoe een voorstel wel kan leiden tot een positief advies.

Toelichting op huidige stand van zaken

Wanneer bijvoorbeeld een amendement wordt ontraden zal dit altijd gepaard gaan met een onderbouwd advies. De opstelling

richting de indieners is constructief, waarbij - indien mogelijk - gekeken wordt naar mogelijkheden om mee te denken met wat

er eventueel wel zou kunnen. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

11.RC-6 Toegankelijkheid wethouders

Portefeuillehouder(s): College
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Een wethouder ‘is van de hele raad’ en heeft dus geen “eigen”fractie meer. Hij/zij is toegankelijk voor alle fracties en kan op

uitnodiging bij alle fractie-overleggen aanwezig zijn. Naar buiten treedt de wethouder op als vakwethouder (bijvoorbeeld

wethouder Sport) en niet als wethouder namens een partij (is zelfde tekst als bij RC-7).

Toelichting op huidige stand van zaken

De wethouders zijn beschikbaar voor de verschillende fracties. Indien dat wordt gevraagd wordt aangesloten bij fractie-

overleggen. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

11.RC-7 Vakwethouders niet namens de partij

Portefeuillehouder(s): College
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Een wethouder ‘is van de hele raad’ en heeft dus geen “eigen”fractie meer. Hij/zij is toegankelijk voor alle fracties en kan op

uitnodiging bij alle fractie-overleggen aanwezig zijn. Naar buiten treedt de wethouder op als vakwethouder (bijvoorbeeld

wethouder Sport) en niet als wethouder namens een partij.

Toelichting op huidige stand van zaken

De wethouders zijn beschikbaar voor de verschillende fracties. Indien dat wordt gevraagd wordt aangesloten bij fractie-

overleggen. 
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

11.RC-8 Werken binnen de gestelde kaders

Portefeuillehouder(s): Raad
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Het college krijgt veel ruimte om binnen de meegegeven kaders de uitvoering ter hand te nemen. Het college bewaakt dat de

organisatie werkt binnen de door de raad gestelde kaders. Dat geldt ook voor de voorstellen die vanuit het college worden

voorgelegd aan de raad. Vanuit zijn controlerende rol kan de raad de meegegeven kaders bijstellen als daar aanleiding voor is.

Toelichting op huidige stand van zaken

Het gaat bij deze afspraken om een continue proces. De basis voor het college wordt gevormd door de afspraken die in het

raadsakkoord staan verwoord. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

11.RC-9 Rolverdeling Raad - College

Portefeuillehouder(s): Raad
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Vanuit zijn volksvertegenwoordigende rol geeft de raad kaders mee aan het college. Raad en college trekken samen op om die

kaders te ontwikkelen, waarbij het college ambtelijke deskundigheid inbrengt en zorgdraagt voor tijdige verstrekking van

informatie. De raad legt in die kaders met name de doelen vast die moeten worden bereikt, en stuurt op hoofdlijnen. De raad

blijft zoveel mogelijk weg bij kaders op uitvoeringsniveau.

Toelichting op huidige stand van zaken

De aandachtspunten uit een eerdere enquête zijn doorgegeven aan agendacommissie en fractievoorzittersoverleg en waar

nodig opgepakt en afgerond. In 2024 heeft eveneens een tweedaagse plaatsgevonden.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

11.RC-10 Tijdige informatievoorziening

Portefeuillehouder(s): College
4

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Het college voorziet de raad tijdig, volledig en op adequate wijze van relevante informatie. Alle fracties worden gelijktijdig

bediend, zodat er geen verschil in kennisniveau ontstaat. De informatievoorziening moet goed toegankelijk zijn en meer

gestructureerd en efficiënter vorm krijgen. 

Toelichting op huidige stand van zaken

De insteek van het college is gericht op een tijdige, volledige en adequate wijze van informatievoorziening richting de

gemeenteraad. Daar waar mogelijk wordt inzicht geboden in de gemaakte afwegingen en dilemma's. Een goed voorbeeld

hiervan is het proces van de ombuigingen, die uiteindelijk bij de vaststelling van de programmabegroting 2025 - 2028 door de

raad zijn vastgesteld. De raad is in een vroegtijdig stadium betrokken in de te maken afweging en de wijze waarop het

keuzeproces werd voorbereid. Voor het zomerreces is de raad geïnformeerd over de ombuigingsmogelijkheden, met daarbij de

door het college gemaakte afwegingen duidelijk zichtbaar. Uiteindelijk heeft de raad aan de hand van deze informatie het

collegevoorstel op onderdelen geamendeerd en vastgesteld. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

11.RC-11 Toegang tot ambtelijke deskundigheid plus overzicht contactgegevens

Portefeuillehouder(s): Raad
3

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De kennis en ervaring in het ambtelijk apparaat zijn ook beschikbaar voor raadsleden. Er komen duidelijke afspraken over hoe

raadsleden daar rechtstreeks gebruik van kunnen maken. Het gaat daarbij om het delen van kennis en het stellen van feitelijke

vragen. Dit wordt gefaciliteerd met een overzicht met ambtelijke contactgegevens. 

Toelichting op huidige stand van zaken

Uit een eerder enquête blijkt dat 85% van de respondenten het eens is met de stelling: 'Vanuit zijn volksvertegenwoordigende

rol geeft de raad kaders mee aan het college. Raad en college trekken samen op om die kaders te ontwikkelen, waarbij het

college ambtelijke deskundigheid inbrengt en zorgdraagt voor tijdige verstrekking van informatie.' Er zijn tot op heden geen

duidelijke afspraken gemaakt, maar informatie kan ten alle tijden opgevraagd worden.
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Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

11.RC-12 Overige werkafspraken

Portefeuillehouder(s): Raad
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Bij de planning van de raadsbehandeling wordt rekening gehouden met voldoende tijd voor overleg tussen fracties onderling en 

met het college over het opstellen van (gezamenlijke) amendementen.
Toelichting op huidige stand van zaken

In de evaluatie van het nieuwe vergadermodel is gekeken naar de tijdsplanning van de commissies en de raadsvergaderingen.

In het bijbehorende onderzoeksrapport wordt geconcludeerd dat er "met zekerheid is voldaan" aan de randvoorwaarde

'Voldoende voorbereidingstijd om kwalitatief voor te bereiden', op basis van een enquête onder de raad. Daarnaast is er in het

nieuwe vergadermodel een scheiding aangebracht tussen de voorbereidende sessies (commissies) en de besluitvormende

raadsvergadering.

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

11.RC-13 Doorlichten vergadermodel

Portefeuillehouder(s): Raad
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

Er wordt een werkgroep ingesteld om het vergadermodel c.a. tegen het licht te houden, met in ieder geval de volgende

aandachtspunten:

- woordvoerders/specialisten moet altijd zelf aanwezig kunnen zijn;

- er moet collectieve kennis en een langetermijnvisie op onderwerpen worden opgebouwd;

- belanghebbenden moeten voldoende participatiemogelijkheden hebben en weten wanneer ze kunnen inspreken;

- een deadline invoeren voor het toevoegen van documenten;

- besluitvorming is pas aan de orde als er in grote mate consensus is dat het onderwerp voldoende is besproken;

- in de besluitvormende raadsvergadering worden spreektijden gehanteerd en gehandhaafd, maar niet zodanig dat er geen

ruimte (spreektijd) meer is voor een goed inhoudelijk debat;

- iedere fractie is zelf verantwoordelijk voor een goede indeling van zijn spreektijd, waarbij geen tijd verloren gaat aan het

reageren op interrupties en/of vragen van anderen;

- onderzoeken of een andere vergaderdag de voorkeur verdient met het oog op:

o meer tijd voor beantwoording van vragen en preadviezen voor het college;

o meer voorbereidingstijd voor raadsleden;

o voldoende rust, ruimte en regelmaat in het vergaderproces.

Toelichting op huidige stand van zaken

De raad heeft op 1 november 2022 een raadsvoorstel vastgesteld waarbij aan de hand van geformuleerde criteria en

randvoorwaarden het huidige sessiemodel wordt vervangen voor een commissiemodel. Met ingang van januari 2023 werkt de

raad met dit commissiemodel. Het reglement van orde is aangepast op de nieuwe werkwijze. Er heeft in 2023 een evaluatie van

het vergadermodel plaatsgevonden. Het fractievoorzittersoverleg en de agendacommissie/commissievoorzitters pakken

eventuele actiepunten op en initiëren vervolgacties. Als project is daarmee de implementatie en evaluatie van het

vergadermodel afgerond en maakt het nu deel uit van de reguliere werkzaamheden. 

Status

Aanvulende middelen beschikbaar gesteld            ► Incidenteel: - Structureel: -

11.RC-14 Aanpassen Reglement van Orde

Portefeuillehouder(s): Raad
5

Beschrijving afspraak, zoals opgenomen in het raadsakkoord:

De werkgroep die zich bezig houdt met een voorstel voor de herijking van het vergadermodel stelt een bijpassend reglement

van orde op na de besluitvorming over het vergadermodel.

Toelichting op huidige stand van zaken

De raad heeft op 1 november 2022 een raadsvoorstel vastgesteld waarbij aan de hand van geformuleerde criteria en

randvoorwaarden het huidige sessiemodel wordt vervangen voor een commissiemodel. Met ingang van januari 2023 werkt de

raad met dit commissiemodel. Het reglement van orde is aangepast op de nieuwe werkwijze.
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